
PROTOKÓŁ  Nr XXXII.32.2017 
z obrad XXXII Sesji Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach   

w dniu 31 marca 2017 r. 
 
 

W obradach sesji udział wzięło 19 radnych, według listy obecności stanowiącej załącznik do niniejszego 
protokołu, Burmistrz Jelcza-Laskowic Bogdan Szczęśniak, przedstawiciele rad sołeckich i osiedlowych  
oraz goście zaproszeni na obrady sesji, według listy obecności stanowiącej załącznik do niniejszego 
protokołu. 
 
Obrady  XXXII Sesji Rady Miejskiej o godzinie 12.05 otworzyła i prowadziła Przewodnicząca Rady 
Miejskiej Beata Bejda, która na podstawie listy obecności stwierdziła quorum, co stanowi  
o prawomocności obrad XXXII Sesji Rady Miejskiej. 
 
Obsługę prawną XXXII Sesji prowadził pan Sławomir Boruch - Gruszecki Radca Prawny Urzędu 
Miasta i Gminy Jelcz-Laskowice. 
 

Wszystkie wystąpienia zawarte w niniejszym protokole zostały oddane w pełnym brzmieniu. 

Od. pkt 1 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – uprzejmie informuję, że porządek obrad XXXII Sesji Rady Miejskiej  

w Jelczu-Laskowicach przedstawia się w sposób następujący: 
1. Otwarcie i zatwierdzenie porządku obrad XXXII Sesji Rady Miejskiej. 
2. Przyjęcie protokołów z obrad XXIX i XXX Sesji Rady Miejskiej. 
3. Informacje i komunikaty Przewodniczącej. 
4. Informacja Burmistrza o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami Rady Miejskiej. 
5. Sprawy samorządowe. 
6. Interpelacje i zapytania. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia zmian w Lokalnym Programie Rewitalizacji 

dla Miasta Jelcz-Laskowice na lata 2015 – 2023. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu miasta i gminy na 2017 rok. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy 

Jelcz-Laskowice na lata 2017 - 2022. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia kryteriów branych pod uwagę w postępowaniu 

rekrutacyjnym do oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych oraz do klas 
pierwszych w szkołach podstawowych, dla których organem prowadzącym jest Gmina 
Jelcz-Laskowice, a także dokumentów niezbędnych do potwierdzenia tych kryteriów  
i liczby punktów przyznawanych za poszczególne kryteria. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej nr XXVIII.217.2016 z dnia 
29 grudnia 2016r. w sprawie  ustalania trybu udzielania i rozliczania dotacji dla 
niepublicznych przedszkoli, innych form wychowania przedszkolnego oraz szkół na 
terenie Gminy Jelcz-Laskowice, prowadzonych przez osoby fizyczne i prawne oraz trybu 
i zakresu kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Województwa 
Dolnośląskiego. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi  
oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Jelcz-Laskowice w 2017 
roku.” 

14. Sprawozdanie z realizacji Programu „Jelczańsko-Laskowickiej Karty Dużej Rodziny” za 
rok 2016. 

15. Sprawozdanie rzeczowo-finansowe z wykonania zadań z zakresu wspierania rodziny  
i systemu pieczy zastępczej w roku 2016. 

16. Sprawozdanie opisowe z działalności Miejsko – Gminnego Centrum Kultury w Jelczu-
Laskowicach za rok 2016. 

17. Informacja dotycząca opieki zdrowotnej na terenie gminy Jelcz-Laskowice. Zakres 
świadczonych usług medycznych i ich dostępność oraz wyniki finansowe spółki gminnej. 
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18. Informacja dotycząca realizacji uchwał Rady Miejskiej za I kwartał 2017 roku. 
19. Wolne wnioski. 
20. Komunikaty organów Gminy. 
21. Zakończenie obrad XXXII Sesji Rady Miejskiej. 
 
Czy państwo macie uwagi do porządku obrad? Pan Burmistrz Bogdan Szczęśniak – proszę. 

 
Na salę obrad przybył radny Marcin Sztaba, w związku z tym w obradach XXXII Sesji uczestniczy 20 
radnych. 
 
Burmistrz Bogdan Szczęśniak – chciałbym wnieść do porządku obrad dzisiejszej sesji autopoprawkę 

dotyczącą przyjęcia uchwały w zakresie, w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych 
i gimnazjów, granic ich obwodów oraz sieci przedszkoli i oddziałów przedszkolnych  
w szkołach podstawowych funkcjonujących na terenie Gminy Jelcz-Laskowice do nowego 
ustroju szkolnego, wprowadzonego ustawą - Prawo oświatowe. 

  Projekt tej uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady Miejskiej 
w tym tygodniu. I proponowałbym aby projekt tej uchwały w porządku obrad dzisiejszej 
sesji umieścić jako punkt czternasty. Punkt czternasty stałby się piętnastym itd. Dziękuję 
bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – czyli tak, wniosek pana Burmistrza dotyczy rozszerzenia porządku 
obrad o projekt uchwały, który już mieliśmy na posiedzeniu komisji i ten projekt został 
omówiony. Nie był wcześniej przekazany do porządku obrad. 

  Czy państwo radni mają jeszcze jakieś uwagi do tego proponowanego porządku obrad? Nie 
ma. W takim razie, proszę państwa, najpierw przegłosujemy rozszerzenie porządku obrad  
o punkt dotyczący oświaty. Tak jak Burmistrz Bogdan Szczęśniak zaproponował, byłby to 
punkt czternasty. Kto z państwa radnych jest za rozszerzeniem porządku obrad o ten punkt 
proszę o podniesienie ręki: 

 
  za - 20 (jednogłośnie) 
  - wniosek został przyjęty – 
 
  Jeszcze chciałam państwa poinformować, że przyszedł pan radny Sztaba, tak że na sali mamy 

20 radnych. I chciałabym powitać zastępcę Burmistrza Marka Szponara, który również 
przybył i panią Skarbnik oraz pana Sekretarza, który siedzi na widowni. 

  I teraz, proszę państwa, chciałabym przegłosować cały porządek obrad. Kto z państwa 
radnych jest za tak zaproponowanym porządkiem obrad plus punkt dotyczący oświaty, który 
rozszerza nam porządek obrad, czyli w całości byśmy w tej chwili głosowali porządek obrad, 
kto z państwa radnych jest za tym proszę o podniesienie ręki: 

 
   za - 20 (jednogłośnie) 
 
Porządek obrad XXXII Sesji Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach został przyjęty i przedstawia się 
następująco: 
 
1. Otwarcie i zatwierdzenie porządku obrad XXXII Sesji Rady Miejskiej. 
2. Przyjęcie protokołów z obrad XXIX i XXX Sesji Rady Miejskiej. 
3. Informacje i komunikaty Przewodniczącej. 
4. Informacja Burmistrza o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami Rady Miejskiej. 
5. Sprawy samorządowe. 
6. Interpelacje i zapytania. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia zmian w Lokalnym Programie Rewitalizacji dla 

Miasta Jelcz-Laskowice na lata 2015 – 2023. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu miasta i gminy na 2017 rok. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Jelcz-

Laskowice na lata 2017 - 2022. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia kryteriów branych pod uwagę w postępowaniu 

rekrutacyjnym od oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych oraz do klas 
pierwszych w szkołach podstawowych, dla których organem prowadzącym jest Gmina Jelcz-
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Laskowice, a także dokumentów niezbędnych do potwierdzenia tych kryteriów i liczby punktów 
przyznawanych za poszczególne kryteria. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej nr XXVIII.217.2016 z dnia 29 
grudnia 2016r. w sprawie  ustalania trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych 
przedszkoli, innych form wychowania przedszkolnego oraz szkół na terenie Gminy Jelcz-
Laskowice, prowadzonych przez osoby fizyczne i prawne oraz trybu i zakresu kontroli 
prawidłowości ich pobrania i wykorzystania. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Województwa Dolnośląskiego. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi  

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Jelcz-Laskowice w 2017 roku.” 
14. Podjęcie uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów, granic ich 

obwodów oraz sieci przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych 
funkcjonujących na terenie Gminy Jelcz-Laskowice do nowego ustroju szkolnego, 
wprowadzonego ustawą - Prawo oświatowe. 

15. Sprawozdanie z realizacji Programu „Jelczańsko-Laskowickiej Karty Dużej Rodziny” za rok 
2016. 

16. Sprawozdanie rzeczowo-finansowe z wykonania zadań z zakresu wspierania rodziny i systemu 
pieczy zastępczej w roku 2016. 

17. Sprawozdanie opisowe z działalności Miejsko – Gminnego Centrum Kultury w Jelczu-
Laskowicach za rok 2016. 

18. Informacja dotycząca opieki zdrowotnej na terenie gminy Jelcz-Laskowice. Zakres świadczonych 
usług medycznych i ich dostępność oraz wyniki finansowe spółki gminnej. 

19. Informacja dotycząca realizacji uchwał Rady Miejskiej za I kwartał 2017 roku. 
20. Wolne wnioski. 
21. Komunikaty organów Gminy. 
22. Zakończenie obrad XXXII Sesji Rady Miejskiej. 

Od. pkt 2 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda –  proszę państwa, w punkcie drugim: Przyjęcie protokołów z obrad 

XXIX i XXX Sesji Rady Miejskiej – będziemy to głosować osobno. Najpierw głosujemy 
przyjęcie protokołu z obrad XXIX Sesji Rady Miejskiej. Czy państwo radni zgłosili jakieś 
uwagi do protokołu? Nie widzę. W takim razie kto z państwa radnych jest za przyjęciem 
protokołu proszę o podniesienie ręki: 

 
  za   -           17 
  przeciw  - 0 
  wstrzymało się - 3 
  - protokół z obrad XXIX Sesji został przyjęty – 
 
  Arytmetycznie nam się zgadza. Protokół z obrad XXIX Sesji został przyjęty. 
  Proszę państwa, głosujemy przyjęcie protokołu z XXX Sesji Rady Miejskiej. Czy państwo 

radni wnoszą jakieś uwagi do tego protokołu? Nie widzę. W takim razie przechodzimy do 
głosowania nad przyjęciem protokołu. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem protokołu  
z obrad XXX Sesji Rady Miejskiej proszę o podniesienie ręki: 

 
  za   -           16 
  przeciw  - 0 
  wstrzymało się - 4 
  - protokół z obrad XXX Sesji został przyjęty – 

Od. pkt 3 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzimy do punktu trzeciego: Informacje i komunikaty 

Przewodniczącej. 
  Proszę państwa, ja w dniu dzisiejszym mam trzy komunikaty. 
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  Pierwszy komunikat jest taki, dotyczy on uroczystej sesji Rady Miejskiej, która odbędzie się 
03 maja. Ja mówię o tym już w dniu dzisiejszym, czyli 31 marca, bo my będziemy mieli sesję 
pod koniec kwietnia i to jest trochę późno na taki komunikat dla państwa radnych i dla gości. 
Wobec tego chciałabym państwa poinformować, że ten dzień 03 maja, który, jak, znaczy, 
oczywiście nas Dni Jelcza wszystkie dotyczą, ale będzie takim szczególnym dniem, bo będą 
wtedy obchody główne 30 – lecia naszego miasta. I program na ten dzień przedstawia się w 
taki sposób, że o godzinie 12.00 odbędzie się msza św. w kościele pw. Maksymiliana Marii 
Kolbego, czyli na naszym osiedlu. Msza św. jest przewidywana do godziny 13.20. Potem 
przejdziemy do Centrum Sportu i Rekreacji i o godzinie 13.30 odbędzie się w hali uroczysta 
sesja Rady Miejskiej z okazji 30 – lecia istnienia Jelcza-Laskowic jako miasta, czyli ta rocznica 
nadania praw miejskich. W tym samym dniu, o godzinie 19.00 – pani dyrektor, czy o 18.00 ? 
O 19.00 – odbędzie się uroczysty koncert. Koncert orkiestry symfonicznej, której będzie 
przewodził Krzesimir Dębski. Tak że koncert uroczysty, majestatyczny, ale również radosny. 
Te wszystkie koncerty rockowe, rapowe, hip-hopowe odbędą się dzień wcześniej 02 maja.  
I państwo będziecie mieli za chwilę taki program uroczystości i do wglądu na plakatach, i w 
„Gazecie Powiatowej” ukaże się szczegółowy program. Pierwszy dzień, jak zwykle, dotyczy 
maratonu, ale to ja chciałabym się skupić na tym dniu 03 maja. Serdecznie wszystkich 
państwa zapraszam z rodzinami, ze znajomymi. Oczywiście państwa, którzy są na widowni, 
również. To jest mój pierwszy komunikat. 

  Drugi komunikat dotyczy sprawy, którą państwo już znacie. Zostałam poproszona o to żeby 
to formalnie odczytać. Mianowicie, na ostatniej sesji mieliśmy propozycję nazwy ronda  
w Miłoszycach. Znacie to państwo i z relacji, i ze wzajemnych jakichś tam kontaktów. Ja,  
w każdym razie, mam przed sobą uchwałę Ogólnego Zebrania Mieszkańców Miłoszyc z dnia 
14 marca 2017 r. Pan Robert Jadczak nasz radny, a Sołtys Miłoszyc, prosił mnie o odczytanie 
tej uchwały. Mówił jednocześnie, że się spóźni, to ja już to też państwu mówiłam. To jest 
króciutka uchwała i ja ją odczytam, i tylko dwuzdaniowo skomentuję. – cytat – „Ogólne 
Zebranie Mieszkańców Miłoszyc w sprawie nadania nazwy ronda mającego powstać  
w Miłoszycach w 2018 roku wyraża pogląd, iż rondo mające powstać na skrzyżowaniu ulic 
Wrocławskiej, Głównej, Dziuplińskiej winno nosić nazwę „Rondo Miłoszyckie”. § 2 …” tak jest 
wpisane, „Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.” Podpisał Sołtys, Sołectwo Miłoszyckie, 
pan Jadczak. 

  (W/w uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 
  Proszę państwa, to idzie do naszych dokumentów, bo to trafiło zarówno do pana Burmistrza, 

jak i do mnie, i w odpowiednim momencie, kiedy to rondo będzie już wybudowane i kiedy 
przyjdzie czas na to żeby Rada Miejska nadała nazwę, sięgniemy po ten dokument i pan 
Burmistrz będzie się posiłkował taką opinią mieszkańców Miłoszyc. 

 Proszę państwa, ja mam przed sobą również – i to jest trzeci punkt – mam przed sobą 
również pismo pana Burmistrza Oławy Tomasza Frischmanna, który zwrócił się pisemnie do 
mnie z prośbą żebym odczytała to na sesji i zrobię to w tej chwili. Mianowicie, pan Burmistrz 
Frischmann przesyła komentarz, wraz z uprzejmą prośbą o odczytanie go na najbliższej sesji 
Rady Miejskiej.  – cytat – „W komentarzu, stanowiącym załącznik do tego pisma, wyjaśniam 
okoliczności zbiórki na rzecz Oliviera Kło…go i ustosunkowuję się do artykułu „Pieniądze nie 
trafiły do dziecka? Organy ścigania badają sprawę”, który ukazał się w „Gazecie Powiatowej”  
w dniu 23 marca 2017 r.” 

 „W życiu prywatnym i publicznym kieruję się m.in. empatią, odpowiedzialnością i uczciwością. 
Dlatego przykrość sprawiła mi podana przez pana Michała Pakosza do publicznej wiadomości 
informacja sugerująca moje niejasne zachowanie w tak wrażliwej sprawie, jaką jest zbiórka 
publiczna.  

 Michał Pakosz, w celu oczyszczenia się z zarzutów, podważa dobre imię darczyńców. Jest to 
niedopuszczalne i wysoce naganne, tym bardziej, że otrzymał informację o dokonaniu przeze 
mnie darowizny. Przelew pieniędzy zebranych spontanicznie także wśród pracowników Urzędu 
Miejskiego w Oławie, po uzyskaniu informacji o potrzebie pomocy Olivierowi, został dokonany 
bezpośrednio na konto Fundacji Avalon Bezpośrednia Pomoc Niepełnosprawnym. W dniu 
dokonania przelewu Michał Pakosz pojawił się w Urzędzie Miejskim w Oławie w celu 
wykonania wspólnej fotografii i został wówczas poinformowany o przeprowadzonej zbiórce. 
Otrzymał również kopię przelewu. Swoje zaniechania Michał Pakosz próbuje ukryć 
przerzucając odpowiedzialność na innych. 
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 Pieniądze pochodzące od osób prywatnych lub instytucji przekazywane na szczytne cele 
powinny być ze szczególną starannością rozliczone. Osoby, które podejmują się tego zadania, 
powinny odpowiedzialnie i uczciwie postępować. Pieniędzmi publicznymi należy przejrzyście 
rozporządzać. Zawsze się do tego stosuję. 
W załączeniu kopia przelewu. Burmistrz Miasta Oławy Tomasz Frischmann.” 
(pismo Burmistrza Miasta Oława z dnia 29.03.2017 r., znak: SP.112.1.2017 stanowi załącznik 
do niniejszego protokołu). 
Kto z państwa chciałby to pismo zobaczyć, sam sobie przeczytać, jest do wglądu w Biurze 
Rady. 
Pan radny Michał Pakosz – proszę bardzo, chciałby pan zabrać głos. A ja witam radnego 
Roberta Jadczaka. Jesteśmy już, proszę państwa, w komplecie. Na sali mamy 21 radnych. 
 

Na salę obrad przybył radny Robert Jadczak, w związku z tym w obradach XXXII Sesji uczestniczy 21 
radnych. 

 
Radny Michał Pakosz – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, dziękuję za udzielenie mi głosu. 

Zostałem personalnie tutaj wywołany do tablicy w związku z tym pismem podyktowanym 
przez pana Burmistrza Oławy Tomasza Frischmanna. Chciałbym powiedzieć tylko tyle w tej 
kwestii, że jeżeli faktycznie potwierdza się to, co pan Burmistrz mówił, że dokonał tego 
przelewu, jestem niezmiernie szczęśliwy, że akurat pan Burmistrz się wywiązał. No tutaj 
myślę, że pan Burmistrz może mieć ewentualnie jakieś obiekcje do osoby, która zgłaszała 
owe zawiadomienie, czyli do pani radnej Aleksandry Czernik. Więc ja ze swojej strony cieszę 
się, że pan Burmistrz wywiązał się ze swojego zobowiązania, które słownie mi przedstawił. 
Co mogę jeszcze – Szanowni państwo – powiedzieć? No więcej za bardzo nie chcę 
komentować tej sprawy. Powiem tylko tyle, tam pojawiło się takie istotne słowo, że 
chciałbym się wybielić z zarzutów. Szanowni państwo, trzeba powiedzieć jasno, klarownie  
i wyraźnie, to jest celowa manipulacja i teatrzyk, który jest tutaj odgrywany. Mamy dzisiaj 
pismo od pana Burmistrza. Mi oficjalnie i nikomu na tej sali zarzutów w żadnej sprawie nie 
postawiono, więc czekam tylko i wyłącznie na przeprosiny ze strony pana Burmistrza, bo 
zostałem tutaj opisany jako człowiek, który broni się przed jakimiś zarzutami Szanowni 
państwo. Wyjaśniając sytuację, żadnych zarzutów w tej sprawie nie miałem, nie mam. Z tego, 
co wiem, sprawa – dowiedziałem się z resztą w gazecie – sprawa trafiła do prokuratury, 
wyjaśnimy sprawę w prokuraturze. Ja nie mam sobie nic do zarzucenia w kwestii tej akcji  
i myślę, że teraz ze spokojnym sercem będę czekał aż pan Burmistrz Frischmann mnie 
przeprosi za to, że publicznie powiedział, że mam zarzuty w tej sprawie. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję. Proszę państwa, przechodzimy do punktu czwartego. 

Od. pkt 4 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Informacja Burmistrza o działaniach podejmowanych pomiędzy 

sesjami Rady Miejskiej. 
  Głos oddaję Burmistrzowi Jelcza-Laskowic Bogdanowi Szczęśniakowi. 
Burmistrz Bogdan Szczęśniak – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni państwo, przedstawię 

państwu ważniejsze decyzje wydane w formie zarządzeń w okresie między sesjami. I tak, 
Gmina Jelcz-Laskowice nie skorzystała z prawa pierwokupu prawa użytkowania wieczystego 
działki gruntowej oznaczonej jako działka 146, o powierzchni 428 m2. Dla uproszczenia, jest 
to działka na osiedlu w zabudowie szeregowej. Wartość transakcji 70.000 zł. 

  Również Gmina nie skorzystała z prawa pierwokupu nieruchomości gruntowej oznaczonej 
jako działka 5/7 o powierzchni 5815 m2 , położonej w obrębie Laskowice. Umowa 
warunkowa została zawarta z inwestorem. Wartość transakcji jest to kwota 984.000 zł. 

  Ponadto, przeznaczyliśmy do wydzierżawienia cztery działki w obrębie geodezyjnym Łęg. 
Łączna powierzchnia 6 ha. Ponadto jedna działka w Miłocicach – 3800 m2 oraz jedna działka 
w Minkowicach Oławskich – 1,1100 ha. Okres dzierżawy – 5 lat. 

  Ponadto powołałem komisję konkursową w składzie: 
  Przewodniczący – Marek Szponar, 
  Członkowie: pani Lucyna Kutkowska, Waldemar Chmielewski, Piotr Piechota, Krzysztof 

Bochnia. Komisja została powołana na czas określony, w celu wybrania najlepszej z ofert na 



 6 

realizację zadań publicznych w zakresie określonym w ogłoszeniu konkursowym. Termin 
składania ofert minął 15 marca. 

  Ponadto została przeznaczona do wydzierżawienia w drodze przetargu ustnego 
nieograniczonego część nieruchomości zabudowanej oznaczonej jako działka 15/1, obręb 
ewidencyjny Jelcz. Krótko mówiąc, jest to działka w pobliżu stawu, tam gdzie prowadzona 
była do tej pory – nazwijmy to – część gastronomiczno-rozrywkowa. Kwota czynszu 
dzierżawnego to jest minimalna, to jest minimalna do przetargu 3.000 zł netto miesięcznie. 
Niezależnie, czy sezon trwa, czy nie trwa nad stawem, 3.000 netto miesięcznie potencjalny 
dzierżawca będzie wpłacał. Czas dzierżawy trzy lata. 

  Ponadto, powołałem Kapitułę Honorową Plebiscytu „Sportowa Osobowość 30 –lecia Jelcza-
Laskowic” w składzie następującym:  

  Przewodniczący Kapituły – Marek Szponar – Z-ca Burmistrza; 
  Członkowie Kapituły: pan Krzysztof Konopka prezes Zarządu Centrum Sportu i Rekreacji, 

pan Tadeusz Babski Przewodniczący Komisji Rady Miejskiej ds. Kultury, Oświaty, Sportu  
i Zdrowia, pan Krzysztof Trybulski redaktor „Gazety Powiatowej – Wiadomości Oławskie”, 
pan Edward Bykowski redaktor „Gazety Powiatowej – Wiadomości Oławskie”, pan Andrzej 
Szumski redaktor naczelny tygodnika „Słowo Sportowe”, pan Krzysztof Kaucki nauczyciel 
wychowania fizycznego w Szkole Podstawowej nr 2. Sekretarzem Kapituły została pani 
Marta Czerny menadżer ds. marketingu w Centrum Sportu i Rekreacji. Kapituła działa  
w oparciu o regulamin plebiscytu „Sportowa osobowość 30 – lecia Jelcza-Laskowic” 
stanowiąca załącznik do niniejszego zarządzenia. 

  Ponadto, Szanowni państwo, kwestia, która, że tak powiem, funkcjonuje w przestrzeni 
naszego miasta, naszej gminy od kilku lat. Jesteśmy w trakcie uzgodnień z Zakładem Linii 
Kolejowych, Polskich Linii Kolejowych Oddział we Wrocławiu w zakresie remontu naszego, 
może nie dworca jako obiektu, tylko infrastruktury towarzyszącej kolejowej. I tutaj 
przeczytam państwu pismo, odpowiedź, którą otrzymałem 17 marca: „W odpowiedzi na 
pismo z dnia 15 luty Polskie Linie Kolejowe S.A. Zakład Linii Kolejowych we Wrocławiu 
uprzejmie informuje, iż zostały już podjęte działania związane z ułatwieniem dostępności 
transportu kolejowego dla osób niepełnosprawnych z ograniczoną sprawnością ruchową na 
stacji Jelcz-Laskowice. Pierwszym etapem naszego działania było zlecenie opracowania 
koncepcji, która obejmuje, m.in. remonty peronów, przejścia pod torami, zapewnieniem dojścia 
dla osób niepełnosprawnych na perony na stacji Jelcz-Laskowice. Na podstawie opracowanej 
koncepcji, która przedstawi rozwiązania możliwe do zastosowania na tej stacji jeszcze w tym 
roku, zostanie ogłoszony przetarg opracowania dokumentacji projektowej. Jednocześnie 
Zakład Linii Kolejowych we Wrocławiu poczyni starania aby w jak najkrótszym czasie 
wyrównać nawierzchnię dojścia na perony od strony budynku stacji Jelcz-Laskowice, co ułatwi 
pasażerom poruszanie się po stacji. Dodatkowo informujemy, że stacja Jelcz-Laskowice 
znajduje się na obszarze przygotowywanych prac projektowych do zadania z krajowego 
programu kolejowego pn. „Prace na linii kolejowej C – E 30 na odcinku Opole Groszowice – Jelcz 
– Wrocław Brochów”, którego realizacja planowana jest na lata 2019 – 2023. Opracowanie 
dokumentacji projektowej pozwoli określić docelowy zakres robót budowlanych wraz  
z uzyskaniem wszystkich niezbędnych decyzji i pozwoleń.” Podpisał z-ca dyrektora ds. 
technicznych.  

  Taką sprawą bolącą, proszę państwa, taką na cito, to jest właśnie możliwość przemieszczania 
się osób na wózkach inwalidzkich od strony ul. Kolejowej przez stację tzw. przejściem 
towarowym na perony bezpośrednio, przy których stają wagony. W poniedziałek na godzinę 
dziesiątą jesteśmy umówieni tutaj z zastępcą, z panem Piórko, z przedstawicielem PLK żeby 
dokładnie wyjaśnić kwestię na czym ten pierwszy zakres rzeczowy będzie polegał, czy jakich 
rozwiązań w tym zakresie oczekujemy. 

 Proszę państwa, również chciałbym się odnieść do kwestii, która pojawiła się na ubiegłej 
sesji, w punkcie związanym z zatwierdzeniem taryf dla zbiorowego zaopatrzenia wody  
i zbiorowego odprowadzania ścieków. I tutaj pozwólcie państwo, że z protokołu zacytuję 
wypowiedź pana radnego Michała Pakosza, cytat, to akurat kierowane jest do mnie : „Pan 
powiedział, że głosowałem za podwyżką tej wody …”, chodzi o relację z poprzedniej kadencji, 
tak?: „Niestety, nie mogę się z panem zgodzić, to można sprawdzić w protokołach. Z tego, co 
pamiętam, głosowałem przeciwko, jak wszyscy z resztą, bo pan dość mocno wtedy 
argumentował. Chyba rozmawialiśmy nawet na korytarzu. Chciał pan w tym temacie tutaj 
wypłynąć. No niestety, dzisiaj pan na tym temacie popłynie. Tak że, tak że dzisiaj no niestety na 
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tym temacie popłynie. Więc to, co pan mówi, niestety nie jest prawdą. To jest tylko formalność, 
to głosowanie, tak? W ubiegłych latach wszyscy głosowaliśmy przeciwko. No burmistrz jest 
odpowiedzialny za zatwierdzenie stawek taryfy jeśli chodzi o wodę, więc odpowiedzialność za 
to dzisiaj spoczywa na panu, a my będziemy głosować po prostu tylko tak, jak robiliśmy to 
wcześniej, czyli przeciwko. Więc prosiłbym nie przeinaczać moich zachowań z lat ubiegłych 
dzisiaj na potrzebę chwili. Dziękuję pięknie.”  

 I, panie radny, zgodnie z pana, że tak powiem, sugestią trafiłem do protokołów z poprzedniej 
kadencji i tylko poinformuję państwa o sposobie głosowania. Nie było to głosownie imienne, 
ale wyniki tych głosowań myślę, że są jednoznaczne. I tak, na sesji w roku 2011, w miesiącu 
lutym, dwudziestego piątego: za – głosowało 19 radnych, przeciw – 1, nikt się nie wstrzymał, 
jeden z radnych pan Latacz był nieobecny. 

 W roku 2012: za – nikt, przeciw – 19, nikt się nie wstrzymał. Czyli, panie radny, dalej 
głosujemy tak samo. 

 Na sesji roku 2013 – ja nie skończyłem jeszcze – na sesji w roku 2013, w tym punkcie: za – 
20 osób jednogłośnie, jedna z pań radnych nie brała udziału w głosowaniu. 

 I w roku 2014, w tym samym punkcie zatwierdzenie cen: za – 19 jednogłośnie, dwóch 
radnych było nieobecnych. Stąd tak wyglądało, proszę państwa, głosowanie w tej kwestii  
w poprzedniej kadencji. 

 I, proszę państwa, jeszcze jedna kwestia. Tutaj apel do państwa radnych żeby taka sytuacja 
nie miała miejsca kiedykolwiek. Notatka służbowa sporządzona w dniu 14 marca br.  
w sprawie wizyty radnych Rady Miejskiej Jelcza-Laskowic panów: Ireneusza Stachnio i pana 
Krzysztofa Skrzydłowskiego. – cytat – „W dniu dzisiejszym, tj. 14 lutego br. do siedziby Miejsko 
– Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Jelczu-Laskowicach przybyli radni Rady Miejskiej  
w osobie Ireneusza Stachnio i pana Krzysztofa Skrzydłowskiego. Panowie chcieli uzyskać 
informacje na temat udzielonej przez Burmistrza pomocy panu U…kowi, (o której Burmistrz 
pisał w gazecie”) …” – no ja w gazecie nie pisuję, co najwyżej udzielam wywiadów – „ … i czy 
udzielona pomoc była wypłacana ze środków pomocy społecznej. Odpowiedź chcieli uzyskać 
powołując się na ustawę o dostępie do informacji publicznej. Wyjaśniłam panom, że ujawnienie 
danych klientów nie jest informacją publiczną. Poradziłam, że najlepiej zapytać o to pana 
Burmistrza, bo ja na ten temat nic nie wiem. Wyjaśniłam panom, że udzielanie im 
jakichkolwiek informacji nie jest możliwe ze względu na to, że obowiązuje mnie zachowanie 
tajemnicy na podstawie ustawy o pomocy społecznej i ustawy o ochronie danych osobowych. 
Padło pytanie, czy może Burmistrz nakazał mi udzielenia pomocy panu U…kowi. Na co 
odpowiedziałam, że w momencie kiedy Burmistrz udziela mi upoważnienia w sprawach 
zarządzania ośrodkiem jego rola się kończy …” – niech pan nie przeszkadza – „… jego rola …” – 
czyli moja rola – „… kończy się i nie może mi Burmistrz nakazać dysponowania środkami 
finansowymi Ośrodka, według swego uznania. Poinformowałam panów również, że gdyby 
nawet zaistniała taka sytuacja, to jako Kierownik mam obowiązek o tym poinformować 
prokuratora. Poinformowałam również panów, że gdyby pan U…yk chciał skorzystać ze 
świadczeń pomocy społecznej, to tylko i wyłącznie na podstawie ustawy o pomocy społecznej.” 
Podpisała Kierownik Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Jelczu-
Laskowicach, pani mgr Iwona Ekhard. 

 To wszystko. Dziękuję. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję. Pan Burmistrz Piórko – proszę. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, w okresie od poprzedniej 

sesji do dzisiaj Burmistrz wydał 30 zaświadczeń o przeznaczeniu działki w planie 
miejscowym lub w studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego,  
a także 12 wypisów i wyrysów z planu miejscowego. Wydał również 24 decyzje o warunkach 
zabudowy i 3 decyzje o ustaleniu lokalizacji celu publicznego. 

 W okresie między sesjami rozstrzygnięto przetarg na remont dróg gruntowych na terenie 
miasta i gminy Jelcz-Laskowice na rok 2017. Wpłynęło 5 ofert. Rozpiętość cenowa od 
480.734,58 zł – to jest najwyższa oferta, najniższa: 335.298,00 zł. Przetarg rozstrzygnięto, 
podpisano umowę z firmą Usługi Transportowo-Sprzętowe Stanisław Cygan, Byków, ul. 
Wrocławska 92, 55-095 Mirków. 

 Również ogłoszono przetarg w formule zaprojektuj i wybuduj, realizacja zadania pn. budowa 
sauny parowej w Pływalni Miejskiej w Jelczu-Laskowicach. Przetarg unieważniono z powodu 
braku ofert. 
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 Kolejny przetarg ogłoszony, zakup lekkiego samochodu ratowniczo-gaśniczego  
z podstawowym wyposażeniem ratownictwa technicznego i ekologicznego dla Ochotniczej 
Straży Pożarnej Minkowice Oławskie. Wpłynęło 2 oferty: Iveco Cars Jan Swoboda,  
ul. Dębowa 4, Częstochowa, za kwotę, na kwotę 362.850 zł. I druga oferta: Dragan,  
S. Kucharz, B. Dudek s.c. Koziedębie 121, kwota 279.984 zł. Przetarg jest w trakcie 
rozstrzygania. 

 Ogłoszono również kolejny przetarg na zakup wraz z dostawą i montażem wyposażenia do 
trzech pracowni cyfrowych w podziale na zadania: meble – zadanie nr 1 oraz sprzęt 
komputerowy – zadanie nr 2 dla Publicznej Szkoły Podstawowej nr 1, Publicznej Szkoły 
Podstawowej nr 2 i Publicznej Szkoły Podstawowej nr 3 w Jelczu-Laskowicach w ramach 
projektu: „Poprawa jakości kształcenia w gminie Jelcz-Laskowice poprzez utworzenie 
sześciu pracowni cyfrowych w szkołach podstawowych i gimnazjach”, dofinansowywanego 
ze środków Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego w ramach Regionalnego 
Programu Operacyjnego Województwa Dolnośląskiego na lata 2014 – 2020. Otwarcie ofert 
nastąpi 11 kwietnia 2017 r. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – i jeszcze pan Burmistrz Marek Szponar – proszę uprzejmie. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, chciałbym państwa 

poinformować o wynikach otwartego konkursu ofert na realizację zadań publicznych  
w zakresie wspierania i upowszechniania kultury fizycznej wśród mieszkańców miasta  
i gminy Jelcz-Laskowice - przypomnę, że to był już drugi termin. W pierwszym terminie na 
konkurs nie zostały złożone oferty lub te oferty zawierały braki formalne. I tak, jeśli chodzi  
o zadanie dotyczące organizowania zajęć sportowych, treningów i udziału w zawodach w 
zakresie judo, ofertę złożył Uczniowski Klub Sportowy jako jedna oferta i otrzymał 
dofinansowanie w kwocie 10.000 zł. 

 Jeśli chodzi o zadanie: organizacja zajęć sportowych, treningów i udziału w zawodach w 
zakresie piłki halowej nożnej, ofert było, była jedna oferta złożona przez Stowarzyszenie 
Kultury Fizycznej KS Orzeł Futsal i udzielona kwota dotacji to kwota 50.000. 

 Na zadanie trzecie w tym konkursie: popularyzacja strzelectwa sportowego oraz 
organizowanie zajęć sportowych, treningów i udziału w zawodach osób trenujących 
strzelectwo – brak ofert. 

 Dziękuję za uwagę. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – bardzo dziękuję. Czy ktoś z państwa radnych ma pytania? Pan radny 

Michał Pakosz – proszę. 
Radny Michał Pakosz – dziękuję za udzielenie mi głosu. Pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, pokrótce 

pozwolę się odnieść tutaj do tego, co przed chwilą powiedział pan Burmistrz Szczęśniak. 
Odczytał kwestię zeszłomiesięcznego głosowania w kwestii podwyżek cen wody. Panie 
Burmistrzu, wytłumaczę, tłumaczę i objaśniam na spokojnie. Jeżeli jest zapis, że 19 osób 
głosowało przeciwko, to znaczy, że głosowało przeciwko, czyli nie popierało tego. Więc 
następnym razem jak już będzie się pan wczytywał, to proszę się wczytywał ze 
zrozumieniem, to moja prośba. Głosowanie nie było imienne, więc, panie Burmistrzu, nie 
może pan jednoznacznie określić czy ja głosowałem za, czy przeciwko. Było tam – sam pan 
przed chwilą to odczytał - że  19 radnych głosowało przeciwko. Więc jeżeli pan twierdzi, że 
głosowałem za to gratuluję i następnym razem proszę poświęcić więcej uwagi na czytanie. 
Dziękuję. 

Burmistrz Bogdan Szczęśniak – panie radny … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – bardzo dziękuję. Proszę państwa … Proszę bardzo, pan Burmistrz 

Szczęśniak. 
Burmistrz Bogdan Szczęśniak – panie radny, pan nie zrozumiał tego jak ja komentowałem ty wyniki 

głosowań. Mówiłem, że w ubiegłej kadencji, przez te cztery lata, w tym samym punkcie, w tej 
samej sprawie głosowaliśmy tak samo, nic więcej. Przeciwko głosował pan, ja również. 
Mówię, głosowaliśmy tak samo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, ja za chwilkę oddam głos radnemu 
Skrzydłowskiemu. Ja mam serdeczną prośbę. Urząd Burmistrza jest najwyższym urzędem  
w naszej miejscowości. Funkcja radnego zobowiązuje do pewnych zachowań i ja bardzo 
serdecznie proszę żeby po prostu no nie mówić do Burmistrza, do kolegów i koleżanek, bo 
tak się też często zdarza, że proszę słuchać, czytać i ze zrozumieniem, bo to, powiem tak, raz 
– urząd Burmistrza, dwa – wiek. Ja wiem, że my jesteśmy wszyscy równi tutaj radni, ale, 
proszę państwa, no taka zwykła, ludzka kultura, savoir-vivre zobowiązują nas do czegoś. I ja 
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wiem, że panów to oburza bardzo, co ja mówię, natomiast pozostała część radnych – nie 
mam zamiaru mówić tutaj za wszystkich – ale w rozmowach takich na przerwach, przed 
sesją, po sesji trafiają do mnie takie uwagi i jestem wyrazicielem tych radnych, z którymi 
rozmawiałam. Tak że bardzo proszę o nie komentowanie tego w ten sposób, bo to nie służy 
atmosferze naszej pracy. 

 Proszę bardzo, zgłaszał się pan radny Skrzydłowski. 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – dziękuję pięknie pani Przewodnicząca. Szanowni państwo, panowie 

burmistrzowie, przed chwilą pani Przewodnicząca powiedziała o tym, że funkcja radnego 
zobowiązuje. W takim układzie, panie Burmistrzu, jeżeli pan tak skrupulatnie czyta 
protokoły, wypowiedzi radnych, to proszę powiedzieć dlaczego w dniu dzisiejszym nie 
przeprosił pan radnych, a zwłaszcza mieszkańców za to, że jako radny – a funkcja 
zobowiązuje do tego – był pan przeciwko podwyżkom tej wody, a ostatnio na sesji sam pan 
to zatwierdził, zatwierdził to mieszkańcom, zatwierdził pan mieszkańcom niekorzystną 
taryfę po dużej podwyżce. Szanowni państwo, jeszcze nawiązując do wypowiedzi pani 
Przewodniczącej. Pani Przewodnicząca, pani mówi, że radni się zgłaszają do pani, mówią  
o nietaktownych zachowaniach. My to samo widzimy z waszej strony. Dlatego, w związku  
z tym na ostatniej sesji Rady Miejskiej, w wolnych wnioskach złożyłem wniosek o spotkanie 
wszystkich i rozmowę na temat przebiegu sesji Rady Miejskiej. Co zrobiliście? Odrzuciliście, 
a potem wszyscy chodzimy do pani Przewodniczącej jak w przedszkolu i skarżymy. 
Szanowni państwo, to sami zadajcie sobie pytanie, czego wy chcecie? Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przypomnę panu radnemu Skrzydłowskiemu, że taka inicjatywa 
odbyła się również ze strony Klubu, naszego Klubu i państwo nie przyszliście na to 
spotkanie. Tak że widocznie ani wy, ani my no nie odczuwamy takiej potrzeby żeby się 
jednak spotkać i porozumieć. 

 Proszę państwa, jeżeli pan chce ad vocem to bardzo proszę, jeżeli nie to oddaję głos 
kolejnemu radnemu. 

Radny Krzysztof Skrzydłowski – Szanowna pani Przewodnicząca, chciałbym pani tylko przypomnieć, że 
wasza inicjatywa połączyła się z inicjatywą zrzucenia z wiceprzewodniczącej Komisji 
Młodzieży i Spraw Mieszkaniowych pani Krystyny Dekret. Więc ja nie wiem gdzie te wasze 
szczere chęci były w tym momencie. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – chyba się pomyliły spotkania różne. Proszę państwa, chce zabrać głos, 
zgłaszał się pan radny Michał Pakosz, ale chyba zrezygnował – tak? Czy chce pan … 

 (…) 
 Panie radny, chciałam pana poinformować, że pan zabiera drugi raz głos. Proszę … W tym 

punkcie, oczywiście. 
Radny Michał Pakosz – dziękuję. Ja tylko króciutko pani Przewodnicząca, bo przed chwilą pani 

nawiązywała do tych relacji panujących tu między nami, do tego w jaki sposób się do siebie 
zwracamy itd. Przykre jest to niewątpliwie, że spogląda pani na salę i widzi pani jak radny 
Pakosz, radny Skrzydłowski, radny Stachnio, pani Dekret w niewłaściwy sposób zwracają się 
do pana Burmistrza. Przykre jest to jeszcze bardziej, że umknęło pani przed chwilą, bo 
dosłownie pięć minut temu, siedzący pani kolega po pani prawicy, pan wiceprzewodniczący 
Woźniak jawnie, na cały głos na sali powiedział, w momencie kiedy radny Skrzydłowski 
mówił do pana Burmistrza Szczęśniaka. Pani zwróciła uwagę, że proszę nie przeszkadzać. 
Krzysiek Skrzydłowski powiedział, że nie przeszkadza, po czym pan Woźniak w arogancki, 
chamski i wulgarny sposób mówi: „pan tutaj wszystkim przeszkadza”. To jak my mamy  
z wami postępować, jak my mamy się do was zwracać w momencie kiedy wy robicie tego 
typu manewry? Czy to było na miejscu? Myślę, panie Przewodniczący, że od pana też, jako od 
wiceprzewodniczącego należy wymagać pewnej kultury, pewnego poziomu i zachowania 
pewnej klasy. Więc prosiłbym uprzejmie o to aby za tę nietaktowną uwagę względem pana 
radnego Skrzydłowskiego zwyczajnie po ludzku pan przeprosił. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, ja zwróciłam uwagę panu wiceprzewodniczącemu. 
Ponieważ działo się to szybko, zwróciłam uwagę nie włączywszy mikrofonu, wszyscy to 
państwo widzieli. 

 Proszę państwa, tracimy czas na dyskusje, które nie powinny na tej sali w ogóle istnieć. 
Pracujmy merytorycznie proszę państwa, możemy się nie zgadzać, każdy może mieć swoje 
zdanie, od tego są głosowania, państwo wyrażacie zgodę swoją lub nie poprzez głosowanie. 
A te wszystkie utarczki słowne są niepotrzebne. Ja już nie chcę nawiązywać do tego,  
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a w zasadzie powinnam, że niedługo mamy Święta Wielkanocne i w duchu takim właśnie 
powinniśmy tym bardziej być tutaj na sali. 

 Pan radny Stachnio – proszę uprzejmie. 
Radny Ireneusz Stachnio – pani Przewodnicząca, chciałbym się odnieść do stwierdzenia, że odwołanie 

pani radnej Krystyny Dekret z wiceprzewodniczącej nie miało żadnego związku z tym 
spotkaniem, które pani nam zaproponowała. Pani Przewodnicząca, to było w tym samym 
czasie, bodajże nawet tego samego dnia, tak że tyle. Natomiast chciałem do pana Burmistrza 
… 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dobrze. Proszę państwa, jesteśmy w punkcie … Ma pan pytanie do …  
Radny Ireneusz Stachnio – ja chciałem do pana Burmistrza Szczęśniaka. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – to bardzo proszę. 
Radny Ireneusz Stachnio – chciałem się odnieść do pisma, do notatki, którą pan Burmistrz otrzymał od 

pani Kierownik Ekhard. Rzeczywiście, miało miejsce takie spotkanie. Wspólnie z radnym 
Skrzydłowskim udaliśmy się do pani Kierownik zasięgnąć informacji i tylko tyle, ponieważ 
informacja o tym, że pan U…yk od pana Burmistrza Bogdana Szczęśniaka dostał specjalną 
zapomogę, dostał – nie, że dostanie, tylko, że dostał – znajdowała się na stronach 
urzędowych w „Gazecie Powiatowej”. Taką informacją dysponujemy, koledzy radni mogą 
przedstawić. I tam jest wyraźnie stwierdzone, że Burmistrz Szczęśniak – może troszeczkę 
przekręcę – ale panu U…kowi przekazał, czyli w formie już byłej, zapomogę specjalną. I to 
jest tak: strona urzędowa, no bo strona urzędowa, publicznie w „Gazecie Powiatowej” to się 
znajduje. Nie pamiętam podpisu kto ten artykuł tam sporządził. W każdym bądź razie w tym 
artykule jest zdjęcie pana U…ka, syna pana U…ka, pani radnej, pani Przewodniczącej Bejdy 
oraz pana Bogdana Szczęśniaka, którzy siedzą na kanapie. Więc proszę to sprawdzić, 
dostępne jest to na stronach „Gazety Powiatowej”, z resztą stąd taką informację też 
uzyskaliśmy. Tak że do pani Ekhard - nie wiem czy jest – no mam taką prośbę, bo nie do 
końca rzetelnie została ta notatka sporządzona szczególnie jeśli chodzi o nasze pytania. 
Byliśmy także u pani Skarbnik z tym samym pytaniem, pani Skarbnik nam udzieliła bardzo 
fajnej odpowiedzi. Rozmowa toczyła się w bardzo miłej atmosferze, podziękowaliśmy i na 
tym sprawa jakby się skończyła. Ponieważ pani Ekhard powiedziała, że takich pieniędzy pan 
Burmistrz nikomu nie dał, nikomu nie dał, no w gazecie, na stronach urzędowych Gminy jest 
inna informacja, czyli ktoś kłamie. No albo jest informacja zła, czyli poszła propaganda, że 
pan Burmistrz daje panu U…kowi pieniądze, albo gdzieś tutaj jest coś nie … Oj, ja nie 
przeczytam, to jest za małe dla mnie. 

 O, już mamy. Jest podpisane, jest w nawiasie „UMiG”, czyli Urząd Miasta i Gminy, strona, 
która jest ten : „Ważną częścią spotkania …”, to nie. Aha, pan … „Na wniosek Burmistrza 
Szczęśniaka MGOPS wypłacił U…kowi świadczenie specjalne”. Dlatego chcieliśmy się 
dowiedzieć jak Urząd, jak Miejsko – Gminna Pomoc Opieki Społecznej, w jakiej formie to 
świadczenie specjalne świąteczne było, co to było za świąteczne? Pani Kierownik 
powiedziała, że takiego żadnego nie było świadczenia, a tutaj w gazecie jest napisane 
wyraźnie, podpisane – to jest z resztą no strona urzędowa Gminy – jest napisane, że pan 
Bogdan Szczęśniak udzielił świątecznej pomocy. I chcieliśmy się tylko dowiedzieć,  
a informacje otrzymaliśmy od mieszkańca, który no poprosił nas o to po prostu i taką 
informację uzyskał, że pani Kierownik powiedziała, że takiej pomocy nie udzielała. Pani 
Skarbnik powiedziała nam, że możemy taką informację poprosić w ramach dostępu do 
informacji publicznej i na tym sprawa się skończyła. Tak że dziękuję państwu. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – ja mam taką propozycję, że sprawa ta zostanie – mam nadzieję – 
przeanalizowana. Natomiast, proszę państwa, taką chciałabym krótką refleksją się  
z państwem podzielić. Mamy w tej chwili 31 dzień marca 2017 roku, to zdjęcie, o którym 
mówił radny Stachnio, jest nie z grudnia 2016 roku, tylko z grudnia 2015 roku. Bardzo 
ciekawe dlaczego po półtora roku, albo i więcej, panowie wracają do tej sprawy. Bo wiemy 
również o tym, że panowie odwiedzili pana U…ka. Jak to się wszystko przeplata. 

 Dobrze. Proszę państwa, w tym punkcie, czy ktoś z państwa chciałby zabrać głos? Pan 
Przewodniczący Woźniak.  

 Przepraszam panie Przewodniczący, bo pan Burmistrz Piórko się zgłasza. 
 Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, przypominam państwu,  

co prawda nie powinienem, ale jesteśmy w punkcie: Informacje Burmistrza o działaniach 
podejmowanych pomiędzy sesjami. A my wchodzimy w polemikę zupełnie sprawy nie 
dotyczącą. Pan radny Stachnio zapytał, dostanie odpowiedź, koniec kropka, a my dalej 
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zaczynamy temat drążyć pomocy. Nie jesteśmy w punkcie pomocy, ba, będzie taki punkt  
w porządku obrad i będziemy na ten temat rozmawiać. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Proszę państwa, w punkcie: Informacje Burmistrza  
o działaniach pomiędzy sesjami na temat rzeczy, o których mówił Burmistrz Szczęśniak, 
Burmistrz Piórko i Burmistrz Szponar, czy ktoś z państwa ma pytanie do panów 
burmistrzów ? Pan Przewodniczący Woźniak, pani Dekret. 

V-ce Przewodniczący R.M. Krzysztof Woźniak – dziękuję pani Przewodnicząca. Wysoka Rado, panowie 
burmistrzowie, Szanowni państwo, nie sposób się nie odnieść do tego, co przed chwilą – 
Szanowni państwo – usłyszałem, ponieważ dziwi mnie, że udzielanie pomocy osobom 
będących w trudnej sytuacji życiowej budzi jakąkolwiek wątpliwość niektórych radnych. 
Szanowni … 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – panie Przewodniczący … 
V-ce Przewodniczący R.M. Krzysztof Woźniak – pani Przewodnicząca, ja bardzo proszę … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – … ja bardzo pana uprzejmie proszę … 
V-ce Przewodniczący R.M. Krzysztof Woźniak – pani Przewodnicząca … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – … ja przed chwilą mówiłam, że jesteśmy w tym punkcie. Ja rozumiem, 

że pan się chce do tego odnieść, ale proszę państwa, no trzymajmy się wszyscy jakby 
pewnego kanonu. 

V-ce Przewodniczący R.M. Krzysztof Woźniak – pani Przewodnicząca, ja się wstrzymam … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pan będzie chciał odpowiedzieć, potem będą panowie … 
V-ce Przewodniczący R.M. Krzysztof Woźniak – pani Przewodnicząca, ja chciałbym tylko skończyć jedną 

rzecz. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – … i będzie pół godziny dyskusja niemerytoryczna. 
V-ce Przewodniczący R.M. Krzysztof Woźniak – pani Przewodnicząca, ja chciałbym skończyć swoją 

wypowiedź ze względu na to, że … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę skończyć swoją wypowiedź. 
V-ce Przewodniczący R.M. Krzysztof Woźniak – … że jest ważna i dotyczy prawnego aspektu tego faktu. 

Ponieważ nie chcę się odnieść do sprawy merytorycznie, ale od punktu prawnego.  
A mianowicie, Szanowni państwo, sfera dotycząca udzielania zapomóg, czy wsparcia 
finansowego dotyczy działalności indywidualnej, która kończy się zawsze wydaniem decyzji 
administracyjnej, a tu radnemu wara od tego. Szanowni państwo, to nie jest działalność 
radnego, ani Rady Miejskiej. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa o spokój, proszę państwa o spokój. Pani Dekret, 
proszę usiąść. 

V-ce Przewodniczący R.M. Krzysztof Woźniak – każdy dojrzały radny mający minimum wiedzy i znający 
w minimalnym stopniu ustawę o samorządzie gminnym zna kompetencje swojej 
działalności. Niestety, ja się dziwię niektórym radnym, ze wchodzą w sferę, do której im nie 
wolno wchodzić, ponieważ prawo wyraźnie wskazuje, że działalność Rady Miejskiej jest 
ograniczona do pewnej działalności w stanowieniu prawa lokalnego. Natomiast sprawy 
kończące się wydaniem decyzji, sprawy indywidualne, to nie jest działalność radnego – to 
jest pierwsza sprawa. I panowie sobie zapamiętajcie to raz na zawsze. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję uprzejmie. Proszę państwa, pani radna Dekret chciała zabrać 
głos – proszę bardzo. Ale pani się przecież wcześniej zgłosiła. No to proszę. 

 Po pani Dekret się pan zgłosił. 
Radna Walentyna Krystyna Dekret – ja mam pytanie do Burmistrza Szczęśniaka, ale właśnie w tej chwili 

wyszedł. Na temat działki chciałam się dowiedzieć, żeby bardziej sprecyzował, wyjaśnił ten 
temat, to mnie bardzo interesuje. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pani radna, czy … jest Burmistrz Piórko. 
Radna Walentyna Krystyna Dekret – panie Burmistrzu, może pan zob … Bardzo proszę, mnie interesuje ta 

działka na domkach jednorodzinnych właśnie. Czy to chodzi o działkę przez przejazd 
kolejowy, czy po prostu inny, inną działkę po prostu w szeregowej zabudowie? Tylko tyle 
chciałabym się dowiedzieć, wyjaśnić. 

 To na samym początku był ten temat, Burmistrz czytał. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pan Burmistrz już odnajduje swoje notatki. 
Radna Walentyna Krystyna Dekret – a może Burmistrz wróci to po prostu odpowie. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – działka 146. 
Radna Walentyna Krystyna Dekret – jaki arkusz? 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – panie Burmistrzu, do mikrofonu prosimy. 
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Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – proszę państwa, to jest działka w zabudowie szeregowej  
o powierzchni 428 m2 i Gmina nie korzystała z prawa pierwokupu. Jest to sprzedaż  
w obrocie prywatnym. Nie chodzi tutaj o żadne drogi. Dziękuję. 

Radna Walentyna Krystyna Dekret – dobrze. Dziękuję. Tylko … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Proszę państwa, w kolejności: radny Skrzydłowski, 

radny Stachnio, radny Markowski. 
 Pan radny Skrzydłowski zabiera drugi raz w tym punkcie głos i pan Stachnio też będzie 

zabierał drugi raz w tym punkcie głos. 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – dziękuję pięknie pani Przewodnicząca. Szanowni państwo, Szanowni 

radni, Szanowny panie burmistrzowie, chodzi o informację Burmistrza na temat pana U…ka. 
No tak tylko, że już były podawane dzisiaj tyle razy, więc wydaje mi się to już za normalne. 

 W takim układzie, Szanowni państwo, nikt tutaj absolutnie nie neguje żadnej pomocy temu 
panu. Zostaliśmy poproszeni przez mieszkańców o uściślenie tej sytuacji i chcieliśmy żeby 
Burmistrz podał nam informację na ten temat. Niestety, wszystko na to wskazuje, że ktoś 
kłamał. Tylko kto? Czekamy na odpowiedź od Burmistrza. Szanowni państwo, jeszcze tylko 
króciutko chciałbym się odnieść do słów pana Woźniaka. Panie radny Woźniak, pan jest 
Wiceprzewodniczącym Rady Miejskiej, a krzyczy pan do radnych, przy mównicy używa pan 
słów do radnych „wara od tego”. Wstyd. Wstyd, panie radny Woźniak i proszę naprawdę 
przemyśleć swoje zachowanie, bo pan tu żadnego przykładu nie daje na tej sali. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Proszę państwa, bardzo proszę o zachowanie 
spokoju i powagi. Pan radny Stachnio – proszę. 

Radny Ireneusz Stachnio – Szanowni państwo, nasza interwencja, znaczy interwencja, w zasadzie tylko 
zapytanie - i to naprawdę w miłej atmosferze, ono trwało dosłownie, no nawet nie wiem czy 
dwie minutki, czy minutkę – było, czy było udzielone, czy była udzielana pomoc społeczna 
temu panu, panu U…kowi? W gazecie jest napisane i to napisane jest na stronach 
urzędowych Gminy przez – podejrzewam – urzędnika gminnego, że Burmistrz taką pomoc 
udzielił, pieniądze zostały przekazane z Miejsko – Gminnego Centrum Opieki Społecznej.  
No, natomiast pani Kierownik centrum mówi, że takich pieniędzy nikomu nie dała, no i tyle. 
No i o co my się spieramy? Po co ta dyskusja jest? Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – panie radny Stachnio, ja przed chwilą mówiłam o tym, że sprawa 
zostanie przeanalizowana i wyjaśniona, i Burmistrz to zrobi. Tak że myślę, że chyba 
powinniśmy zakończyć już dyskusję. 

 Pan Burmistrz Piórko. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, nikt radnym nie zabrania  

i w ogóle mieszkańcom informacji publicznej. Tylko, proszę państwa, porządek powinien 
być, a wręcz musi być i radny każdy jeden, Przewodniczący Rady, Wiceprzewodniczący Rady, 
radny występuje do Burmistrza z zapytaniem i interpelacją najlepiej na piśmie, bądź na sesji 
Rady Miejskiej i Burmistrz wtedy podejmuje decyzję. I ja mam pytanie do radnych, którzy 
samodzielnie prowadzili śledztwo. Nie, proszę państwa, radny, grupa radnych, wszyscy radni 
nie są upoważnieni do prowadzenia dochodzenia, od tego są stosowne organy, a radny, 
zgodnie z regulaminem Rady, zgodnie ze Statutem, zgodnie z ustawą o samorządzie, ma 
prawo złożenia zapytania i interpelacji i na takie zapytanie Burmistrz jest zobowiązany 
udzielić odpowiedzi. I proszę się tego trzymać, a nie prowadzić samodzielne śledztwo i nagle 
wychodzi dostał pieniądze, nie dostał, jedna pani mówiła, trzecia nie słyszała. Dziękuję 
bardzo. Trzymajmy się porządku. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – bardzo dziękuję. Pan radny Markowski – proszę. 
Radny Karol Markowski – dziękuję pani Przewodnicząca. Ja myślę, że no w przekroju całego roku takich 

zapomóg, decyzji Burmistrz wydał tam ileś, mnóstwo. Pytanie jest następujące, dlaczego 
akurat pan Stachnio z kolegą weryfikuje tę jedną informację? Była w gazecie, była informacja 
publiczna, to panów coś jeszcze skłania do tego, żeby akurat tę osobę upatrzoną 
weryfikować. Dlaczego nie inną decyzję, dlaczego nie jakiegoś innego pana? Tylko akurat tę 
jedną panowie sobie jakoś upatrzyli i chcieli ją koniecznie zweryfikować. Na jakiej podstawie 
panowie w ogóle weryfikują takie decyzje? Bo to jest jakieś nieporozumienie, z mojej strony 
tak uważam. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, po tej dyskusji, która się tutaj wywiązała, ja mam do 
pana Burmistrza taką prośbę, żeby zechciał się zastanowić czy nie należałoby zrobić 
szkolenia dla radnych w zakresie informacja publiczna, informacja niejawna, kompetencje  
i zadania komisji rewizyjnej i co może pojedynczy radny. Bo interwencja radnego w jakiejś 
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sprawie to niekoniecznie jest takie działanie, gdzie się przychodzi do kogoś do domu, 
narusza się mir domowy, bo to też należy na to tak spojrzeć. I bardzo uprzejmie proszę taką, 
takie szkolenie żeby zostało zorganizowane. I wszystkich państwa, jeżeli takie szkolenie 
będzie, bardzo uprzejmie zapraszam na to szkolenie. Proszę państwa, myśmy mieli kiedyś 
takie szkolenie, na które bardzo mało radnych przyszło. Byli specjaliści i z Regionalnej Izby 
Obrachunkowej, i z Samorządowego Kolegium Odwoławczego. Naprawdę, ja w ubiegłej 
kadencji zwróciłam się o pewną informację, ja czekałam na tę informację trzy miesiące, 
ponieważ zasłaniano się różnymi kruczkami prawnymi. Więc niech radni wiedzą co 
konkretnie mogą, czego nie mogą, co należy do zadań takich, gdzie może tylko to zbadać 
komisja rewizyjna i wtedy wszyscy będziemy mieli jasność. 

 Proszę państwa, czy w punkcie informacje pomiędzy sesjami ktoś z państwa jeszcze chciałby 
zabrać głos? Nie widzę. W takim razie przechodzimy do następnego punktu. 

Od. pkt 5 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Interpelacje i zapytania. Przepraszam, Sprawy samorządowe. 
 Czy w tym punkcie ktoś z państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę. Przechodzimy do punktu 

szóstego. 

Od. pkt 6 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Interpelacje i zapytania. 
 I może najpierw zacznę od materiałów, które mam tutaj, a potem udzielam, będę udzielać 

państwu głosu. Mam pismo przed sobą pana radnego Stachnio, pismo z dnia 15 marca, 
wpłynęło również do Urzędu w tym samym dniu. Pismo do Burmistrza Miasta i Gminy Jelcz-
Laskowice za pośrednictwem Biura Rady Miejskiej. I odczytuję treść tego pisma. 

 Przewodnicząca zapoznała obecnych z treścią pisma z dnia 15.03.2017 r. złożonego przez 
radnego Ireneusza Stachnio, (przedmiotowe pismo stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu). 

 Czy pan otrzymał odpowiedź na tę interpelację? To znaczy tak, bardzo pana proszę, bo tutaj 
mamy jeszcze jedno pana pismo – tak? – składające się z trzech no pytań powiedzmy, czy  
z trzech spraw. Proszę, ja oddaję panu głos. 

Radny Ireneusz Stachnio – chciałem uściślić swoją interpelację, ponieważ na poprzedniej sesji panu 
Burmistrzowi zadałem trzy pytania, poprosiłem o odpowiedź pisemną i w terminie 
przewidzianym w Statucie Gminy nie otrzymałem odpowiedzi, dlatego po czternastu dniach 
ponowiłem pytania już w formie, interpelację w formie pisemnej. W międzyczasie 
otrzymałem odpowiedź na – przynajmniej tak wynika z pisma – na pytanie zadane na sesji  
i chyba to jest to, co pani Przewodnicząca przeczytała. Ponieważ nie byłem zadowolony  
z odpowiedzi, bo odpowiedź nie dotyczyła moich pytań, ponowiłem jeszcze raz jedno pytanie 
tylko, kolejną interpelację z jednym pytaniem i chodziło tam o koszty odpraw dla nauczycieli, 
którzy będą, z którymi będzie rozwiązany stosunek pracy w związku z wygaszeniem 
gimnazjum. A to było spowodowane projektem uchwały, który Rada Miejska podjęła  
w miesiącu styczniu. Pan Burmistrz mi po raz drugi udzielił odpowiedzi 28 marca, czyli we 
wtorek. Odpowiedź jest no podobna do odpowiedzi pierwszej. Dalej nie odniósł się do 
kosztów związanych z wygaszaniem gimnazjum. Ale ja myślę, że ta sprawa jakby jest sprawą 
już w tej chwili niebyłą, ponieważ pan Burmistrz nam zaproponował inne rozwiązanie, nie 
wygaszanie kształcenia w gimnazjum, co oczywiście by skutkowało, tak mniej więcej, 
kosztami tylko samych odpraw dla pracowników nie będących nauczycielami  
i nauczycielami około półtora miliona złotych. Ale pan Burmistrz nam we wtorek 
przedstawił na komisji i dzisiaj zostało to wprowadzone pod porządek obrad, włączenie 
Gimnazjum nr 2 do Publicznej Szkoły Podstawowej nr 2 i to, a to z kolei skutkuje tym, że nie 
będzie dla nauczycieli żadnych odpraw, ponieważ zgodnie z ustawą – przepisy 
wprowadzające ustawę prawo oświatowe – w art. 236 nauczyciele dotychczasowego 
gimnazjum z dniem przekazania, albo przekształcenia, albo włączenia gimnazjum do 
ośmioletniej szkoły podstawowej, o której mowa w art. 129, stają się nauczycielami 
ośmioletniej szkoły podstawowej. I podobnie ten ustęp stosuje się odpowiednio do 
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pracowników nie będących nauczycielami. Czyli automatycznie nauczyciele i pracownicy 
wszyscy stają się pracownikami szkoły podstawowej. Żadne koszty związane z odprawami 
nie wchodzą tutaj w grę. Tak że wydaje mi się, że te moje pytania, interpelacje w tej chwili 
tracą jakby sens, nie są już związane z nowym projektem uchwały, który dzisiaj będziemy 
głosować. Wszyscy nauczyciele z resztą będą mieć pracę oraz wszyscy pracownicy zgodnie  
z uchwałą. Jedynym kosztem będzie koszt, który nam pan Burmistrz przedstawił, koszt 
wynikający z przekształcenia pracowni około miliona złotych, tam gdzieś dziewięćset ileś 
tysięcy. Pan pewnie, zapewne pan Burmistrz jeszcze to w punkcie sieci szkół, w uchwale 
dostosowującą sieci szkół nam to przedstawi. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Szponar – proszę. 
Z-ca Burmistrza Marek Szponar – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, no muszę się odnieść do 

stwierdzeń pana radnego Stachnio, ponieważ w sposób uparty bardzo często wprowadza 
państwa po prostu w błąd, przedstawiając no swoją wersję, w którą widzę, że bardzo wierzy, 
natomiast stan prawny jest zdecydowanie inny. Biorąc pod uwagę uchwałę, którą podjęliśmy 
na ostatniej sesji jeśli chodzi o projekt sieci szkół, tamta uchwała praktycznie dawała nam  
w stu procentach gwarancję i zatrudnienia, i braku jakokolwiek odpraw w przypadku, kiedy 
nauczyciel Gimnazjum nr 2 znajduje zatrudnienie w Szkole Podstawowej nr 2 lub innej 
szkole podstawowej na terenie naszej gminy. I faktycznie, jak już wyjaśniałem 
niejednokrotnie, symulacja, która została przeprowadzona wspólnie z dyrektorami na 
podstawie – nazwijmy to w cudzysłowie – „ślepych” projektów organizacyjnych 
potwierdzała sytuację, że wszyscy nauczyciele, którzy mają niezbędne kwalifikacje do 
nauczania przedmiotów i podejmą chęć dalszej pracy mają możliwość takiego zatrudnienia, 
czyli de facto nie wchodzi w grę żadna z tego tytułu odprawa. Czyli nie mówimy o żadnym 
milionie, czy półtora miliona dodatkowych kosztów, to jest po prostu nieprawda. Natomiast 
jeżeli dzisiaj podejmiemy uchwałę w związku z tym, że nasza uchwała została zaopiniowana 
warunkowo i kurator nam, mówiąc wprost, nakazuje włączenie, nie mamy innego wyjścia, bo 
w przypadku kiedy nie zastosujemy ten warunek, uchwała przez nadzór Wojewody zostanie 
uchylona i w tym momencie wpadamy w duży kłopot. Czyli niestety jest zastosowane znowu 
następna swoista pułapka prawnicza, jeśli chodzi o prawo wprowadzające prawo oświatowe, 
mówiąca o tym, że szkoły podstawowe z mocy ustawy stają się szkołami, sześcioletnie stają 
się szkołami ośmioletnie, natomiast gimnazjum podlega natychmiastowemu praktycznie 
likwidacji. Musimy wskazać miejsca nauki gimnazjalistom, gdzie de facto tych gimnazjum nie 
będzie, musielibyśmy skazać, np. uczniów na dojazdy do Minkowic, czy np. do Gimnazjum nr 
1, co jest absurdem, co jest faktycznie tutaj sytuacją niedobrą, nie do przyjęcia, nie do 
zaakceptowania. Więc nie mamy innego wyjścia jak musimy po prostu się zgodzić z wolą 
kuratora. I wychodzi na to, że nie Rada Miejska w Jelczu-Laskowicach kształtuje, tak prawdę 
mówiąc, oświatę na terenie gminy tylko sposób jednoosobowo Kurator Oświaty. Natomiast, 
proszę państwa, niestety to, co musimy dzisiaj zrobić, może skutkować tym, że ta sytuacja 
bardzo pozytywna jeśli chodzi dla nauczycieli, w dalszym ciągu raczej będzie utrzymana, 
ponieważ faktycznie te sytuacje kadrowe mamy dosyć dobrą. Może powstać odprawy  
z innego tytułu, że faktycznie nauczyciele dwójki, Szkoły Podstawowej nr 2, dla nich nie 
będzie praca lub nauczyciele, którzy będą włączani z Gimnazjum nr 2, z automatu wcale nie 
zostaną zatrudnieni jeżeli znowu nie będzie dla nich godzin nauczania i w tym momencie 
będzie możliwość również, czy konieczność prawna wypłacenia odpraw. Dlatego dzisiaj nie 
jestem w stanie jeszcze podać jednoznacznie w stu procentach czy zmieniająca się sytuacja 
pociągnie za sobą odprawy jeśli chodzi o nauczycieli. Natomiast, jeśli chodzi o pracowników 
administracji i obsługi, jest to zagrożenie, jest nawet pewnik, ponieważ – tak jak 
tłumaczyłem – będzie to skutkowało, że dwa organizmy zostaną połączone w jeden, czyli tak 
prawdę mówiąc, np. nie będzie potrzebny jeden sekretariat. Dzisiaj są dwie szkoły i dwa 
sekretariaty, w przypadku włączenia będzie jedna szkoła, czyli tym samym jeden sekretariat, 
więc jeden pracownik jest tutaj zbyteczny i tych szczegółów jest troszeczkę więcej. Czyli nie 
jest tak, jak pan Stachnio mówi, że w przypadku wygaszania płacimy straszne odprawy, bo 
nie płacimy żadnych odpraw. Natomiast faktycznie te odprawy możemy (…) zapłacić 
większe, to nie będą jakieś straszne kwoty, ale właśnie w przypadku włączenia. Nie dotyczy, 
ta sytuacja, osób, które będą mogły oczywiście odejść na emeryturę, a podejmą taką decyzję. 
Dziękuję. 

  Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Zgłaszał się pan radny Skrzydłowski i pan radny 
Stachnio. Oddaję głos panu radnemu Skrzydłowskiemu. 



 15 

Radny Krzysztof Skrzydłowski – dziękuję pięknie pani Przewodnicząca. Panie Burmistrzu, ustawa 
wyraźnie mówi o tym, pozwolę sobie odczytać art. 236 ust. 1 – cytat – „Nauczyciele 
dotychczasowego gimnazjum z dniem przekształcenia albo włączenia gimnazjum do 
ośmioletniej szkoły podstawowej, o którym mowa w art. 129 ust. 1, stają się nauczycielami 
ośmioletniej szkoły podstawowej.” 

 Ust. 2, Szanowni państwo, mówi o tym: - cytat – „Przepis ust. 1 stosuje się odpowiednio do 
pracowników niebędących nauczycielami …”  a również zatrudnionymi. 

 Panie Burmistrzu, odnosząc się jeszcze do pana słów, proszę mi powiedzieć, gdyby pan 
wygasił gimnazjum, czy sekretariat by pozostał? Tak? A teraz nie pozostanie? Dziękuję. Przez 
ile? Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pan radny Stachnio – proszę. 
Radny Ireneusz Stachnio – Szanowni państwo, spór dotyczący odpraw, on już trwa dwa miesiące. Pan 

Burmistrz mówi, że ja nie mam racji. Ja twierdzę, że ustawodawca wyraźnie określił to  
w artykułach ustawy przepisy wprowadzające ustawę prawo oświatowe. Ja państwu tylko 
zacytuję jeden fragment: Nauczyciele – to są dwa artykuły, one są do siebie zbieżne, to jest 
art. 225 oraz 226 i one wyraźnie mówią, że nauczycielom zatrudnionym na podstawie 
mianowania na czas nieokreślony oraz umowę o pracę na czas nieokreślony, których dalsze 
zatrudnianie nie jest możliwe ze względu na zmiany organizacyjne powodujące wygaszenie 
kształcenia w gimnazjum, rozwiązuje się stosunek pracy. I dalej, z nauczycielami, z którymi 
rozwiązano stosunek pracy, przysługuje sześciomiesięczna odprawa w wysokości pensji 
zasadniczej, tak stanowi ustawa. No nie możemy tutaj dyskutować nad czymś, że ktoś nie 
dostanie pieniędzy. Bo ten projekt, który w styczniu głosowaliśmy, on właśnie każdemu 
nauczycielowi, każdemu dawał możliwość pobrania sześciomiesięcznej odprawy. 
Trzydziestu nauczycieli PG2 razy – pan Burmistrz mówił, że to będzie mniej więcej koszt 
30.000, to jest tylko nauczyciele, plus pięciu chyba pracowników obsługi, kolejne pieniądze 
jakieś tam, no tak mniej więcej półtora miliona, no ja nie wiem, liczyłem na to, że będzie 
jakieś wyliczenie. Natomiast w tym wypadku dzisiejszej uchwały, podjęcia dzisiejszej 
uchwały, czyli włączenia PG2 do Szkoły Podstawowej nr 2, z dniem 01 września wszyscy 
nauczyciele stają się nauczycielami podstawówki, a jedynie zgodnie z art. 127 realizują 
wygaszanie gimnazjum. Czyli po prostu, de facto dalej uczą w klasach drugiej, później 
trzeciej,  
a w następnym roku tylko trzeciej, żeby młodzież mogła ukończyć gimnazjum i tylko tyle. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – panie radny, czy ma pan pytanie lub chciałby pan złożyć interpelację 
w tej sprawie? 

Radny Ireneusz Stachnio – pani Przewodnicząca, moja wypowiedź było to odniesienie do wypowiedzi 
pana Burmistrza Szponara. I ja myślę, że nie mamy o co w tej chwili kruszyć kopii, czy należą 
się, czy się nie należą. Państwo radni, we wtorek na sesji podziękowałem panu Burmistrzowi, 
że bardzo dobra jest, bardzo dobrą decyzję podjął przedstawiając nam projekt uchwały. 
Państwu radnym podziękowałem także za przyjęcie dzisiaj tego projektu uchwały, ponieważ 
jest to najlepsze rozwiązanie, Gmina nie ponosi żadnych kosztów, półtora miliona zostaje  
w budżecie gminy (…) wszyscy nauczyciele mają pracę plus pracownicy. Dziękuję.  

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – panie radny, mamy dzisiaj taki punkt merytoryczny jeszcze. Dziękuję 
bardzo.  

 Pan Burmistrz Szczęśniak – proszę bardzo. 
Burmistrz Bogdan Szczęśniak – właśnie chciałem powiedzieć, że kwestie oświatowe, proszę państwa,  

to mamy przewidziane w punkcie czternastym, nie teraz. A to, że pan radny podziękował 
mojej osobie i Radzie za taką decyzję, to pan radny powiedział jesteśmy na per ty, Ireneuszu 
kochany, oświata łagodzi obyczaje. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pani radna Dekret – proszę uprzejmie. Jesteśmy w punkcie 
Interpelacje i zapytania. Proszę uprzejmie. 

Radna Walentyna Krystyna Dekret – panie Burmistrzu, Szanowna Rado i zebrani goście, chciałam złożyć 
dzisiaj wniosek. Wniosek dotyczy, po prostu przeczytam go, własnymi słowami nie będę 
mówiła. W związku z oddaniem – no jeszcze nie całkiem została oddana remiza OSP, ale … 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pani radna, Wolne wnioski mamy pod koniec sesji. Czy pani chce 
zapytać pana Burmistrza o coś, albo złożyć interpelację? Mamy punkt Wolne wnioski pod 
koniec sesji. 

Radna Walentyna Krystyna Dekret – ja nie pytałam w piątym punkcie, ale po prostu chciałam to złożyć, 
bo później rozwinie się temat szkoły i byśmy mieli po prostu (…) 
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Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – znaczy, jesteśmy w punkcie Interpelacje i zapytania. Czy to, co pani 
chce przedstawić, jest zapytaniem lub interpelacją?  

Radna Walentyna Krystyna Dekret – no zapytaniem. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – zapytaniem. No to proszę uprzejmie. Bo pani powiedziała, że ma pani 

wniosek. 
Radna Walentyna Krystyna Dekret – no wniosek, ale w formie zapytania. Potrzeby naszego miasta. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – nie, nie. Proszę państwa, no nie róbmy tutaj po prostu … Jeżeli pani 

kwalifikuje to jako zapytanie do Burmistrza lub interpelację, to ja udzielam pani głosu. Ale 
jeżeli to jest wniosek, no to wnioski mamy w punkcie dziewiętnastym, a już w tej chwili w 
dwudziestym, bo się zmienił porządek obrad. 

Radna Walentyna Krystyna Dekret – to mam następne pytanie. Panie Burmistrzu, chodzi … Panie 
Burmistrzu, chciałabym wrócić do sprawy weekendowe dyżury. Po prostu, stać nas na 
wydanie pieniędzy na podróże zagraniczne, to dlaczego nas nie stać jest na świąteczne 
dyżury? Płacimy składki Funduszu, Fundusz, Narodowy Fundusz Zdrowia, więc to nam się 
należy. Jeżeli brakuje lekarzy to zatrudnić proszę i poszukać wśród tych, którzy wracają  
z Kresów, stworzyć im tylko trzeba odpowiednie warunki, a na pewno się chętni znajdą. Nie 
każdego stać jest na jeżdżenie do Oławy i wydawanie dodatkowych pieniędzy. Wydajemy 
pieniądze na wyjazdy zagraniczne, a dla nas nie ma pieniędzy na leczenie. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Czy pan Burmistrz teraz się odniesie? Proszę 
uprzejmie. 

Burmistrz Bogdan Szczęśniak – proszę państwa, ja o tej kwestii mówiłem, że w miesiącu lipcu ma wejść 
ustawa, która określi, że taka pomoc będzie li tylko przy SOR-ach, przy szpitalach. Ale tutaj 
bym poprosił Prezesa Bolanowskiego żeby to szerzej i swoim autorytetem to podkreślił, bo 
mi chyba się nie wierzy. Panie Prezesie Bolanowski, bardzo proszę. 

Prezes Przychodni Rejonowo – Specjalistycznej Sp. z o.o. Janusz Bolanowski – państwo 
przewodniczący, Szanowni państwo, pani radna, ma pani rację. Owszem, płacimy składki na 
Narodowy Fundusz Zdrowia, ale płacimy tyle, że za to otrzymujemy określonej wielkości 
świadczenia. I od wielu lat jest tak, że nocna i świąteczna pomoc medyczna w postaci 
jednego, jednej obsady, jednego lekarza, jednej pielęgniarki przypada na pięćdziesiąt tysięcy 
mieszkańców, więc gmina tej wielkości, jak gmina Jelcz-Laskowice, no nie należy się takiej 
gminie taka pomoc z tego algorytmu. Jeżeli  by były te parametry nieco inne, no to wtedy by 
się należało. Proszę państwa, teraz jest wprowadzana, troszeczkę przesunięta jest ustawa, 
znaczy wejście ustawy o sieci szpitali i ta ustawa już będzie dokładnie regulowała to, że takie 
formy leczenia będą tylko związane ze szpitalami, będą tam gdzie jest izba przyjęć, albo 
szpitalny oddział ratunkowy i w Oławie tak jest od wielu lat. I w związku z tym, że tam są 
dwa zespoły lekarsko-pielęgniarskie, one obejmują swoją działalnością gminę Czernicę, 
gminę Siechnice oraz cały powiat oławski, czyli około  stu tysięcy mieszkańców. Pani radna, 
pani mówi też o pieniądzach. Ja przypomnę jeszcze taką rzecz, że ta Gmina włożyła bardzo 
dużo pieniędzy w to żeby stan, zarówno pod względem budowalnym, jak i sprzętowym 
szpitala w Oławie był taki jaki jest. Ja nie policzę państwu jakie w ostatnich latach tam były 
nakłady położone, natomiast już nie mówię, te pieniądze Gminy głównie były przeznaczane – 
z resztą nie tylko tej Gminy, tylko i również innych gmin powiatu oławskiego, czym z resztą, 
co jest odnotowywane znacznie dalej poza powiatem oławskim. Dlatego, że ja – przepraszam 
za dygresję – ale parę miesięcy brałem udział w Samorządowym Forum Kapitału i Finansów 
– jakoś tak to się nazywało – i zwracano mi uwagę na to, że to jest jeden z niewielu 
przykładów tego, że w jakimś powiecie udało się zebrać solidarnie gminy, które po prostu na 
tyle poprawiły sytuację finansową szpitala, że ten szpital praktycznie wyszedł z długów. A co 
to znaczy, że wyszedł z długów? Jak wyszedł z długów, to mógł aplikować o pieniądze unijne 
i tych pieniędzy unijnych to tam zaabsorbowano w poprzedniej perspektywie unijnej no 
chyba piętnaście albo dwadzieścia milionów złotych. Tam jest przecież bardzo nowoczesny 
SOR i to po to tam jest żeby ci pacjenci, też z naszej gminy, mogli tam w odpowiednich 
warunkach, w odpowiednio profesjonalną, uzyskać odpowiednio profesjonalną pomoc. Bo 
jeżeli ktoś się zgłasza na ten SOR to tam jest tak, jeżeli chodzi o lekarzy, jest lekarz 
Szpitalnego Oddziału Ratunkowego, który dokonuje selekcji. Ma do dyspozycji konsultacje 
chirurga, internisty, pediatrę, ginekologa i jeszcze anestezjologa i jest jeszcze, oprócz tego, 
dwóch lekarzy nocnej i świątecznej pomocy wyjazdowej. I tutaj to jest, jeżeli komuś trzeba 
udzielić pomocy, to ten ktoś trafia do szpitala, ma tam oczywiście jeszcze laboratorium 
analityczne i ma laboratorium, i ma pracownię rentgenowską do dyspozycji dwadzieścia 
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cztery godziny na dobę, plus tomograf komputerowy jeszcze. Tak że to jest współczesna 
medycyna, w której można, jeżeli komuś jest potrzebna pomoc medyczna, to można jej 
udzielić w sposób profesjonalny i zgodny z wiedzą w XXI wieku. A pani czego oczekuje pani 
radna ? Że co, że będzie jeden lekarz? Że jest problem, że zastrzyku ktoś nie może zrobić 
tutaj? No to, to nie zrobi. To pojedzie do Oławy, większość osób ma samochody. I jeżeli nie 
ma takiej możliwości to poprosi sąsiada, czy jakoś to zorganizuje. Proszę państwa, to jest 
wszystko, wydawanie środków publicznych ma jakąś logikę. Jeżeli się inwestuje bardzo duże 
pieniądze w coś takiego co ma funkcjonować no w sposób taki, no profesjonalny, zgody  
z wiedzą medyczną, ze standardami jakimikolwiek, no to to funkcjonuje i tyle, i należy  być z 
tego zadowolonym. Teraz to, co jest w Oławie, dopiero będzie poprzez zapisy tej ustawy 
dotyczącej sieci szpitali wprowadzone w innych szpitalach. Bo często w szpitalach 
wrocławskich mamy taką oto historię, że jest szpitalny oddział ratunkowy, natomiast nie ma 
przy nim tej nocnej i świątecznej pomocy medycznej, więc przychodzą tam pacjenci ciężko 
chorzy, wymagający no bardzo pilnych działań pomieszani z pacjentami, którzy często  
z banalnych powodów się tam zgłaszają. Tak że takie zmiany są prowadzone i tutaj ze 
środków publicznych takie postulaty, jak pani zgłasza, nie mogą być finansowane. Ja już nie 
mówię o tym, że już gmina nie może takich rzeczy finansować, no bo nie ma żadnego 
uzasadnienia do czegoś takiego, bo nie ma takiego produktu jak, bo Narodowy Fundusz 
Zdrowia finansuje określone produkty, określone działania. Tak że nie wiem ile tutaj, ile 
mieszkańców, ile procent mieszkańców ma jakiś pojazd, ale naprawdę nie jest problemem 
dojazd do Oławy, gdzie … A przede wszystkim, jedna sprawa, jeżeli ktoś trafia do zakładu 
opieki zdrowotnej to ma prawo oczekiwać określonego standardu załatwiania jego 
problemu. Natomiast w takich warunkach, kiedy nie ma zabezpieczenia, zabezpieczenia 
diagnostycznego ani konsultacyjnego, to ten zakład opieki zdrowotnej, który by to robił, albo 
no, czy pod auspicjami gminy, to narażony jest też na konsekwencje prawne dlatego, że jeżeli 
coś się stanie, to każdy zapyta a po co państwo braliście się w ogóle za tego typu działalność 
jak macie dwanaście, czy tam piętnaście kilometrów stąd profesjonalny szpitalny oddział 
ratunkowy, w który wpompowaliście jeszcze swoje pieniądze. Tak że to absolutnie pod tym 
względem merytorycznie jest nieuzasadnione. Natomiast, co do kadr medycznych, to my 
wiemy jaka jest sytuacja w Polsce. Polska jest na jednym z ostatnich miejsc w Europie pod 
względem nasycenia kadr medycznych zarówno lekarzy, jak i pielęgniarek przeliczając na 
dziesięć tysięcy, czy tam sto tysięcy, czy na milion mieszkańców i takie są fakty. I tutaj to nie 
jest tak, że przyjedzie ktoś z Kresów, dzień dobry, proszę bardzo, może pan leczyć. No jeżeli 
uzyska odpowiednie certyfikaty, jeżeli … Są określone przepisy prawne dotyczące 
możliwości uzyskiwania prawa wykonywania zawodu lekarza w Polsce. Jeżeli on spełni te 
możliwości, czy lekarz, czy pielęgniarka, to my gorąco zapraszamy. Dziękuję ślicznie. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję. Pani radna Dekret. Drugi raz pani zabiera głos w tym 
punkcie. 

Radna Walentyna Krystyna Dekret – panie Burmistrzu i panie Prezesie, może i pan ma rację, a tak 
naprawdę pan nie ma racji. My nie bierzemy jednego pod uwagę, że my nie zarabiamy jak  
w Anglii, jak w Niemczech, jak w Ameryce. Nasze emerytury – nie mówimy o tym publicznie, 
bo się tego wstydzimy – jest sto dwadzieścia dolarów. O czym my mówmy? Dwieście 
dolarów. Ja już sięgnę, tylko dotknę dolarów. O czym my mówimy, o jakim leczeniu? Emeryt, 
który ma tysiąc dwieście złotych, on ma wziąć samochód, zapłacić dla sąsiada? Czy pan sobie, 
panie Prezesie, zdaje sprawę? My się czujemy, mieszkańcy naszego miasta, strasznie 
oszukani. Zburzono nam szpital, który funkcjonował od wojny. Wybudowaliśmy z naszych 
pieniędzy -z naszych - szpitalik. I co mamy? Fryzjera i klub? Co z tego szpitalika zostało? Nikt 
nie chce pracować? Dlaczego? Po prostu niech służba zdrowia się oceni, określi ile chcą 
zarabiać. Chcecie zarabiać? My też byśmy chcieli zarabiać po tysiąc dolarów miesięcznie.  
I o czym my mówimy? Proszę nas nie ogłupiać, bo dzisiaj już ludzie naprawdę się napatrzyli 
na bogaty świat. I my emeryci też jesteśmy zmęczeni tym, że trzeba dołożyć do szpitalika, 
trzeba dołożyć do szkoły, że do szkoły trzeba dać na papier toaletowy. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pani radna Dekret. 
Radna Walentyna Krystyna Dekret – ja już nie będę dalej się ekscytować i dziękuję. Proszę to przemyśleć 

wszyscy razem. Dziękuję. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dobrze. Dziękuję uprzejmie. Interpelacje i zapytania. Pan radny 

Pakosz się zgłaszał, potem pan radny Babski. 
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Radny Michał Pakosz – dziękuję. Szanowni państwo, ja tutaj z interpelacją do pana Burmistrza, do pana 
Burmistrza Piórki prawdopodobnie. Z racji tego, że na ostatniej sesji, bądź dwie sesje temu, 
wnioskowałem do pana Czubaka, do Prezesa Zakładu Gospodarki Komunalnej, o interwencję 
w sprawie udrożnienia tych studzienek kanalizacyjnych na ul. Fabrycznej. Tam była taka 
sytuacja, Fabryczna 5, z jednej strony ulicy jest studzienka, która jest niedrożna, wszystko się 
wlewa blisko dziewięćdziesięcioletniej kobiecie na podwórko. Mówiłem o tym, że czasem 
nawet nie może ta pani pójść zwyczajnie po to, do piwnicy po ziemniaki, bo ma dom 
podpiwniczony, wszystko wlewa jej się na podwórko. Żadnej interwencji w tej chwili nie 
było, nic nie uległo zmianie. Za chwilę będziemy mieli opady deszczu i powtórkę z rozrywki. 
Tak że panie Burmistrzu, proszę o to aby pan tym razem, bo najwidoczniej, no nie ma pana 
Czubaka, więc ja też nie mogę za bardzo się do niego zwrócić – tak? – więc proszę  
o interwencję w tej sprawie. No chyba, że coś zostało zrobione, o czym nie wiem. Jednak 
mieszkańcy jeszcze dziś mówili o tym, że niestety na przestrzeni ostatnich dwóch miesięcy  
w tej kwestii nie zostało zrobione nic. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję. Pan Burmistrz Piórko – proszę. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, panie radny, interwencja 

pana została przyjęta. Zostało zrobione rozeznanie w całej ulicy, nie tylko Fabrycznej, ale 
dalej do Techników, do Zakładu Gospodarki Komunalnej i w tym miejscu, o którym pan 
mówi, rzeczywiście kanał po drugiej stronie jest załamany. Zostało wysłane zlecenie,  
w przyszłym tygodniu będzie rozkopane tu, od granicy Herta i ten odcinek wymieniony, tak 
że powinno być dobrze.  

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan radny Babski. Udzielam panu głosu. 
Radny Tadeusz Babski – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, mam dwa pytania do pana Burmistrza. 

Pierwsze. Kiedy zostanie usunięty bazar na placu Jana Pawła II? Jak długo będzie 
funkcjonował jeszcze ten bazar, bazar na placu Jana Pawła II? Pierwsze pytanie – jak długo?  
I drugie pytanie. Kiedy będzie uporządkowany teren od wiaduktu w kierunku Piekar, od 
strony Osiedla Hirszfelda? Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję. Pan Burmistrz Piórko – proszę bardzo. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, pierwsze pytanie – tematem 

zajmuje się Starosta powiatu oławskiego i jego służby. Temat jest wałkowany ileś tam. Pan 
Burmistrz Szczęśniak na – nie ostatniej, ale na przedostatniej sesji bodajże – informował 
państwa, że jest ostateczny wyrok Naczelnego Sądu Administracyjnego w sprawie 
obowiązywania planu przestrzennego zagospodarowania dla tego terenu. Wysłaliśmy taki 
wyrok do Starosty. W tym temacie, proszę państwa, nic się nie dzieje. I tak, jak powiedziałem, 
prowadzi to postępowanie Starosta. Jest przygotowane pismo, w przyszłym tygodniu 
wyjdzie, przypominające, już kolejne, żeby coś z tym fantem zrobić – to jest pierwsze pytanie. 
Drugie pytanie. Jest zlecenie już w Gospodarce Komunalnej odnośnie tego uporządkowania 
w ramach, że tak powiem, dzikich wysypisk śmieci, no ale z uwagi na to, że wiosna jest już 
piękna, więc robimy centrum, a w następnej kolejności będziemy tam, przy tych torach 
porządkować. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – zgłaszał się wcześniej pan radny Skrzydłowski, ale pan chciał … 
Proszę bardzo, pan radny Babski. 

Radny Tadeusz Babski – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, panie Burmistrzu, w jaki sposób można no 
zmusić Starostę do tego by egzekwował wyroki sądów? No w jaki sposób? No to co, 
będziemy tak rok patrzyli na ten bazar na placu Jana Pawła II i udawali, że się nic nie dzieje? 
Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję. Pan radny Skrzydłowski – proszę. 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – dziękuję pięknie pani Przewodnicząca. Pytanie będzie do pana 

Burmistrza Szczęśniaka, poniekąd na to pytanie odpowiedział mi już pan Burmistrz Piórko 
we wtorek, na komisji. Aczkolwiek często się tak zdarzało, że na komisjach o czymś 
rozmawialiśmy, później nie do końca tak się działo. Dlatego też moje pytanie, panie 
Burmistrzu Szczęśniak, sprawa gdzieś tam ciągnie się już od 2015 roku, chodzi o obwodnicę 
ul. Hirszfelda. Proszę powiedzieć, czy potwierdzi pan słowa wiceburmistrza Piórko, który 
zapewnił, że do końca 2018 r. obwodnica powstanie? 

Burmistrz Bogdan Szczęśniak – jak państwo wiecie na początku kadencji określaliśmy, że tak powiem, 
tryb postępowania ażeby ta inwestycja została dokończona. Jednym z elementów było 
podjęcie uchwały celem przystąpienia do planu miejscowego – to zostało podjęte. Druga 
kwestia, to wystąpienie do Starosty Powiatu Oławskiego o przekazanie Gminie tej 
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nieruchomości – to zostało podjęte, wykonane. Trzeci element, to zatwierdzenie plan 
miejscowego, bo Rada zawsze podejmuje dwie uchwały, pierwsza  - przystąpienie, trwa to 
około roku, konsultacje, opiniowanie i po roku, jak wszystkie strony zainteresowane 
wypowiedzą się z uwagami, bądź nie, w międzyczasie plan miejscowy jest wystawiany do 
publicznej wiadomości, gdzie każdy może się przypatrzeć, wnieść uwagi. Rada też później te 
uwagi może, jeżeli są, rozpatrywać i potem następuje zatwierdzenie planu miejscowego. 
Czyli jakby mamy punkt zerowy od strony formalnej w sensie przygotowania obszaru. 
Kolejna sprawa, to jest wykonanie projektu. W tym roku mamy środki na wykonanie 
projektu. 

 (…) 
 Znaczy, my to będziemy, znaczy w pewnym zakresie w ramach ścieżek „Parkuj i jedź”, 

natomiast realizacja zakładamy, że będzie w roku przyszłym 2018. Nota bene, proszę 
państwa, dzisiaj będziemy, przy zmianie budżetu, zwiększali środki finansowe po stronie 
wydatków właśnie na to działanie „Parkuj i jedź”. Mamy już, proszę państwa, praktycznie 
decyzję, że będzie dofinansowanie ze środków unijnych w wysokości 85%. To będzie tyczyło 
nie tylko ul. Hirszfelda i parkingu od Hirszfelda, to będzie również dotyczyło układu 
komunikacyjnego połączenia rowerowego Miłoszyce, parking w Miłoszycach, dojazd do 
stacji kolejowej w Miłoszycach – to jakby będzie jedno działanie. Stąd zakładamy, że rok – 
krótko mówiąc – 2018 jest realny. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przepraszam. Pan Burmistrz Piórko. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, ja chciałbym uzupełnić 

wypowiedź pana Burmistrza, że jeżeli chodzi o plan Hirszfelda, była, miała się odbyć 
publiczna dyskusja, były informacje, godziny ustalone tak żeby można było po południu 
przyjść. Powiem państwu, na publiczną dyskusję zgłosiło się osób zero, słownie zero. 
Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pan radny Skrzydłowski – tak? Proszę bardzo. 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – to tak, à propos tej publicznej dyskusji. Panie Burmistrzu, no niestety 

radny to nie zawód, tak więc pracowałem, niestety nie mogłem się udać. A druga kwestia. 
Wracamy do tego po raz już enty, panie Burmistrzu, Skatepark. Dwa tygodnie temu byłem  
w tamtym miejscu, woda stoi. Panie Burmistrzu, pan to obiecuje od września. Ile jeszcze i jak 
długo będziemy czekać ? Proszę powiedzieć. Odpowie mi pan?  

 (…) 
 Odpowie mi pan? 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pan radny chce zadać kilka pytań rozumiem. Tak? 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – tak. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – to nie wiem. Panie Burmistrzu, czy pan radny ma wszystkie pytania 

sprecyzować pan zapisze? Czy … 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – to już jest moje ostatnie pytanie, aczkolwiek i ewentualnie ustosunkować 

się do odpowiedzi dobrze? 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – no to dobrze. Bardzo proszę. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, już kiedyś mówiłem, 

wykonawca został wezwany do usunięcia. Miał tam zrobić żeby woda nie stała. Na dzisiaj na 
pewno nie ma wody, bo jest sucho, ale jak będą opady deszczu sam się pofatyguję, sprawdzę, 
zobaczę co się dzieje. Tu, proszę państwa, musimy jeszcze mieć na uwadze jedną rzecz, że 
zastoina wody powyżej centymetra, to jest zastoiną wody. Zastoina wody do dwóch 
milimetrów na łacie dwumetrowej nie jest zastoiną, tak mówią warunki techniczne. 
Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – tak panie Burmistrzu, ja zdaję sobie z tego sprawę i no nie chciałbym 

pana w błąd wprowadzać, bo niestety nie mierzyłem tej zastoiny, ale no ta woda stoi prawie 
cały czas prawda? No w dniu dzisiejszym akurat nie stoi, bo już przez dłuższy czas nie 
mieliśmy opadów. Aczkolwiek idąc po terenie miasta i gminy Jelcz-Laskowice wody nie ma 
nigdzie, a na Skateparku ta woda jest zawsze panie Burmistrzu. Więc naprawdę proszę mi 
zaufać na słowo, pan nie musi specjalnie jechać i się fatygować, i sprawdzać tego, bo ja 
wałkuję to już od września, więc no naprawdę szkoda też mojego czasu. Nie przychodziłbym 
do pana, cały czas o tym nie mówił gdyby taka sytuacja nie miała miejsca, a w tym momencie 
niestety to miejsce jest nie do użytkowania i zaraz po raz kolejny w „Gazecie Powiatowej” 
będziemy mieli zdjęcia gdzie młodzi ludzie tam siedzą, śmiecą, tłuką butelki, no ale no 
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niestety oni tam nic innego w tym momencie nie mogą robić, bo ten Skatepark ma spełniać 
funkcję jazdy na rowerze po przeszkodach, na rolkach i tego typu rzeczach – prawda? – a w 
tym momencie nie da się tego uprawiać. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Jeszcze raz pan Burmistrz Piórko. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, i tak, i nie. Dzisiaj na pewno 

nie ma wody – to jest po pierwsze. Po drugie, jeżeli leje deszcz nikt się na Skateparku nie 
bawi. Po trzecie, ja mieszkam akurat i okna mam, widzę Skatepark i widzę, że dzieci  
i młodzieży jest pełno. Po czwarte, proszę państwa, założyliśmy plastikowe tablice  
z regulaminem – wyłamane. Kupiliśmy metalowe, założyliśmy – wyłamane. Zleciłem żeby 
tablice przytwierdzić do tych betonowych najazdów proszę państwa. I to, co pan radny 
mówi, ci, którzy nie jeżdżą, nie jeździli, nie będą jeździć, tłuką butelki, będą tłukli dopóty nie 
założymy monitoringu – jesteśmy w trakcie realizacji tego zadania – proszę państwa, to 
może coś poprawi. A ci, którzy tam jeżdżą, na pewno nie tłuką proszę państwa. A tak, jak 
mówię, sprawa wody, jeszcze raz wykonawca zostanie zobowiązany. I ja, przy opadach 
deszczy, pofatyguję się i stwierdzę, będę miał informacje naoczne, nie będę nikogo słuchał. 
Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję. Proszę państwa, jesteśmy w punkcie Interpelacje  
i zapytania. Poprosił mnie o głos pan Przewodniczący Woźniak. Ale zanim udzielę panu 
głosu, ponieważ już nie będzie takiego punktu, a chciałabym powiedzieć kilka zdań na temat 
zapytania pana radnego Babskiego odnośnie placu Jana Pawła II. Rozmawiałam telefonicznie 
ze Starostą Oławskim panem Zdzisławem Brezdeniem w ubiegłym tygodniu i dowiedziałam 
się, że to zadanie jest realizowane ze środków wojewody o czym wcześniej nie wiedziałam.  
I żeby Starostwo mogło to wykonać, no jest potrzebna jakaś procedura związana z Urzędem 
Wojewódzkim. Ja się umówiłam w tym tygodniu, że zadzwonię. Niestety byłam na takim 
ważnym szkoleniu, nie miałam takiej możliwości. Dzisiaj, przed sesją, usiłowałam się 
połączyć z panem Starostą, ale oni w powiecie też dzisiaj mają sesję, więc umówiliśmy się na 
rozmowę telefoniczną w poniedziałek. Tak że to nie jest taka, że tak powiem, bezpośrednia 
relacja, że Starosta wydatkuje pieniądze. Ja myślę, że to nie chodzi o to, że to akurat moja 
rozmowa, czy nie moja rozmowa, my chcielibyśmy tę sprawę załatwić jako samorząd  
w ogóle. Ten plac wygląda tak, jak wygląda, jednym to nie przeszkadza, drugim to bardzo 
przeszkadza. Natomiast mam nadzieję, że dobra wola znajdzie się taka żeby być może  
i w Urzędzie Wojewódzkim pan Starosta sięgnął po te środki, które są potrzebne po prostu 
na rozbiórkę tych obiektów. Ja tyle wiem w tej sprawie i chciałam państwu to przekazać. 

 Pan Przewodniczący Woźniak. 
Wiceprzewodniczący R.M. Krzysztof Woźniak – dziękuję pani Przewodnicząca. Wysoka Rado, Szanowni 

państwo, panie Burmistrzu, mieszkańcy Osiedla Metalowców zgłosili się do mnie z prośbą, 
ponieważ wiemy, że trwają remonty dróg gminnych asfaltowych i mieszkańcy zwrócili 
uwagę na jedną rzecz, że takiego remontu też wymagałoby droga rowerowa na ulicy Alei 
Młodych. No jest to droga, która jest w sumie chyba najstarszą drogą rowerową na terenie 
naszej gminy i tam od wielu lat już jest trochę pęknięć. Wiem, że no warto byłoby też w tym 
momencie, kiedy tam akurat ta droga Aleja Młodych jest w trakcie remontu, żeby też te 
pęknięcia zostały wyremontowane. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Piórko. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, jeżeli chodzi o tę ścieżkę, 

czy drogę rowerową wzdłuż ulicy Aleja Młodych, to proszę państwa, dziury będą połatane 
tak, jak remontujemy nawierzchnię asfaltową. Natomiast spękania, proszę państwa, łata się 
na jezdni zalewając masą asfaltową. Na ścieżce rowerowej nie polecam i czegoś takiego nie 
będziemy robić, bo to musimy posypać grysem. Nie wyobrażam sobie jazdy rowerem po 
takiej masie z grysem. Tak że tutaj, proszę państwa, jeżeli chodzi o spękania - nie. Dziury – 
tak. Zalewanie spękań – nie. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – bardzo dziękuję. Czy w tym punkcie ktoś z państwa chciałby jeszcze 
zabrać głos? Pan radny Srokowski. 

 Proszę państwa, ja chciałam uprzejmie poinformować, że ze względów techniczno-
organizacyjnych zrobię przerwie po punkcie dziewiątym. 

 Pan radny Srokowski – oddaję panu głos. 
Radny Leszek Srokowski – pani Przewodnicząca, Szanowni radni, Szanowni goście, panowie 

burmistrzowie, ja mam pytanie do pana Burmistrza Piórki w imieniu strażaków. 
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Chcielibyśmy wiedzieć, panie Burmistrzu, kiedy zostaną zakończone te odbiory i kiedy 
budynek zostanie przekazany oficjalnie w użytkowanie dla OSP Jelcz-Laskowice? Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pan Burmistrz Piórko – proszę. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, dokumentacja jest złożona 

w Powiatowym Nadzorze Budowlanym. Nawet przedwczoraj chyba rozmawialiśmy z panią 
inspektor. Tam jeszcze brakuje jakiegoś uzupełnienia. Jak tylko będzie uzupełnione, będzie 
decyzja pozwolenia na użytkowanie i remiza zostanie przekazana w użytkowanie. Tak że, czy 
to będzie za tydzień, za półtora, nie umiem powiedzieć, ale mam nadzieję, że to już lada 
moment będzie. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Proszę państwa, czy w tym punkcie ktoś jeszcze 
chciałby zabrać głos? Nie widzę. Przechodzimy w takim razie do punktu nr 7. 

Od. pkt 7 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia zmian w Lokalnym 

Programie Rewitalizacji dla Miasta Jelcz-Laskowice na lata 2015 – 2023. 
 Czy w tym punkcie ktoś z państwa radnych chciałby zabrać głos? Nie widzę. 
 Proszę państwa, chciałabym policzyć ilu jest radnych: dwa, cztery, sześć, osiem, dziesięć, 

dwanaście, czternaście, szesnaście, osiemnastu radnych jest w tej chwili na sali. 
 Proszę państwa, składam wniosek o nie odczytywanie projektów uchwał od punktu nr 7 do 

punktu nr 13. Kto z państwa radnych jest za tym proszę o podniesienie ręki: 
 
 za - 18 (jednogłośnie) 
 (w głosowaniu nie brali udziału radni: Michał Pakosz, Krzysztof Skrzydłowski i Marzena Bar, 

chwilowo nieobecni na sali obrad) 
 - wniosek został przyjęty – 
  
 I już zadawałam to pytanie, czy ktoś z państwa jeszcze chciałby zabrać głos w tym punkcie nr 

7? Nie widzę. W takim razie przystępujemy do głosowania. Kto z państwa radnych jest za 
podjęciem uchwały w sprawie zatwierdzenia zmian w Lokalnym Programie Rewitalizacji dla 
Miasta Jelcz-Laskowice na lata 2015 – 2023 proszę o podniesienie ręki: 

 
 za - 18 (jednogłośnie) 
 (w głosowaniu nie brali udziału radni: Michał Pakosz, Krzysztof Skrzydłowski i Marzena Bar, 

chwilowo nieobecni na sali obrad) 
 - uchwała została podjęta – 
 

UCHWAŁA NR XXXII.242.2017 
RADY MIEJSKIEJ W JELCZU-LASKOWICACH 

z dnia 31 marca 2017 r. 
 

w sprawie zatwierdzenia zmian w Lokalnym Programie Rewitalizacji dla Miasta Jelcz - 
Laskowice na lata 2015 – 2023. 

Od. pkt 8 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, punkt nr 8: Podjęcie uchwały w sprawie zmian 

budżetu miasta i gminy na 2017 rok. 
 Czy w tym punkcie ktoś z państwa radnych chciałby zabrać głos? 
 Burmistrz Piórko – proszę uprzejmie. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, w imieniu Burmistrza 

chciałbym zgłosić autopoprawkę do projektu uchwały. I proszę o przedstawienie tej 
poprawki panią Skarbnik. 

Skarbnik Gminy Elżbieta Harań – Klimek – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, ja chciałabym odczytać 
treść autopoprawki do złożonego państwu projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu 
miasta i gminy na rok 2017. 
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 Autopoprawka w brzmieniu: 
 W § 2 zwiększyć wydatki budżetowe: 
 Po wierszach: w dziale 600 Transport i łączność, rozdziale 60013 Drogi publiczne 

wojewódzkie, dodaje się: paragraf 6050 Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych  
o kwotę 30 000 zł. - przebudowa drogi wojewódzkiej nr 455 w zakresie ciągu pieszo-
rowerowego w Jelczu-Laskowicach. 

 Zastępuje się zapis: w dziale 6000 Transport i łączność, rozdziale 60013 Drogi publiczne 
wojewódzkie, paragrafie 6050 Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych o kwotę 
1 295 000 zł, - przebudowa drogi na Osiedlu Laskowice etap 3 – 1.000.000 zł, 

 Zapisem: w dziale 6000 Transport i łączność, rozdziale 60013 Drogi publiczne wojewódzkie, 
paragrafie 6050 Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych o kwotę 1 225 000 - 
przebudowa dróg na Osiedlu Laskowice etap 3 – 930.000. 

 Po wierszach: w dziale 754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa, rozdziale 
75412 Ochotnicze straże pożarne, paragrafie 6050 Wydatki inwestycyjne jednostek 
budżetowych o kwotę 70 000 zł, - przebudowa placu przy OSP w Minkowicach, 

 Dodaje się : paragrafie 6059 Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych o kwotę 10 000 
zł, - zakup samochodu dla OSP Minkowice. 

 Po wierszach: w dziale 854 Edukacyjna opieka wychowawcza, rozdziale 85415 Pomoc 
materialna dla uczniów o charakterze socjalnym, paragrafie 3240 Stypendia dla uczniów  
o kwotę  23 541 zł; 

 Dodaje się : w dziale 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska, rozdziale 90015 
Oświetlenie ulic, placów i dróg, paragrafie 6050 Wydatki inwestycyjne jednostek 
budżetowych o kwotę 40 000 zł, - budowa oświetlenia drogi z przebudową chodnika  
z Jelcza-Laskowic do Piekar. 

 W § 3 zmniejszyć wydatki budżetowe: 
 Po wierszach: w dziale 600 Transport i łączność, rozdziale 60013 Drogi publiczne 

wojewódzkie, paragrafie 6300  Dotacja celowa na pomoc finansową udzielaną między 
jednostkami samorządu terytorialnego na dofinansowanie własnych zadań inwestycyjnych  
i zakupów inwestycyjnych o kwotę 30 000 zł, - przebudowa chodnika w Biskupicach 
Oławskich; 

 Dodaje się: w dziale 754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa, rozdziale 
75412 Ochotnicze straże pożarne, paragrafie 6230 Wydatki inwestycyjne jednostek 
budżetowych o kwotę 10 000 zł, - dofinansowanie do zakupu sprzętu ratowniczego. 

 W § 4 wykreśla się: Zwiększyć przychody budżetowe w § 950 z tytułu wolnych środków 
finansowych o kwotę 252 788 zł z przeznaczeniem na sfinansowanie deficytu budżetowego. 

 Dodaje się : Zwiększyć przychody budżetowe w § 950 z tytułu wolnych środków 
finansowych o kwotę 252 728 zł z przeznaczeniem na sfinansowanie deficytu budżetowego. 

 Zmianie ulega ogólna wartość budżetu po zmianach. 
 Budżet po zmianach:  
 Dochody ogółem będzie wynosił 90.635.857 zł. 
 Krótko państwu powiem skąd te zmiany w projekcie, który został państwu przedstawiony. 

Zmiany wynikają przede wszystkim z tego, że musimy zabezpieczyć kwotę 30.000 zł na 
przebudowę drogi wojewódzkiej nr 455 w zakresie ciągu pieszo-rowerowego w Jelczu-
Laskowicach w związku z tym, że podpiszemy najprawdopodobniej w poniedziałek 
porozumienie na realizację tejże inwestycji. Jeśli chodzi o zmiany dotyczące budowy 
oświetlenia drogi z przebudową chodnika z Jelcza-Laskowic do Piekar, ta zmiana 
podyktowana jest koniecznością poniesienia dodatkowych wydatków w związku z realizacją 
w/w zadania. Tam wystąpiły, tam jest konieczność zrobienia prac dodatkowych. 

 W § 3, gdzie zmniejszamy wydatki budżetowe, zmniejszamy dofinansowanie do zakupu 
sprzętu ratowniczego o kwotę 10.000 zł. Natomiast przeznaczamy te środki, zwiększamy 
wydatki na zakup samochodu dla OSP w Minkowicach. I ta zmiana również podyktowana jest 
tak naprawdę wypełnieniem zapisów umowy o dofinansowanie, którą zawarliśmy na zakup 
tego samochodu.  

 W § 4 zaktualizowano przychody budżetowe z tytułu z wolnych środków. 
 I w związku ze wszystkimi zaproponowanymi przez Burmistrza zmianami, ta zmiana była 

konieczna żebyśmy mogli tak naprawdę zbilansować budżet. Dziękuję. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – bardzo dziękuję. Czy państwo radni mają jakieś pytania? Nie widzę. 

Proszę państwa, jeżeli nie ma żadnych pytań, to przystępujemy do głosowania i będziemy 
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głosować podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu miasta i gminy na 2017 r. wraz  
z autopoprawką, która została przedstawiona przez panią Skarbnik. W tej chwili na sali jest 
20 radnych. Proszę państwa o głosowanie. Kto jest za podjęciem tej uchwały proszę o 
podniesienie ręki: 

 
 za - 20 (jednogłośnie) 
 (w głosowaniu nie brał udziału radny Michał Pakosz chwilowo nieobecny na sali obrad) 
 - uchwała została podjęta – 
 

UCHWAŁA NR XXXII.243.2017 
RADY MIEJSKIEJ W JELCZU-LASKOWICACH 

z dnia 31 marca 2017 r. 
 

w sprawie zmian budżetu miasta i gminy na 2017 rok. 

Od. pkt 9 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – i przystępujemy do punktu nr 9: Podjęcie uchwały w sprawie zmian 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Jelcz-Laskowice na lata 2017 - 2022. 
 Pan Burmistrz Piórko – proszę. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, również w imieniu 

Burmistrza zgłaszam autopoprawkę do projektu przedłożonej państwu uchwały w sprawie 
zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej i proszę panią Skarbnik o przedstawienie tej 
autopoprawki. 

Skarbnik Gminy Elżbieta Harań – Klimek – autopoprawka do projektu zmiany w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej na lata 2017 – 2022. I chcę od razu powiedzieć z czego wynika ta autopoprawka. 
Wynika ona właśnie z tych zmian, które państwo przed chwilą zatwierdziliście w budżecie 
miasta i gminy, w wydatkach budżetu miasta i gminy na 2017 rok. 

 Autopoprawka. W Wieloletniej Prognozie dla roku 2017 następujące komórki przyjmują 
nową wartość: 

 Wiersz 11.4 Wydatki inwestycyjne kontynuowane - 12.614.000 zł 
 Wiersz 11.6 Wydatki majątkowe w formie dotacji -    1.840.000  
 Wiersz 12.4 Wydatki majątkowe na programy, projekty 
 lub zadania finansowe z udziałem środków,  

o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2 i 3 ustawy  -    5.549.497 zł. 
 Dla tych państwa, którzy patrzyli, w których miejscach w WPF-ie znajdują się te poprawione 
kwoty, to jest to strona 7 i strona 8. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – bardzo dziękuję. Czy państwo radni mają pytania w związku z … 
Proszę uprzejmie, pan radny Babski. 

Radny Tadeusz Babski – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, ja mam pytanie do pana Burmistrza 
odnośnie obwodnicy Hirszfelda, bo tutaj już zadawał pytanie pan radny Krzysztof 
Skrzydłowski. Czy w tym roku, a mam taką nadzieję, kiedy pan przewiduje podjęcie uchwały 
w sprawie planu zagospodarowania przestrzennego dla ul. Hirszfelda by zrealizować te 
30.000, które w tym roku są zapisane w budżecie gminy na ten rok? A myślę, że to dotyczy 
projektu. Proszę. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pan Burmistrz Piórko – proszę. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, już podjęliście państwo 

uchwałę zwiększając w pozycji „Parkuj i jedź” 1.840.000. Za chwilę podejmiecie państwo 
uchwałę zmianę w WPF-ie. To jest program na dwa lata i WPF, w WPF-ie na rok 2018 mamy 
taką pozycję dwa miliony ileś – nie pamiętam. I wydatki na ten rok już państwo w budżecie 
żeście przyklepali i ten program będzie realizowany przez dwa lata. Więc w ten program  
w roku 2017 – to już mówił Burmistrz Szczęśniak – wchodzi ścieżka rowerowa Laskowice – 
Miłoszyce, ścieżka rowerowa Miłoszyce – ul. Wrocławska – to jest rok 2017. Rok 2018: 
parkingi i droga dojazdowa od ulicy, czyli ul. Kolejowa i parking od strony starych Laskowic. 
Droga, ta słynna obwodnica, nie będzie już nowego projektu obwodnicy, bo w ramach 
drugiego etapu realizacji „parkuj i jedź” ten fragment ul. Hirszfelda będzie zrealizowany, 
łącznie z parkingami przy przejściu, do przejścia podziemnego, tam będą parkingi 
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samochodowe, droga dojazdowa, ścieżka rowerowa, to to będzie. Natomiast nam zostanie, 
proszę państwa, jak już będziemy mieli projekt, a projekt prawdopodobnie będzie 
realizowany na przełomie tego i przyszłego roku – mówię o miejscach parkingowych z jednej 
i z drugiej strony – to zostanie nam mały fragmencik połączenia projektowanego, czy zadania 
w ramach „parkuj i jedź”, z istniejącą ul. Hirszfelda. To taki malutki fragmencik, nie wiem, 
trzydziestu – pięćdziesięciu metrów kwadrat … długości będzie to realizowane proszę 
państwa. Tak że tutaj środki na słynną obwodnicę Hirszfelda mamy gwarancję 85% zwrotu 
proszę państwa, tak że tutaj osobnego zadania wielkiego obwodnica Hirszfelda nie będzie, 
nie będzie. Będzie to program realizowany, tak jak powiedziałem, umowa jest już podpisana 
i stąd musimy dzisiaj zapewnić środki żebyśmy mogli to zadanie rozpocząć realizować. Jak 
tylko państwo … podjęliście już państwo uchwałę, skończymy sesję, od przyszłego tygodnia 
zaczynają się, zaczyna się ogłoszenie przetargów w formule zaprojektuj i wybuduj, 
zaczynamy realizację tego dużego zadania – tak to, proszę państwa, wygląda. A kiedy 
uchwalenie planu – myślę, że na majowej sesji będziemy uchwalać plan Hirszfelda, więc też 
będzie przydatny … Ba, w planie, w projekcie planu Hirszfelda te wszystkie elementy, które 
dotyczą tej obwodnicy Hirszfelda z miejscami parkingowymi, są uwzględnione. Dziękuję 
bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pan radny Babski – proszę. 
Radny Tadeusz Babski – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, ja rozumiem pana wypowiedź, więc 

uważam, że w tym, w tej uchwale, którą za chwileczkę będziemy podejmowali, te 30.000 
powinno być wykreślone, według tego, co pan mówi. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pan Burmistrz Piórko – proszę. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – proszę państwa, podejmowaliście państwo przed chwilą uchwałę 

dotyczącą zmian budżetu. I jak poczytamy budżet, jest pozycja: projekt obwodnicy Hirszfelda 
– 30.000 i tu się nic nie zmienia proszę państwa, to zostaje. Te środki nam pozwolą na 
zlecenie projektu tego małego fragmentu, o którym mówiłem, brakującego. Podpisanie 
umowy. Bo jak nie będziemy mieli w budżecie … 30.000 zostaje. Jak państwo popatrzycie do 
budżetu uchwalonego ostatniego, czy przedostatniego grudnia, ta kwota zostaje proszę 
państwa. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Czy są jeszcze jakieś pytania? Proszę państwa, w tej 
chwili na sali jest 20 radnych. Przystępujemy do głosowania. Kto z państwa radnych jest za 
podjęciem uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Jelcz-
Laskowice na lata 2017 – 2022 proszę o podniesienie ręki: 

 
 za - 20 (jednogłośnie) 
 (w głosowaniu nie brał udziału radny Michał Pakosz chwilowo nieobecny na sali obrad) 
 - uchwała została podjęta – 
 

UCHWAŁA NR XXXII.244.2017 
RADY MIEJSKIEJ W JELCZU-LASKOWICACH 

z dnia 31 marca 2017 r. 
 

 w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Jelcz-Laskowice 
na lata 2017 - 2022. 

 
Dziękuję państwu, uchwała została podjęta. Proszę państwa, ogłaszam piętnaście minut 
przerwy. 

 
Przewodnicząca ogłosiła piętnastominutową przerwę w obradach XXXII Sesji Rady Miejskiej. 
 
Po przerwie. 

Od. pkt 10 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, na sali jest 20 radnych. Przepraszam państwa, że się 

przedłużyła przerwa, staram się raczej być w dobrym czasie. Natomiast to, co przed chwilą 
uchwaliliśmy, czyli zatwierdzenie zmian w Lokalnym Programie Rewitalizacji, ja to po prostu 
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musiałam szybko na przerwie podpisać i stąd mi się przerwa przedłużyła. I pan radny 
Dzwonek, jesteśmy w komplecie, 21 radnych na sali.  
Proszę państwa, przechodzimy po przerwie do punktu dziesiątego: Podjęcie uchwały  
w sprawie ustalenia kryteriów branych pod uwagę w postępowaniu rekrutacyjnym do 
oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych oraz do klas pierwszych w szkołach 
podstawowych, dla których organem prowadzącym jest Gmina Jelcz-Laskowice, a także 
dokumentów niezbędnych do potwierdzenia tych kryteriów i liczby punktów 
przyznawanych za poszczególne kryteria.  
 Czy w tym punkcie ktoś z państwa radnych chciałby zabrać głos? Nie widzę. Przechodzimy 
zatem do głosowania. Kto z państwa radnych jest za podjęciem tej uchwały proszę  
o podniesienie ręki: 
 

 za - 21 (jednogłośnie) 
 - uchwała została podjęta – 
 

UCHWAŁA NR XXXII.245.2017 
RADY MIEJSKIEJ W JELCZU-LASKOWICACH 

z dnia 31 marca 2017 r. 
 
w sprawie ustalenia kryteriów branych pod uwagę w postępowaniu rekrutacyjnym  

do oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych oraz do klas 
pierwszych w szkołach podstawowych, dla których organem prowadzącym 
jest Gmina Jelcz-Laskowice, a także dokumentów niezbędnych  
do potwierdzenia tych kryteriów i liczby punktów przyznawanych  
za poszczególne kryteria. 

Od. pkt 11 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzimy do punktu jedenastego: Podjęcie uchwały w sprawie 

zmiany uchwały Rady Miejskiej nr XXVIII.217.2016 z dnia 29 grudnia 2016 r. w sprawie  
ustalania trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych przedszkoli, innych form 
wychowania przedszkolnego oraz szkół na terenie Gminy Jelcz-Laskowice, prowadzonych 
przez osoby fizyczne i prawne oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich pobrania  
i wykorzystania. 

 Czy, w związku z tym punktem, ktoś z państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę. 
Przystępujemy zatem do głosowania. Kto z państwa radnych jest za podjęciem tej uchwały 
proszę o podniesienie ręki: 

 
 za - 21 (jednogłośnie) 
 - uchwała została podjęta – 
 

UCHWAŁA NR XXXII.246.2017 
RADY MIEJSKIEJ W JELCZU-LASKOWICACH 

z dnia 31 marca 2017 r. 
 

w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej nr XXVIII.217.2016 z dnia 29 grudnia  
2016 r. w sprawie  ustalania trybu udzielania i rozliczania dotacji dla 
niepublicznych przedszkoli, innych form wychowania przedszkolnego 
oraz szkół na terenie Gminy Jelcz-Laskowice, prowadzonych przez osoby 
fizyczne i prawne oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich 
pobrania i wykorzystania. 

Od. pkt 12 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – punkt dwunasty: Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

rzeczowej dla Województwa Dolnośląskiego. 
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 Czy, w związku z tym punktem, ktoś z państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę. 
Przechodzimy zatem do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem tej uchwały 
proszę o podniesienie ręki: 

 
 za - 21 (jednogłośnie) 
 - uchwała została podjęta – 
 

UCHWAŁA NR XXXII.247.2017 
RADY MIEJSKIEJ W JELCZU-LASKOWICACH 

z dnia 31 marca 2017 r. 
 

w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Województwa Dolnośląskiego. 

Od. pkt 13 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzimy do punktu trzynastego: Podjęcie uchwały w sprawie 

przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 
zwierząt na terenie Gminy Jelcz-Laskowice w 2017 roku.” 

 Czy, w związku z tym punktem, ktoś z państwa radnych chciałby zabrać głos? Nie widzę. 
Przechodzimy do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem tej uchwały proszę o 
podniesienie ręki: 

 
 za - 21 (jednogłośnie) 
 - uchwała została podjęta – 
 

UCHWAŁA NR XXXII.248.2017 
RADY MIEJSKIEJ W JELCZU-LASKOWICACH 

z dnia 31 marca 2017 r. 
 

w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Jelcz-Laskowice 
w 2017 roku.” 

Od. pkt 14 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, kolejny punkt to jest punkt wprowadzony dzisiaj na 

sesję, punkt czternasty. Państwo mieliście ten materiał na komisji. Proszę państwa, żeby 
wszystkim wymogom stało się zadość, odczytamy dla pewności ten treść tego projektu 
uchwały i o to serdecznie proszę Wiceprzewodniczącego Krzysztofa Woźniaka. 

V-ce Przewodniczący R.M. Krzysztof Woźniak – odczytał projekt uchwały. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – bardzo dziękuję. Czy ktoś z państwa radnych chciałby zabrać głos na 

temat tego projektu uchwały? Czy pan Burmistrz? Tak? Proszę uprzejmie, Burmistrz 
Szczęśniak. 

Burmistrz Bogdan Szczęśniak – Szanowni państwo, dwie uwagi. Jedna taka już techniczna, bo w tytule 
uchwały jest błąd, w trzeciej linijce: „do nowego ustroju szkolnegoo”, tutaj błędnie została 
zdublowana literka „o” – to jakby uwaga techniczna. Natomiast tutaj apel do wszystkich 
państwa radnych, wszystkich – powtarzam – o przyjęcie tej uchwały w takim brzmieniu. 
Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję. Jeżeli można, to tak jak pan Burmistrz tutaj uwagę wniósł 
taką techniczną, to ja chciałabym też wnieść uwagę techniczną. Tak mi się wydaje, że w § 3 
ust. 1: „Ustala się warunki przekształcenia:”, tu jest dwukropek. Przewodniczący Woźniak 
odczytał „Zespół Publicznej Szkoły”, jest „Zespołu Publicznej Szkoły Podstawowej  
i Publicznego Gimnazjum w Minkowicach Oławskich prowadzonych przez Gminę Jelcz-
Laskowice, w skład który …”, - „…w skład którego …”  chyba powinno być. „… w skład którego 
…”, to ja wnoszę taką uwagę. Autopoprawkę, tak. Znaczy, to ja nie autopoprawkę akurat.  
I jeszcze coś widziałam. Nie, coś mi się chyba wydawało. No w każdym razie tu chyba – myślę 
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– poprawnie powinno być. Proszę państwa, czy są jakieś jeszcze pytania, uwagi, opinie, 
proszę uprzejmie, to jest ten moment. Nie widzę. W takim razie, proszę państwa, 
przedkładam do głosowania państwu radnym projekt uchwały w sprawie dostosowania sieci 
szkół podstawowych i gimnazjów, granic ich obwodów oraz sieci przedszkoli i oddziałów 
przedszkolnych w szkołach podstawowych funkcjonujących na terenie Gminy Jelcz-
Laskowice do nowego ustroju szkolnego, wprowadzonego ustawą - Prawo oświatowe, wraz 
z dwiema autopoprawkami Burmistrza. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem tej 
uchwały proszę o podniesienie ręki: 

 
 za - 21 (jednogłośnie) 
 - uchwała została podjęta – 
 

UCHWAŁA NR XXXII.249.2017 
RADY MIEJSKIEJ W JELCZU-LASKOWICACH 

z dnia 31 marca 2017 r. 
 

w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów, granic ich obwodów 
oraz sieci przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w szkołach 
podstawowych funkcjonujących na terenie Gminy Jelcz-Laskowice  
do nowego ustroju szkolnego, wprowadzonego ustawą - Prawo oświatowe. 

 
  Proszę państwa i to był punkt czternasty. Teraz przechodzimy do punktu piętnastego. 

Od. pkt 15 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Sprawozdanie z realizacji Programu „Jelczańsko-Laskowickiej Karty 

Dużej Rodziny” za rok 2016. 
 Czy ktoś z państwa radnych chciałby zabrać głos? Nie widzę. 

Od. pkt 16 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzimy do punktu szesnastego: Sprawozdanie rzeczowo-

finansowe z wykonania zadań z zakresu wspierania rodziny i systemu pieczy zastępczej  
w roku 2016. 

 Czy w tym punkcie ktoś z państwa chciałby zabrać głos? Pani radna Dekret – proszę, oddaję 
pani głos. 

Radna Walentyna Krystyna Dekret – panie Burmistrzu, Szanowna Rado, ja mam takie pytanie. Proszę mi 
odpowiedzieć, ile dzieci z domów dziecka i rodzin zastępczych otrzymało mieszkanie  
z miasta Jelcza-Laskowic ? I jaką pomoc po prostu dostali kiedy wychodzili właśnie z rodzin 
zastępczych i z domów dziecka? Proszę o odpowiedź. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Szczęśniak – proszę. 
Burmistrz Bogdan Szczęśniak – proszę państwa, na ten moment taką wiedzą nie dysponuję. Natomiast 

zgodnie ze Statutem pani radnej odpowiem w formie pisemnej. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Czy w tym punkcie ktoś z państwa jeszcze chciałby 

zabrać głos? Nie widzę. 

Od. pkt 17 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – punkt siedemnasty: Sprawozdanie opisowe z działalności Miejsko – 

Gminnego Centrum Kultury w Jelczu-Laskowicach za rok 2016. 
 Czy ktoś z państwa chciałby zabrać w tej sprawie głos? Nie widzę. 

Od. pkt 18 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – punkt osiemnasty: Informacja dotycząca opieki zdrowotnej na terenie 
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gminy Jelcz-Laskowice. Zakres świadczonych usług medycznych i ich dostępność oraz wyniki 
finansowe spółki gminnej. 
Czy w tym temacie ktoś chciałby z państwa zabrać głos? Pan radny Tadeusz Babski – proszę. 

Radny Tadeusz Babski – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, ja tak porównywałem informacje dotyczące,  
z poprzednich lat, dotyczące opieki zdrowotnej i one są na zasadzie kopiuj – wklej, kopiuj – 
wklej. I proszę państwa, one tak naprawdę wiele informacji nam nie dają, chociażby jedną 
taką istotną informację, którą byśmy życzyli sobie jako radni. W tych naszych, tych 
dokumentach, które otrzymaliśmy od różnych przychodni tu z gminy, terenu Jelcz-laskowice, 
a mianowicie z jakimi chorobami najczęściej borykają się dziś nasi mieszkańcy. Wiedza ta 
umożliwiłaby nam podjąć odpowiednie działania przez radnych razem, wspólnie. Takiej 
informacji, proszę państwa, nie mamy, to dotyczy sprawozdania. 

 Ja mam jeszcze inną sprawę dotyczącą naszej gminnej spółki. A mianowicie, proszę państwa, 
przygotowałem się pisemnie żeby dłużej czasu panu, państwu nie zająć, będzie mi łatwiej 
przedstawić to, o co mi chodzi. Panie Burmistrzu, skoro Gmina głosami radnych przekazuje 
Przychodni Rejonowo – Specjalistycznej co roku ponad 500.000 zł na opiekę medyczną 
uważałem, że to daje nam radnym prawo zadawać pytania panu Prezesowi Januszowi 
Bolanowskiemu. Okazuje się, że nie tylko ja, ale żaden radny nie ma prawa uzyskać 
odpowiedzi na sprawy dotyczące funkcjonowania naszej gminnej przychodni. Od ponad roku 
próbuję poprawić komunikację na drodze pacjent – przychodnia, która – moim zdaniem – 
jest niedostateczna. Nie ukrywam, że jest to droga przez mękę, gdyż na każde moje pytanie 
odpowiedź pana Prezesa jest jedna – tajemnica handlowa. Pan Prezes uważa, że nie musi 
odpowiadać, bo jest Prezesem i wie najlepiej. Odnoszę wrażenie, że pan Bolanowski 
zachowuje się tak jakby kierował własnym, prywatnym folwarkiem. Oto przykłady: 
uproszenie uruchomienia drugiego połączenia telefonicznego w rejestracji zajęło mi kilka 
miesięcy w zeszłym roku. Nikt wcześniej, przez ostatnie lata, o takiej dogodności dla ponad 
sześciu tysięcy pacjentów nie pomyślał. Brak połączenia telefonicznego jest szczególnie 
uciążliwy dla osób starszych i osób z małymi dziećmi. Dotarcie do przychodni, w związku  
z brakiem połączenia telefonicznego, nie gwarantuje zarejestrowania się w danym dniu do 
lekarza. Problem ten jest bardzo widoczny gdy występuje tzw. epidemia chorobowa – to co 
miało ostatnio miejsce – a kolejki w holu do rejestracji przypominają dawne czasy. 

 Kolejna sprawa. Radni i mieszkańcy skarżą się, że jedna z lekarek jest nieuprzejma wobec 
pacjentów. Co od pana Prezesa usłyszeliśmy na ostatniej komisji? Nie, że sprawdzi tę 
informację, jeżeli się to potwierdzi to zwróci uwagę pani doktor. Usłyszeliśmy, że skargi 
radnych są bezpodstawne, czyli  wymyślone. 

 Uważałem, że priorytetem będzie szybkie zamontowanie widny, o którą apelowała  
w poprzednim roku Przewodnicząca Rady Miejskiej pani Beata Bejda. Nic z tego proszę 
państwa, pan Prezes nie jest w stanie określić terminu realizacji tak bardzo oczekiwanej 
inwestycji przez ludzi starszych, niepełnosprawnych, czy kobiet z małymi dziećmi.  

 Od wielu lat na elewacji przychodni, od ul. Oławskiej, wisi dość duży baner dezinformujący 
mieszkańców o istnieniu prywatnej przychodni. Jeżeli nie ma takiej działalności, to baner 
powinien szybko zniknąć na koszt tego, co go powiesił. Nic z tego, baner dalej wisi i szpeci 
elewację. Jak państwo pamiętacie, ta elewacja była także wykorzystywana przez baner 
reklamujący pana Prezesa startującego do Sejmiku Wojewódzkiego z ramienia partii Prawa  
i Sprawiedliwości podczas kampanii wyborczej w 2014 r. Ile z tego tytułu wpłynęło złotówek 
do kasy gminnej Przychodni? Odpowiedź brzmi: tajemnica handlowa. 

 Kolejna sprawa. Zastanawiałem się dlaczego laboratorium działające w przychodni nie 
oferuje swoich usług innym niepublicznym przychodniom. Dowiedziałem się, że usługi 
dotyczące badania krwi, czy moczu są za drogie. Innym przychodniom opłaca się bardziej 
korzystać z usług firm wrocławskich, ponieważ są dużo tańsze niż te, które oferuje nasza 
przychodnia. Fizjoterapia także nie jest konkurencyjna wobec innych usługodawców w tej 
dziedzinie, np., sąsiadująca z Przychodnią gminną firma Aga-Med oferuje tańsze usługi i ma 
bardziej nowoczesny sprzęt do rehabilitacji ruchowej niż nasza przychodnia. Podobnie 
usługi dotyczące medycyny pracy także w ostatnim czasie uległy zmniejszeniu. Pan Prezes 
oczywiście temu zaprzecza. Wątpliwości nasze mógłby rozwiać pan Burmistrz. 

 Nie rozumiem takiej postawy pana Prezesa mianującym się dobrym managerem. Albo 
kierowana przez niego przychodnia osiąga duże dochody, albo traktuje radnych jak 
trędowatych, albo ma gdzieś jak dobrze będzie prosperowała nasza przychodnia. 
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Przychodnię w Wójcicach także pomalowali mieszkańcy, ponieważ nie mogli doczekać się 
działań ze strony pana Prezesa. 

 Jestem siódmy rok … Przeszkadzam? Jestem siódmy rok członkiem Komisji Kultury, Oświaty, 
Sportu i Zdrowia i nie pamiętam by pan Prezes zwrócił się do radnych o jakąkolwiek pomoc 
finansową przeznaczoną na realizację jakiegoś projektu dotyczącego poprawy opieki 
zdrowotnej, doposażenia fizjoterapii w lepszy sprzęt, czy, np. no zamontowania pionowej 
windy. Nie znajdę na sali żadnego radnego, który by zagłosował przeciw pomocy finansowej 
dla gminnej Przychodni. A przecież pomagaliśmy finansowo policji, czy państwowej straży 
pożarnej dla obopólnej korzyści. 

 I ostatnia istotna sprawa. Dlaczego w dobie powszechnej informatyzacji nasza przychodnia 
nie idzie z duchem czasu, a wręcz w czasie się cofa? Strona internetowa jest dziś 
podstawową formą docierania do różnych informacji, a dobra informacja, reklama i otwarcie 
na szerokiego odbiorcę zapewnia lepszy wynik finansowy spółce handlowej. Jak wiecie 
państwo jestem nauczycielem w Zespole Szkół w Jelczu-Laskowicach, w którym znajdują się 
klasy technikum informatycznego. Korzystając z tego poprosiłem uczniów klasy trzeciej aby 
ocenili stronę internetową naszej przychodni, wcześniej obejrzeli oczywiście strony innych 
przychodni, by mieć porównanie. I oczywiście ocenili ją na piątkę, ale w skali 
dziesięciostopniowej. Jedyny plus tej strony to taki, że jej parametry techniczne można 
śmiało rozwijać bez dodatkowych kosztów. Urząd Miasta, np. przeznaczył na swoją, 
nowelizację swojej nowej strony internetowej 6.000 zł. Koszt modernizacji gminnej 
Przychodni wyniósłby do tysiąca jednego złotych. Mogę polecić ucznia, który może zająć się 
tym zadaniem na umowę-zlecenie. 

 Jakie mankamenty wypisali moi uczniowie? A mianowicie, proszę państwa, strona nie jest 
responsywna, oznacza to utrudnione korzystanie na urządzeniach mobilnych, tj. tabletach, 
telefonach komórkowych, innych dotykowych. Na stronie głównej powinny znajdować się 
telefony i wykaz aktualnie odbywających się dyżurów. Nikogo tak naprawdę nie interesuje, 
że jest to spółka z ograniczoną odpowiedzialnością, gdzie jest zarejestrowana. Oczywiście, 
taka informacja może się znaleźć, ale na samym końcu. W (…) „Kontakt” powinien znajdować 
się formularz do kontaktu z przychodnią. Menu powinno znajdować się zawsze u góry 
witryny aby był do niego łatwy dostęp. Przy przewijaniu strony menu znika. Cennik 
powinien mieć podkategorie dla osobnych terapii. No i co najważniejsze, proszę państwa, 
brak godzin pracy poradni – mówię o tych lekarzach, którzy podpisali zgodnie z kontraktem 
z Narodowym Funduszem Zdrowia. Oczywiście, jest taka zakładka „Aktualności”, gdzie są 
godziny pracy, ale lekarze, którzy pracują odpłatnie, udzielają usług odpłatnie. Brak 
możliwości opiniowania pracy lekarzy. A co by się stało gdyby każdy lekarz był, na tej stronie 
zdjęcie lekarza, tak jak jest w przychodni wrocławskich. Galeria zdjęć przychodni jest pod 
dużym znakiem zapytania. Dotychczas, po lekceważących wypowiedziach pana 
Bolanowskiego w stosunku do mnie i innych osób, odnosiłem wrażenie takie: a, wy radni 
możecie sobie pogadać, a i tak mi i nam lekarzom nic nie możecie zrobić, gadajcie sobie ile 
chcecie – tak to na tę chwilę odbieram. Proszę państwa, nie szukam z przychodnią walki, nie 
zabiegam też o usuwanie kogokolwiek ze stanowiska ani nie oceniam pracy lekarzy, bo 
osobiście dotychczas spotykałem się z ich wielką życzliwością. Chciałbym aby nastawienie 
pana Prezesa do naszej przychodni diametralnie się zmieniło. Pacjentów mało interesują 
dokonania radnego Babskiego, czy prace naukowe pana Bolanowskiego. Mieszkańcy będą 
nas w przyszłości rozliczać za to, co zrobiliśmy, za dostępność, jakość usług medycznych, by 
w naszej społeczności żyło się lepiej i spokojniej. Powtórzę to, co już kiedyś mówiłem kilka 
miesięcy temu, można się nie znać na służbie zdrowia i coś pożytecznego zrobić, a także znać 
się na niej i udawać, że się coś robi. Panie Burmistrzu, Szanowni państwo, swobodny  
i nieskrępowany dostęp do informacji jest dzisiaj niezbywalnym prawem każdego obywatela 
demokratycznego państwa jakim jest Polska. Oczekuję od pana Burmistrza zdecydowanych 
działań z korzyścią dla mieszkańców. Dziękuję.  

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan radny Skrzydłowski się zgłasza – proszę. 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – dziękuję pięknie pani Przewodnicząca. Szanowni państwo, panowie 

Burmistrzowie, panie radny Babski, z niektórymi zarzutami mógłbym się zgodzić,  
z niektórymi niestety nie, ale nie mnie to oceniać w tym momencie. Ale to, co sobie zapisałem 
z pana wypowiedzi, panie radny Babski, mówił pan o windzie. Windę, panie Babski, 
moglibyśmy zrobić, ale przekazujemy miliony na Centrum Sportu dla pana Konopki, na 
nieudolne prowadzenie tej spółki. Następna sprawa … 
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Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – panie radny, jesteśmy w punkcie o opiece zdrowotnej. 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – ale mogę skończyć? Tak, ale ja mówię o windzie w przychodni prawda? 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dobrze. Proszę. 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – dziękuję. Szanowni państwo, następnie, pan radny Babski powiedział, 

wypowiedział takie zdanie: nie znajdę żadnego radnego na tej sali, który zagłosuje przeciwko 
dofinansowaniu przychodni. Panie radny Babski, wnioski budżetowe, sesja budżetowa, 
składaliśmy wnioski o zmianę w budżecie, chcieliśmy dofinansować przychodnię, zagłosował 
pan przeciwko. 

 Kolejna sprawa, mówił pan o cenzurze, którą nakłada pan Prezes Bolanowski. Szanowni 
państwo, jakieś piętnaście – dwadzieścia minut temu na przerwie podchodzę do Prezesa 
Konopki pytając go kiedy możemy spodziewać się sprawozdania finansowego z Centrum 
Sportu. Pan Konopka założył cenzurę. Szanowni państwo, dlatego zacznijmy może od siebie, 
zacznijmy od innych spółek. A pan tu przychodzi, wykrzykuje, że PiS, że PiS. Po raz kolejny 
pan tutaj robi partyjniactwo na tej sali. To nie o to chodzi. Jeżeli pan jest taki prawilny, panie 
radny Babski, to proszę spojrzeć na ogół, a nie tylko na jedną spółkę. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – bardzo dziękuję. Czy ktoś chciałby zabrać głos? Dziękuję bardzo.  
W takim razie przechodzimy do następnego punktu. 

Od. pkt 19 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – następny punkt dziewiętnasty: Informacja dotycząca realizacji 

uchwał Rady Miejskiej za I kwartał 2017 roku. 
 Oddaję głos Burmistrzowi Jelcza-Laskowic Bogdanowi Szczęśniakowi – proszę. 
Burmistrz Bogdan Szczęśniak – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni państwo, pozwólcie, że nie 

będę odczytywał numerów kolejnych uchwał tylko będę odnosił się do dat, kiedy zostały 
podjęte, w jakiej sprawie i stanu realizacji. Uchwały podjęte w dniu 27 styczeń br.: 
 w sprawie projektu dostosowania szkół podstawowych i gimnazjów, granic ich obwodów 

oraz sieci przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych 
funkcjonujących na terenie Gminy Jelcz-Laskowice do nowego ustroju wprowadzonego 
ustawą – Prawo oświatowe – dzisiaj dokonaliśmy korekty, czyli jest realizowana; 

 z tego samego dnia: ustalenie stawek jednostkowych dotacji przedmiotowej dla 
samorządowego zakładu budżetowego Pływalnia w Jelczu-Laskowicach na rok 2017 –  
w trakcie realizacji; 

 z tego samego dnia, 27 stycznia: zmiana Uchwały Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach  
z dnia 25 marca roku 2011 w sprawie poboru podatku od nieruchomości, rolnego  
i leśnego w drodze inkasa oraz określenia inkasentów i wynagrodzenia za inkaso – 
opublikowana i realizowana; 

 z tego samego dnia: uchwała w sprawie uchwalenia Gminnego Programu 
Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie i Ochronie Ofiar Przemocy w Rodzinie  na lata 
2017 – 2022 – realizowana; 

 kolejna uchwała z tego samego dnia:  w sprawie zmiany statutu Zespołu Ekonomiczno-
Administracyjnego w Jelczu-Laskowicach stanowiącego załącznik do uchwały Rady 
Miejskiej z 25 lutego 2000 – realizowana; 

 również z 27 stycznia br.: zmiana Uchwały Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach z dnia  
26 października roku 2016 w sprawie zmiany przebiegu ulic w Jelczu-Laskowicach 
realizowana; 

 kolejna uchwała w tej dacie: w sprawie zasad przyznawania i wysokości diet radnych 
Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach – realizowana. 

I uchwały podjęte na sesji 03 lutego 2017 r.: 
 w sprawie  wyrażenia zgody na przystąpienie do ponadgminnego  partnerstwa 

powołanego do realizacji projektu pn. „Przebudowa i wyposażenie wnętrz przyziemia 
zabytkowego budynku przy ul. 3 Maja w Oławie dla potrzeb utworzenia i prowadzenia 
Centrum Terapeutyczno-Rehabilitacyjnego” – realizowana. 

Kolejna, trzecia sesja tegoroczna, 24 luty: 
  uchwalenie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu 

położonego w obrębie Minkowice, gmina Jelcz-Laskowice – p.n. „MPZP Minkowice 
Oławskie A 2” – opublikowana, realizowana; 
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 z tego samego dnia, 24 luty br.: zatwierdzenie  taryf  dla  zbiorowego  zaopatrzenia  
w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków – w trakcie realizacji; 

 kolejna uchwała z tego samego dnia: zmiany Uchwały Rady Miejskiej w sprawie Uchwały 
Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach z 25 marca 2011 w sprawie poboru podatku  
od nieruchomości, rolnego i leśnego w drodze inkasa oraz określenia inkasentów  
i wynagrodzenia za inkaso – opublikowana, zrealizowana; 

 oraz ostatnia uchwała z dnia 24 luty br.  zmian w budżecie miasta i gminy na rok 2017 – 
realizowana. 

Dziękuję bardzo. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, ja ogłaszam w tej chwili pięć minut przerwy, bo jest 

konieczna komunikacja tutaj z panem Burmistrzem. Tak że bardzo państwa proszę, pięć 
minut przerwy. 

 
Przewodnicząca ogłosiła pięciominutową przerwę w obradach XXXII Sesji Rady Miejskiej. 
 
Po przerwie. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – jesteśmy po punkcie dotyczącym informacji odnośnie realizacji 

uchwał Rady Miejskiej, czyli po punkcie dziewiętnastym. Przechodzimy do punktu 
dwudziestego. 

Od. pkt 20 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Wolne wnioski. 

Czy w tym punkcie ktoś z państwa chciałby zabrać głos? Pani radna Dekret – proszę 
uprzejmie. 

Radna Walentyna Krystyna Dekret – panie Burmistrzu, chcę właśnie złożyć wniosek. W związku  
z oddaniem – jeszcze niecałkowicie oddaniem – nowo wybudowanej remizy OSP w Jelczu-
Laskowicach wnioskuję o ujęcie w budżecie na rok 2018 zakupu samochodu pożarniczego,  
a jeśli jest to możliwe to jeszcze w tym roku. Uzasadniam to tym, że w mieście jest dużo 
zakładów pracy, również powstają nowe, miasto jest zgazyfikowane i wskazane jest zatem  
w jak najszybszym czasie wyposażenie remizy w sprzęt gaśniczy. Jednostka miejscowa 
zawsze będzie szybciej na miejscu pożarowym niż jednostka dojazdowa. Proszę o pochylenie 
się nad tym tematem. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Proszę państwa, ten wniosek, który złożyła pani 
radna, to jest w zasadzie wniosek do budżetu – ja to tak przynajmniej oceniam. Ale proszę  
o wypowiedź pana mecenasa czy tak należy to interpretować ? I czy w tej chwili należałoby 
ten wniosek poddać pod głosowanie, czy w ramach naszej procedury budżetowej pani radna 
powinna taki wniosek złożyć do budżetu? 

Radca Prawny Sławomir Boruch – Gruszecki – nie. To jest tylko wniosek radnych i pan Burmistrz 
powinien po prostu udzielić odpowiedzi na piśmie.  Tu nie bardzo jest co w tej chwili … 

 No ale w tej chwili nie jest opracowywany, w tej chwili nie jest opracowywany budżet. 
Natomiast … 

 (…) 
 No dobrze. W związku z tym wystąpiło zapytanie do pana Burmistrza i pan Burmistrz 

powinien się ustosunkować na piśmie, i pan Burmistrz udzieli odpowiedzi na piśmie. Tyle. 
Ale to nie jest po prostu zmiana w tej chwili budżetu. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pan Burmistrz Piórko – proszę uprzejmie. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, jeżeli ten wniosek miałby 

być głosowany, to mógłby być głosowany w formie do Burmistrza: proszę o rozważenie przy 
sporządzaniu nowego budżetu – tylko tyle. Bo jak państwo przegłosujecie wniosek, to 
dokonujecie państwo wydatku nie mającego pokrycia, a budżetu dzisiaj nie uchwalamy. To 
żeby rozważyć, a wnioski składamy do 15 września br. do budżetu na rok przyszły. Dziękuję. 

   Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – reasumując … Pan Burmistrz Szczęśniak jeszcze – proszę uprzejmie. 
 Burmistrz Bogdan Szczęśniak – z wypowiedzi pani radnej tak trochę zawiało trwogą, bo jakby w Jelczu-

Laskowicach nie było straży. Pani radna, no pani doskonale wie, zresztą tu siedzi pan prezes, 
jednostka jest mobilna, posiada sprawny wóz, posiada wyposażenie odpowiednie i może 
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wyjeżdżać do zdarzeń. Trzeba również też pamiętać, że na terenie naszego miasta jest 
jednostka ratowniczo-gaśnicza państwowa, która też na pewno z oczywistych względów 
będzie szybciej reagować i szybciej dotrze do zdarzenia jakiegokolwiek niż strażacy z OSP  
z całym szacunkiem, bo tam strażacy są na miejscu, dwie minuty wyjazd z bazy. Tu trzeba 
kilka minut żeby skompletować skład, a jak znam życie i doświadczenia pokazują, no nie 
zawsze w każdej jednostce w określonym czasie wymaganym jednostka, czy grupa 
strażaków jest w stanie się – z różnych względów niezależnych od nich oczywiście – stawić. 
Stąd, pani radna, no proszę nie siać defetyzmu, zabezpieczenie przeciwpożarowe w tej 
gminie, w mieście jest dobre, rzekłbym bardzo dobre. Dziękuję. 

 Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, z wypowiedzi pana mecenasa wynika, że wniosek 
pani radnej Dekret należy potraktować jako wniosek do budżetu i pan Burmistrz może się do 
tego wniosku ustosunkować. Te ograniczenia jakby prawne, że my w tej chwili nie 
rozmawiamy o budżecie, no to są chyba dla państwa wszystkich zrozumiałe. My mamy 
odpowiednią uchwałę, która mówi o procedurze uchwalania budżetu. Wiemy o tym, że do 15 
września każdego roku można takie wnioski składać. Pani radna wyprzedziła trochę ten 
termin, złożyła taki wniosek już dzisiaj, 31 marca i on powinien być w aktach pana 
Burmistrza, w archiwum. W odpowiednim czasie po prostu do budżetu wzięty pod uwagę. 

 Proszę uprzejmie, pan mecenas. 
Radca Prawny Sławomir Boruch – Gruszecki – jest jeszcze jeden problem, mianowicie musiałaby się 

wypowiedzieć Ochotnicza Straż Pożarna, czy ona faktycznie po prostu potrzebuje 
samochodu. Jeżeli potrzebuje samochodu, to o jakich parametrach. I wtedy ewentualnie 
możemy rozpoznać rynek ile to by kosztowało, i wtedy możemy … 

 No dobrze, ale traktujemy sprawę poważnie i wtedy ewentualnie możemy rozmawiać jaki 
byłby koszt. Bo w tej chwili rozmowa na tym temacie, że ma być samochód dla straży, kiedy 
nie wiemy o jakich parametrach, o jakim przeznaczeniu i o jakim koszcie, to jest po prostu 
nie do przegłosowania przez Radę, natomiast jest kwestia ustalenia najpierw parametrów 
tego samochodu, potem kosztów, a potem rozważenia czy i ewentualnie znajdą się na to 
pieniądze w budżecie. Dlatego wniosek jest złożony w ramach Wolnych wniosków, więc 
wniosek jest złożony prawidłowo, natomiast dalsze działania po prostu podejmie pan 
Burmistrz i ustosunkuje się do tego na piśmie. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pani radna Dekret chce się wypowiedzieć, potem 
pan radny Srokowski, w takiej kolejności – proszę uprzejmie. 

Radna Walentyna Krystyna Dekret – panie Burmistrzu, ja chciałam się odnieść właśnie do tej sprawy. Nie 
zgadzam się z panem, my nie mamy samochodu. My jesteśmy miastem zgazyfikowanym i nie 
mamy samochodu strażackiego żeby właśnie tutaj działać, nie mamy, a najbliższa jednostka, 
panie Burmistrzu, to jest Wrocław. Bo nawet straż zawodowa nie ma. Ja to mówię, bo wiem 
na sto procent, bo rozmawiałam z zawodowcami z jednej strony i z drugiej, bo ja plotek nie 
przynoszę na sesję. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan radny Srokowski. 
Radny Leszek Srokowski – pani Przewodnicząca, Szanowni radni … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, ale proszę o spokój. 
Radny Leszek Srokowski – zaproszeni goście, panowie Burmistrzowie, z tego, co mi wiadomo, to my 

posiadamy samochód średni, co prawda trzydziestoletni, ale ten samochód jest mobilny  
i jeździ. Jednostka Państwowej Straży Pożarnej posiada kilkanaście samochodów,  
w zależności od specjalizacji są to ciężkie, średnie, lekkie, specjalistyczne. Tu jest, chodzi  
o coś innego, że nasz samochód stary, trzydziestoletnie auto jest wyeksploatowane  
i w związku z tym myśmy też, jako strażacy ochotnicy, składali wniosek do pana Burmistrza 
w zeszłym roku do budżetu o dofinansowanie takiego zakupu. Taki samochód będzie 
kosztował w granicach osiemset – siedemset tysięcy. To nie jest taka kropla w morzu, to są 
duże środki i dlatego zwracaliśmy się do pana Burmistrza o jego dofinansowanie żebyśmy 
mogli pozyskać środki też z innych źródeł, np. z Komendy Głównej, z innych zakładów.  
Po rozmowie z panem Burmistrzem, która się odbyła w zeszłym roku, było spotkanie 
strażaków, pana Burmistrza, pan Burmistrz po prostu powiedział, że w bieżącym roku nie 
stać będzie Gminę tutaj na pozyskanie takiego auta. Co prawda obiecał rozważyć tę sprawę  
w przyszłym roku i tak będziemy w tym roku składać taki wniosek do budżetu, i pewny 
jestem, że pan Burmistrz zrobi wszystko żeby to auto dofinansować. My też będziemy 
pozyskiwać środki z innych źródeł i to będzie zrealizowane. Natomiast na chwilę obecną to 
jest za duży wydatek, trzeba by było po prostu komuś zabrać, żeby to zrealizować. Nasza 
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jednostka jest mobilna, nawet dzisiaj dostałem sygnał, że jest prowadzone jakieś działanie 
ratownicze, jednostka wyjeżdża w każdej chwili. Tak, jak tutaj pani radna Krystyna 
powiedziała o tym samochodzie, jest ten samochód potrzebny, ale nie jest tak żeby było 
zabierane skądś w celu pozyskania tego samochodu. Teraz ta kwota to nie jest taka 
osiągalna, że pan Burmistrz sfinansuje cały zakup tego samochodu. Musi być wniosek do 
budżetu, muszą być przyznane te środki i sprawa skierowana do Komendy Głównej, która 
też rozpatrzy dofinansowanie. Takiego czegoś nie można podejmować w czasie roku, tylko to 
musi być od początku roku rozpatrzone i prowadzona działalność. Na chwilę obecną 
dziękujemy bardzo pani Krystynie za to, że myśli o strażakach, ale samo to, że jednostka 
potrzebuje samochodu niczym po prostu nie może być zrealizowane. Nie mamy środków, 
Gmina też na dzień dzisiejszy nie ma środków. Tutaj była też rozmowa podejmowana, że dla 
Minkowic poszło auto. Ale chciałem nadmienić, że to poszło auto lekkie. My natomiast 
liczymy na auto średnie, ewentualnie ciężkie, które na nasz teren jest odpowiednie  
i sprawdzi się tutaj w działaniach. Dziękuję bardzo.    

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. W kolejności, zgłaszał się pan radny Babski, potem 
pan radny Stachnio – proszę. 

Radny Tadeusz Babski – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, ja chciałbym sprostować wypowiedź pani 
radnej Krystyny Dekret. To nieprawdą, że we Wrocławiu jest najbliższa jednostka 
państwowa straży pożarnej – tak pani powiedziała przed chwileczką, no wszyscy 
słyszeliśmy. Najbliższa jest na Osiedlu Fabrycznym, później jest jeszcze Oława, ale do 
Wrocławia to mamy jeszcze kawałek. I w razie jakiegoś nieszczęścia, to w pierwszej 
kolejności no niestety korzystamy tu z naszej jednostki, albo z oławskiej, na pewno chyba nie 
z wrocławskich. I jest dużo nowoczesnego sprzętu w tych jednostkach, które wcześniej 
wymieniłem. Dziękuję.  

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję. Pan radny Stachnio. 
Radny Ireneusz Stachnio – panie Burmistrzu, w sprawie samochodu dla OSP Jelcz-Laskowice, tych 

wniosków padało bardzo dużo, bo nie tylko strażacy, także radni, albo radni i strażacy przez 
te kilka lat ostatnich, jeszcze za Burmistrza Putyry także takie wnioski były składane. Tylko 
ja mam taką prośbę do pana Burmistrza, gdyby pan się przyjrzał naszemu Zarządowi 
Miejsko – Gminnemu OSP, tam jest taki plan, który za poprzedniej kadencji razem, m.in., 
gdzieś tam na komisjach opracowywaliśmy, na Komisji Samorządu i Prawa. Plan, który 
mówi, plan inwestycyjny wydatków i zakupów, bądź inwestycji w poszczególnych 
jednostkach OSP. I coś mi się wydaje, że chyba ten wóz dla OSP Jelcz-Laskowice powinien być 
albo w tym, albo w następnym roku. Więc należy się przymierzyć do wozu odpowiadającego 
strażakom. Jest to grupa ludzi, która jest wszechstronnie wykształcona, bo w większości są 
to strażacy, którzy albo są strażakami zawodowymi, albo są strażakami zawodowymi na 
emeryturze. Jest ich dwudziestu paru, jest trzech kierowców, czy czterech nawet, tak że nie 
ma problemu z obsługą jak w innych miejscowościach. I ten samochód, który mamy w tej 
chwili w OSP Jelcz-Laskowice, jest naprawdę samochodem antykiem, tam koła odpadają. 
Przecież ci ludzie robią naprawdę cuda żeby w ogóle to funkcjonowało. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Proszę państwa, pani radna Dekret – proszę. 
Radna Walentyna Krystyna Dekret – ja bym chciała tutaj powiedzieć do pana Srokowskiego i do pana 

Babskiego. Oczywiście, straż u nas działa, samochody są, ale jeżeli wybuchnie gaz, nie mamy 
takiego sprzętu. I proszę nie opowiadać takich rzeczy, że my jesteśmy tutaj, w tym kierunku 
zabezpieczeni, bo ja bym tego nie przynosiła na sesję skoro by mi nie przyszła straż 
zawodowa nie mówiła. I oczywiście, mamy straż w Oławie, mamy u nas zawodową, ale tutaj 
żeby była przystosowana, żeby po prostu interweniować kiedy wybuchnie gaz, a były takie 
sytuacje kiedy na domkach były robione ulice, tylko jedna, tylko była właśnie interwencja,  
a o drugiej się nie mówiło. Nie jesteśmy przygotowani i nie opowiadajmy po prostu bzdur.  
Mi nie zależy na tym żeby bić pianę – jak to się dzisiaj nowocześnie mówi – tylko żebyśmy 
mieli, żebyśmy się czuli w naszym mieście naprawdę bezpieczni, chodzi tylko o to. I my nie 
jesteśmy, panie Srokowski, biedną gminą, my jesteśmy gminą zamożną. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję. Burmistrz Szczęśniak – proszę uprzejmie. 
Burmistrz Bogdan Szczęśniak – o ile wiem, a wiem, to chyba nawet w jednostce powiatowej w Oławie nie 

ma samochodu specjalistycznego do gaszenia gazu, bo nie ma takich samochodów po prostu 
pani radna. Są wyspecjalizowane jednostki taka, jak jest ratownictwa technicznego w Brzegu 
Dolnym, ale to jest pewna specyfika zakładów chemicznych. Natomiast gaz jest w większości 
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miast Polski i sposoby, gdy się nawet zdarzy taka awaria, są wszędzie tak samo powszechne. 
Nie ma samochodu do gaszenia gazu. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję. Pan radny … Najpierw się zgłaszał pan radny Pakosz, pan 
radny Srokowski.  

 (…) 
 Proszę państwa, no ja zgodnie z kolejnością. Pan, ale pan w innym – tak? Pan w innym. 

Proszę bardzo, pan radny Srokowski. 
Radny Leszek Srokowski – pani Przewodnicząca, Szanowni radni, panowie burmistrzowie, ja chciałem 

tylko powiedzieć, że gaz się nie gasi, gaz się zamyka. My strażacy gasimy tylko skutki jakie 
powstały przy wybuchu, czy pożarze tego gazu. Do tego, tak jak pan Burmistrz wspomniał, 
jest zespół przy Rokicie, przy zakładach chemicznych. Następnie jest Chemik we Wrocławiu, 
który też tutaj jest na Dolny Śląsk. Natomiast wszyscy strażacy, łącznie z państwową strażą, 
my mamy czujniki, że możemy zmierzyć stopień wydobywania się tego gazu, pojawiania się 
jego. Natomiast tym się zajmują, zakręcaniem zajmują się specjalne grupy gazowników, które 
są przez naszego dyspozytora dysponowane do takich zdarzeń. My tylko zabezpieczamy i po 
prostu, jak to się mówi, zabezpieczamy skutki, które ten gaz wyrządził i miejsca. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję. Pan radny Pakosz – proszę. 
Radny Michał Pakosz – dziękuję pani Przewodnicząca. Szanowni państwo, w kwestii punktu, w którym się 

teraz znajdujemy, czyli Wolne wnioski, ja chciałbym powrócić do tematu, który był 
poruszany już kilka miesięcy temu przeze mnie, chodzi konkretnie o wniosek, który 
składałem na – bodajże cztery miesiące temu – na sesji Rady Miejskiej, dotyczący, tzw. 
sprawy ukraińskiej. Panie Burmistrzu, po raz kolejny dzisiaj wnioskować będę do pana o to 
aby Rada Miejska, wraz z panem na czele, zorganizowała albo spróbowała zorganizować 
spotkanie z przedstawicielami firm, które znajdują się w Strefie Ekonomicz …  
w podwałbrzyskiej Strefie Ekonomicznej, bo tak to się chyba profesjonalnie nazywa. Są to 
firmy, które, no jest to zagraniczny kapitał – tak? Są to firmy, które, jak wiemy doskonale 
wszyscy, są zwolnione z podatków. No to ja pozwolę sobie, myślę, że np. Toyota jest chyba 
firmą, która w tej chwili jeszcze jest objęta tym zwolnieniem jeśli chodzi o podatki. Kończy 
się. Tym lepiej dla nas, że się kończy, bo może będą wpływy do budżetu, a jest też 
ewentualnie karta przetargowa u nas w ręce, w postaci tego aby jakieś delikatne sugestie na 
takim spotkaniu w stosunku do tych firm wystosować. Ponieważ, jak wszyscy wiemy, 
wszystkie firmy znajdujące się tutaj na naszym terenie, są poniekąd w jakiś sposób 
uzależnione od Gminy – tak? Są uzależnione od Gminy z racji tego, że płacą podatki, można je 
objąć jakimiś ulgami tak jak to miało miejsce w latach uprzednich. Dlaczego to spotkanie? 
Powtórzę po raz kolejny. Chodzi konkretnie o to, że jak wiecie wszyscy państwo, mamy  
w Jelczu napływ ludności zza wschodniej granicy, nie mówię, że to tylko Ukraińcy, ale są też 
Białorusini itd., itd. Sygnalizowałem parę miesięcy temu o tym, że istnieje problem z tym, że 
mieszkańcy naszego miasta, podatnicy, którzy płacą podatki, którzy tutaj mieszkają, którzy 
pracują właśnie w tej podwałbrzyskiej Strefie Ekonomicznej mają problemy ze znalezieniem 
pracy. Mają problemy z tym żeby w tej chwili ubiegać się o nadgodziny, bo zwyczajnie, jeśli 
chodzi o dni weekendowe, czyli sobotę, niedzielę, nie mogą w tych oto zakładach po prostu 
ubiegać się o to aby popracować więcej, więcej zarobić, ponieważ bierze się Ukraińców, bądź 
innych naszych sąsiadów zza wschodniej granicy do takiej pracy. Ludzie mają coraz większy 
problem i coraz większe pretensje akurat do nas, do władzy, tutaj do, do … no może nie będę 
mówił personalnie, że do pana Burmistrza, ale do tego, że my wszyscy siedząc tutaj nie 
zainteresowaliśmy się tym tematem, chociaż ja … 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – panie radny, ja bym prosiła o sformułowanie wniosku. 
Radny Michał Pakosz – już. Proszę tylko, pani Przewodnicząca, jeszcze o chwilkę i za sekundę sformułuję 

wniosek. Nie zajęliśmy się tym tematem pomimo tego, że wielokrotnie, wielokrotnie o to 
zabiegałem na sesji, już bodajże trzy razy. Teraz zabiegam czwarty raz o to, aby 
zorganizować spotkanie z przedstawicielami firm znajdujących się w podwałbrzyskiej Strefie 
Ekonomicznej i zasygnalizować ten problem jako tutaj pan Burmistrz na czele władz naszego 
miasta. Myślę, że radni też powinni wziąć w tym spotkaniu udział. Ja rozumiem, że nie można 
nikogo przymusić do tego, że mają zatrudniać Polaków itd., itd. Ale są do tego możliwości  
z racji tego, że wachlarz akurat tych możliwości, którymi pan Burmistrz i nasze, i nasz Urząd 
Miasta względem firm zagranicznych dysponuje jest bardzo duży. Więc myślę, że … Mówiłem 
chociażby, nie wiem czy państwo mnie nie słuchają, a jeżeli słuchają to nieuważnie, mówiłem 
chociażby o tych ulgach. Jeżeli dostalibyśmy informację od danej firmy, która w tej chwili 
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zatrudnia pracowników, no niech to będzie firma X. Powiedzmy, że na takie spotkanie 
zostanie przygotowane takie, chociażby w formie prezentacji, krótka informacja o tym,  
że nasz zakład zatrudnia akurat, powiedzmy tysiąc osób, z czego pięćset osób to są tutaj nasi 
mieszkańcy Polacy – tak? – a reszta to są pracownicy ze wschodu. Wtedy możemy 
ewentualnie, pracując na tych liczbach, jakoś wnioskować, albo ewentualnie już chociażby 
prosić, bo wypadałoby poprosić w tej sytuacji, kiedy nasi mieszkańcy mają problemy ze 
znalezieniem pracy – ja mówiłem o tej chociażby jednej pani, która składała, która składała 
swoje CV do jednej z firm w tej Strefie i powiedziała, że otrzymała na bramce odpowiedź,  
że tutaj leży dwadzieścia trzy sztuki CV pracowników z Ukrainy, z Agencji Pracy 
Tymczasowej - to też akurat kwestia tych Agencji Pracy Tymczasowej jest też istotną kwestią 
– i, że oni nie są zainteresowani pozyskaniem pracownika. Bierze się pracowników zza 
wschodniej granicy, oni nie pracują tak wydajnie jak pracownicy z Polski ze względu na to,  
że zarówno problem z językiem itd., itd. Wystarczy porozmawiać z ludźmi, którzy pracują  
w tych zakładach …  

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – panie radny, ja bardzo uprzejmie proszę żeby pan sformułował 
wniosek. 

Radny Michał Pakosz – powtórzę jeszcze raz, że, panie Burmistrzu, proszę o to abyśmy zorganizowali 
spotkanie z przedstawicielami i mój wniosek brzmi następująco: zorganizować spotkanie 
Burmistrza i władz miasta z przedstawicielami firm znajdujących się w Wałbrzyskiej,  
w podwałbrzyskiej Strefie Ekonomicznej, w celu zasygnalizowania problemu dotyczącego 
zatrudniania, zatrudniania polskich pracowników w tych przedsiębiorstwach. Ja sobie 
pozwolę tutaj zacytować chociażby jeden z komentarzy, który znalazłem w internecie. Pan 
Witold pisze: skoro zakłady strefy ekonomicznej są zwolnione z podatków, a nie chcą już 
zatrudniać miejscowej ludności, preferują tanich Ukraińców, to w tym wypadku na żadne 
ulgi podatkowe już nie zasługują. Takich komentarzy w internecie jest masę, to jeden tylko z 
przykładów. Dlatego proszę pana już i państwa proszę o to aby w momencie, kiedy ten 
wniosek poddamy pod głosowanie, abyście ten wniosek państwo przegłosowali i żebyśmy 
chociaż wykazali inicjatywę z naszej strony, że naprawdę interesujemy się losem 
mieszkańców. Bo mieszkańcy, pracujący tam, płacą podatki, te podatki idą tutaj do Gminy,  
do Urzędu i z tego, z tych pieniędzy realizujemy to wszystko, co się dookoła nas dzieje.  
A pieniądze, które trafiają do pracowników zza wschodniej granicy, no nie oszukujmy się, 
wyjeżdżają jednak za granicę, te pieniądze nie trafiają tutaj. Dlatego bardzo, bardzo pana 
Burmistrza uprzejmie proszę o to, abyśmy podjęli wreszcie ten temat i wstawili się za tymi 
najzwyklejszymi, najprostszymi ludźmi, którzy pracują sobie tam … starają się zapewnić 
godny byt swoim rodzinom, chociaż dziś utrudnia im się to z racji tego, że mają coraz 
większe problemy ze znalezieniem pracy i tylko tyle. Dlatego, Szanowni państwo, proszę o to 
abyście się wstawili za moją prośbą, bo proszę o to czwarty raz. Mija prawie pół roku od 
mojej pierwszej prośby, nic się w tym temacie nie dzieje, a … 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – panie radny, pan już sformułował trzykrotnie ten wniosek,  
już wszyscy usłyszeli, proszę zbliżać się do końca wypowiedzi. 

Radny Michał Pakosz – proszę uprzejmie o przegłosowanie mojego wniosku. Dziękuję bardzo. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Czy pan Burmistrz chciałby zabrać głos? Burmistrz 

Bogdan Szczęśniak – proszę. 
Burmistrz Bogdan Szczęśniak – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni państwo, no pan radny 

Pakosz jakby z uporem maniaka podnosi pewną kwestię tej jednej pani, która gdzieś tam 
złożyła podanie i nie otrzymała pracy. To ja mówię, panie radny, niech ta pani się do mnie 
zgłosi, dobrze? Pan zna tę panią? To ja zapraszam do siebie, tylko niech się powoła, że jest od 
pana. Tak. 

 Proszę państwa, w naszej gminie, bo ja jestem członkiem Powiatowej Rady Rynku Pracy, 
mamy spotkania co dwa, co trzy miesiące. Na każdym spotkaniu pan dyrektor przedstawia 
informację tyczącą bezrobocia w liczbach, w liczbach osób w całym powiecie,  
w poszczególnych gminach z prawem do zasiłku, bez prawa do zasiłku, no to jest taka dosyć 
szeroka tabela. W naszej gminie, proszę państwa … Ja jeszcze nie skończyłem panie radny.  
W naszej gminie jest, bodajże, pięćset sześćdziesiąt osób bezrobotnych. W większości są to 
osoby, które no niestety od wielu lat i w latach kolejnych będą korzystać niestety z opieki 
społecznej ze względów, o których większość z państwa się domyśla, a pani Kierownik na 
pewno wie – to jest jakby jeden element. Drugie stwierdzenie, panie radny, że firmy są 
uzależnione od Gminy, że Gmina ma jakiś wachlarz. Żadnego wachlarza nie mamy, wszystkie 
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podmioty, które są nie tylko w Podstrefie Specjalnej Strefy „Invest Park” w naszej gminie, już 
od dawna płacą podatki. Ostatnią firmą, która zacznie płacić podatki, to jest Toyota, która na 
mocy ustaleń – nazwijmy to – rządowych została w 2001 r. zwolniona z podatków do połowy 
roku 2017, ale to była zupełnie inna zasada, to były ustalenia międzyrządowe, ministerialne, 
bo tak to wtedy wyglądało, ja byłem świadkiem tych ustaleń. I z tego, co wiem, to Toyota nie 
zatrudnia osób poza obywatelami Rzeczypospolitej. No dowiedziałem się wczoraj, że firma 
„Jelcz” też nie zatrudnia poza Polakami, również firma Ronal. Czyli te największe, wiodące 
firmy nie zatrudniają osób spoza granicy. No taką informację od Prezesa Brosiga. I, proszę 
państwa, kolejna rzecz, bo stwierdzenie, że te pieniądze tutaj zarobione … To jeszcze inaczej, 
bo mam kontakt z pracodawcami i wielu pracodawców ma problem ze znalezieniem osób – 
już nie mówię o nacji – ze znalezieniem osób do pracy, nie tylko w handlu, ale również  
w układzie – nazwijmy to – produkcyjnym, nie ma. Ja tylko państwu powiem o jednej rzeczy, 
czytałem artykuł, zresztą tam gdzieś wypowiadałem się miesiąc temu, półtora, że we 
wrocławskim, w oławskim Elektroluxie zatrudnionych jest 450 Ukraińców i to jest jedna 
trzecia firmy. Gdyby ich nie było, to nie ma firmy, tak trzeba to nazwać, jeżeli nie  ma jednej 
trzeciej załogi, to nie ma firmy, jedna zmiana nie chodzi, a firma chodzi na trzy zmiany. Czyli, 
proszę państwa, te osoby – no nie powiem tutaj pompatycznie – no w niektórych wypadkach 
ratują produkcję w polskich firmach. Oni tu nie przyjeżdżają na wczasy tylko do pracy. 
Twierdzenie, że oni te pieniądze wywożą, no nie wszystkie. Przyjeżdżają tu zarobić tak, jak 
myśmy kiedyś jeździli do Niemiec, czy teraz do Wielkiej Brytanii po to żeby zarobić  
i przywieźć do kraju, ale tu wydają pieniążki no na kilka elementów niezbędnych do życia. 
Ktoś zarabia na tym, że wynajmuje pomieszczenia, pokoje, mieszkania, nocleg – tak? 
Zakładamy, że te pieniążki później gdzieś tam są wydawane, czyli no rośnie, że tak powiem, 
konsumpcja. Drugi element proszę państwa, te osoby no tu pracują, no żyją, muszą kupić 
jedzenie, coś tam jeszcze – te pieniążki zostają. Te osoby, które są zatrudnione legalnie,  
a większość zatrudniona jest legalnie szczególnie w zakładach zamkniętych, płacą podatki. 
Trzeba pamiętać o jednej rzeczy, ja to zawsze powtarzam, że dochodem Gminy jest podatek 
pośredni, czyli udział w tzw. PIT-cie. Czyli to, co ten Ukrainiec zarobi w Polsce, zapłaci 
podatek, jedna trzecia poprzez Urząd Skarbowy wraca tutaj do nas, do naszej Gminy proszę 
państwa. Proszę pana, ja wiem co ja mówię. 

 (…) 
 I stąd, proszę państwa, no czy nadgodziny wykonują Polacy, czy Ukraińcy, no proszę 

państwa, no z całym szacunkiem, no nie nakażę szefowi tej, czy innej firmy, żeby  
w nadgodzinach pracowali obywatele polscy nie Ukraińcy, no nie ośmieszę się. Każda firma 
decyduje, to jest rachunek ekonomiczny. Panie radny, jakby pan miał firmę, też by pan 
patrzył na stronę kosztową. Stronę kosztową. Bo koszt, co robi? Albo powiększa straty, albo 
zmniejsza zysk, nie ma innego wyjścia, ekonomia jest prosta w całym świecie. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Proszę państwa, pan Burmistrz Piórko. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, ja bym chciał jeszcze tutaj 

dodać, bo pan radny Pakosz mówi: a ulgi ma Burmistrz itd., itd. Proszę państwa, ulgi 
Burmistrz nie udziela na zasadzie widzi mi się. Jest uchwała Rady Miejskiej, która określa 
zasady przyznawania ulg inwestycyjnych z tytułu budowy nowych zakładów, zatrudniania. 
Ba, ta uchwała Rady Miejskiej nie mówi czy to jest – przepraszam za kolokwializm – 
obcokrajowiec, czy Polak, jest to zatrudniony proszę państwa. I Burmistrz, jeżeli udziela ulg, 
to tylko wynikających z przepisów prawa proszę państwa, a nie tego lubię, a ten zatrudnia 
Ukraińców, to ten nie dostanie ulgi. Nie, tak proszę państwa to nie działa i to trzeba wiedzieć. 
Dziękuję bardzo. 

 Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Zanim udzielę jeszcze głosu, panie mecenasie, 
chciałabym pana zapytać, ponieważ trzykrotnie już ten wniosek usłyszeliśmy, czy pana 
zdaniem ten wniosek powinien być głosowany? 

Radca Prawny Sławomir Boruch – Gruszecki – to znaczy, moim zdaniem, ja rozumiem, że pan tutaj radny 
chciał żeby to przegłosować jako stanowisko Rady i w związku z tym on powinien być 
przegłosowany. Natomiast ja chciałem zwrócić uwagę, że jeżeli chodzi o uchwały Rady 
dotyczące ulg, m.in. w podatku od nieruchomości, to chciałem po prostu przypomnieć, że tam 
żeśmy występowali do ministerstwa, ponieważ tam jest w układzie stowarzyszeniowym, 
m.in. zastrzeżona możliwość po prostu interwencji ze strony Unii Europejskiej. Tak że to nie 
jest tak, że jeżeli po prostu udzielane ulgi przekraczałyby sto tysięcy Euro – tak? – to nie jest 
to, że podmioty mogą decydować o tym same, nawet organ stanowiący tej Rady. I myśmy 
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projekt tamtej uchwały wysyłali do zaopiniowania i do ministerstwa, i szło do tego, do 
urzędu, do Warszawy szły. Trwało to ponad pół roku i z wielkim, no z wielkimi kłopotami, 
ale mieliśmy po prostu wyrażoną zgodę, bo przede wszystkim chodziło o ulgi dla Toyoty, 
ponieważ Toyota miała to przyrzeczone i mieliśmy, musieliśmy mieć zgodę organów tego 
państwa. Tak że to nie jest tak, że to można po prostu stosować dowolnie. Na przykład, 
Toyota już wyczerpała wszelkiego rodzaju limity w zakresie pomocy i gdyby uzyskała 
dodatkowe jakąś jeszcze pomoc ze strony naszej Gminy, np. w podatku od nieruchomości, to 
po prostu musiałaby zwrócić. I oni, oni po prostu przed takim widmem stali i myśmy po 
prostu pisali wyjaśnienia dla NIK-u i pamiętam, że to było załatwiane wtedy na szczeblu 
centralnym. Prawda? Tak że to przekracza kompetencje nie tylko pana Burmistrza, ale 
przekracza po prostu kompetencje Rady jako organu stanowiącego tej Gminy. Po prostu 
wtedy my musimy wysłać projekt takiej uchwały do Warszawy i przeprowadzić konsultacje. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – bardzo dziękuję panu za wypowiedź. Proszę państwa, ja udzielę głosu 
wszystkim, natomiast chcę powiedzieć, że ja ten wniosek mam zamiar poddać pod 
głosowanie. Więc panowie chcecie jeszcze zabierać głos? 

 Pan Pakosz, pan radny Pakosz, pan radny Skrzydłowski, pan radny Hełka. Proszę uprzejmie. 
Radny Michał Pakosz – dziękuję. Ja może po kolei w odniesieniu do tego, co mówił pan Burmistrz 

Szczęśniak. Panie Burmistrzu, pan przyrównał sytuację Polaków do tego, że kiedyś 
wyjeżdżaliśmy do Niemiec, bądź do Wielkiej Brytanii - tak? – za granicę, w celu, no 
zwyczajnie do pracy, tak? Ale niestety, nie ma co przyrównywać obecnej sytuacji do 
wyjazdów Polaków do pracy do Wielkiej Brytanii, czy w Niemczech, gdyż my wyjeżdżaliśmy 
do krajów, gdzie niemieckiego, czy brytyjskiego pracownika było stać na wakacje za granicą  
i nie musiał jeździć piętnastoletnim samochodem – tak? My, jako Polska, na przyjmowanie 
emigrantów ekonomicznych bylibyśmy pewnie gotowi dopiero za dziesięć lat – tak? No 
oczywiście, możne powiedzieć, że to jest wina rządu tego, czy poprzedniego. Zostawmy to, 
nie wchodźmy w politykę, nie mówmy, że spod tego, czy spod tego szyldu ludzie zrobili tak, 
czy tak. Chodzi tylko i wyłącznie o jedną rzecz, w normalnym, w normalnie funkcjonującym 
systemie, jeżeli nie byłoby tego napływu tych pracowników z zagranicy, można byłoby się 
spodziewać wzrostu płac względem naszych pracowników, czyli naszych mieszkańców 
Polaków – tak? Pojawiła się, pojawiły się tysiące pracowników z Ukrainy. Ja wiem, że my – 
tak jak mówił przed chwilą pan mecenas – nie mamy na to wpływu. Ja nie mówię o tym żeby 
posuwać się do tak dalekich zachowań, o których mówił pan mecenas. Ja mówię o tym 
żebyśmy tylko zorganizowali spotkanie z przedsiębiorcami i jako Gmina, jako 
przedstawiciele z panem Burmistrzem na czele, w trosce o dobro naszych mieszkańców 
zasygnalizowali ten problem, tak? To jest klucz, to jest klucz i tylko i wyłącznie o to mi 
chodzi. Dlatego proszę o to abyśmy faktycznie wreszcie wywiązali się z tego obowiązku, 
który jest – no możemy to śmiało nazywać - obowiązkiem wstawienia się po prostu za 
naszymi mieszkańcami, podatnikami. To jedna kwestia. 

 Jeszcze sekundkę, bo muszę sobie tylko przypomnieć, bo tutaj notowałem po kolei. Aha, pan 
Burmistrz powiedział, że to wraca do Gminy, pieniądze wracają do Gminy jako 1/3 – tak? –  
z PIT-u. Trzeba wziąć jedną istotną kwestię pod uwagę. Pan Burmistrz powiedział też takie 
sformułowanie, że ci  pracownicy są tutaj zatrudniani legalnie bez względu na to, czy to 
Polak, czy to Ukrainiec i te pieniądze do nas wracają. Ja, nie bez przyczyny, podałem w mojej 
poprzedniej wypowiedzi, odniosłem się do tych tzw. Agencji Pracy Tymczasowej, tak? 
Agencje Pracy Tymczasowej charakteryzują się tym, bo ja jestem po rozmowie też nie tylko 
ze stroną – nazwijmy to – stroną polską, tylko rozmawiałem też z Ukraińcami – tak? – bo 
spotykam tych ludzi na ulicy, rozmawiam … 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – panie radny, ja pozwolę panu dokończyć wypowiedź. Natomiast, 
proszę państwa, wniosek już padł. Ja powiedziałam, że ja ten wniosek poddam pod 
głosowanie i … 

Radny Michał Pakosz – zgadza się. Pani Przewodnicząca, ja chciałbym … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – chce pan uzasadnić. Ale pan w tej chwili polemizuje z wypowiedzą 

Burmistrza. Bardzo proszę żeby pan w krótkich słowach zakończył swoją wypowiedź. 
Radny Michał Pakosz – już. Sekundkę pani Przewodnicząca. Ja tylko odnoszę się do tego, co pan Burmistrz 

powiedział. Bo oczywiście, z punktu widzenia, w majestacie prawa to wszystko powinno tak 
funkcjonować i pan Burmistrz się nie myli w tej kwestii, ja się z tym w stu procentach 
zgadzam. Chodzi tylko i wyłącznie o te Agencje Pracy Tymczasowej, bo … 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pani radna Dekret, bardzo proszę. Dziękuję. 
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Radny Michał Pakosz – one charakteryzują się tym, że wystawiają – ja to nazywam jednorazowym 
pracownikiem – dosyłają do danej firmy jednorazowego pracownika, bo ten pracownik 
popracuje tam dwa miesiące, potem padnie, podstawią następnego i tak w kółko, i tak  
w kółko. Ci ludzie, Ukraińcy, nie mają nawet podpisanych umów z tymi firmami, które ich 
zatrudniają de facto. I powiem państwu tak, to jest wyzysk na ludziach. Ja nie mówię tylko  
o tym, że to jest wyzysk na Polakach, ale to jest też wyzysk na tych Ukraińcach, bo ten system 
cały nie funkcjonuje tak, jak powinien. I te pieniądze do nas nie przyjdą, bo jeśli coś się 
stanie, to gość z takiej firmy, Agencji Pracy Tymczasowej, on ma  podpisaną umowę in blanco 
de facto, in blanco przez tego człowieka i w momencie gdyby coś się stało, wprowadzi sobie 
datę taką, jaka mu tam będzie pasowała i wtedy, gdy coś się stanie, ten człowiek nagle 
osiągnie prawo żeby można go było zgłosić jako pracownika legalnego. Ale na co dzień takie 
manewry są pomijane, ci ludzie pracują tutaj de facto na czarno. Pan Burmistrz mówi o tym, 
że bezrobocie itd. Ja się z tym, panie Burmistrzu zgadzam, słupki słupkami, liczby liczbami, 
okay. Tylko, że przykre jest to, że takie sytuacje mają tutaj miejsce. Ci ludzie nie bardzo 
wiedzą jak się z tym, jak się do tego ustosunkować, dlatego ja zwyczajnie, po prostu proszę 
państwa o to abyśmy zorganizowali takie spotkanie informacyjne. Może poszli i powiedzieli 
faktycznie żeby te firmy, które zatrudniają tych ludzi zza wschodniej granicy i mają 
podpisane umowy z tymi Agencjami Pracy Tymczasowej, przyjrzały się funkcjonowaniu tego 
żeby ewentualnie zgłosiły to do, żeby to skontrolować itd. No bo naprawdę problem jest 
poważny i myślę, że powinniśmy się akurat tym zająć. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan mecenas – proszę uprzejmie. 
Radca Prawny Sławomir Boruch – Gruszecki – proszę państwa, żebyśmy uzgodnili zakres kompetencji. 

Burmistrz nie jest inspekcją pracy. Te uwagi, które zgłosił pan radny Pakosz, być może są 
słuszne, ale nie pod tym adresem. Bo to inspekcja pracy idzie, proszę państwa, na miejsce  
i stwierdza ten, a ten pracodawca zatrudnia pracowników z naruszeniem przepisów prawa 
pracy. Nie ma umowy o pracę, pracownicy pracują w warunkach niebezpiecznych, to jest 
kompetencja inspekcji pracy. Czym państwo żeście dysponowali i jakie czynności 
podejmował pan Burmistrz? Przede wszystkim, proszę państwa, były to ulgi w podatku od 
nieruchomości. I wtedy faktycznie to, co pan Burmistrz uczestniczył i organizował powstanie 
Strefy Ekonomicznej. Zakłady, które tutaj przychodziły, to konstrukcja – żebym się nie 
powtarzał za bardzo – konstrukcja wyglądała w ten sposób: najpierw pan Burmistrz zwracał 
się do Rady z projektem uchwały w przedmiocie ulg w podatku od nieruchomości. Dany 
pracodawca został zapewniony, że jeżeli będzie inwestował w podstrefie, to w okresie takim,  
a takim będzie miał ulgę w podatkach od nieruchomości. Często były to kwoty duże  
w zależności od tego ile inwestował dany pracodawca, dane przedsiębiorstwo. W pewnym 
momencie, proszę państwa, jak przystąpiliśmy do Unii Europejskiej, to przyszedł do nas NIK 
i mówił, ale Gmina przyznała za duży zakres ulg, nie może samodzielnie podejmować 
uchwał, które naruszają ustalenia międzyrządowe i w związku z tym mieliśmy po prostu 
kłopoty. Tak że jedynym instrumentem w zakresie podatkowym jakim może dysponować ta 
Rada, to jest ulga w podatku od nieruchomości, ale praktycznie to już żeśmy te możliwości 
wyczerpali – prawda, panie Burmistrzu? I była bardzo mocna interwencja ze strony NIK-u  
i o tym tylko możemy mówić. Natomiast nie możemy mówić o ulgach w innych podatkach, 
których nie uchwala nasza Gmina i wszystko w tym temacie proszę państwa. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. W kolejności: pan radny Skrzydłowski i pan radny 
Hełka. Proszę uprzejmie. Ja tylko przypominam, że wniosek już został sformułowany i ja bym 
go chciała poddać pod głosowanie. 

Radny Krzysztof Skrzydłowski – dziękuję pięknie pani Przewodnicząca. Szanowni państwo, tutaj 
radnemu Pakoszowi wcale, absolutnie nie chodzi o to, że pan Burmistrz ma spotkać się  
z panem X, Y, czy Z, właścicielem jednej z firm zagranicznych, niepolskich panie Burmistrzu  
i powiedzieć: panowie, wy macie nie przyjmować Ukraińców. Nie, wcale nie o to chodzi. 
Chodzi o to żebyśmy się spotkali Szanowni państwo wszyscy, my, jako Rada Miejska oraz 
panowie burmistrzowie i zasugerowali tym właścicielom firm problem jaki istnieje.  
A problem nie jest taki, panie Burmistrzu, tylko taki nie jest, że ktoś nie może znaleźć pracy. 
Problemem jest również to, że Polak nie może w tym momencie otrzymać podwyżki  
w firmie. Dlaczego? No bo na twoje miejsce jest dziesięciu, zaraz przyjedzie, na przykład 
dlatego. Zresztą, dzisiaj przed sesją, o tym rozmawialiśmy z radną Kotowicz, która również 
podziela nasze zdanie, zresztą sama podjęła ten temat. Pani Teresko, proszę się nie 
denerwować, ale rozmawialiśmy o tym dzisiaj. Szanowni państwo, np. takie spotkanie 
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odbyliśmy, wraz tutaj z radnymi opozycyjnymi, z panem Prezesem Dudkowskim, Prezesem 
„Jelcza”. Jak widać, to działa. To działa, bo sam Burmistrz powiedział, że  przeczytał w gazecie 
o tym, że w „Jelczu” Ukraińcy nie będą przyjmowani, tak? I takie samo spotkanie, które tutaj 
zorganizujemy, może również w ten sam sposób zadziałać. Wcale nie musi, ale może.  
I Szanowni państwo, my w tej kwestii nie mamy nic do stracenia, możemy tylko zyskać.  
I naprawdę zadbajmy o tych naszych mieszkańców naszej małej ojczyzny w szczególności,  
a później dbajmy o dobro i interesy innych. Dziękuję pięknie. 

V-ce Przewodniczący R.M. Stanisław Łukasik – dziękuję. Pan Burmistrz Bogdan Szczęśniak. 
Burmistrz Bogdan Szczęśniak – proszę państwa, proszę posłuchać. Dwie kwestie, o których tutaj nie było 

mowy, a są istotne. Pierwsza rzecz, osoby, które przyjeżdżają do nas – umówmy się – zza 
wschodniej granicy otrzymują pozwolenie na pracę od kogo? Nie od Burmistrza, nie od pana 
Starosty, nie od Dyrektora Urzędu Pracy, tylko od pana Wojewody, od panów wojewodów – 
tak? – administracji rządowej. No wnioskujcie tam państwo żeby panowie wojewodowie nie 
wydawali takich zezwoleń i nie będzie problemu, rozwiąże się samo, tak? 

 Druga sprawa, jeżeli dostają zezwolenia, to dlaczego firmy, które mają, nazwijmy to, dosyć 
skomplikowany proces technologiczny produkcji tak jak „Jelcz”, tak jak Ronal, czy Toyota,  
z prostego względu – rozmawiałem z Dyrektorem Toyoty i mówi w ten sposób, że nie chcą 
pracownika, w którego muszą zainwestować – czytaj: koszt dla firmy – nauczą go, a on za pół 
roku musi wracać do kraju. Zatrudniają te firmy w Strefie i nie tylko, gdzie te osoby 
wykonują proste czynności i ta osoba jest w stanie kilku dni, tygodnia nauczyć się tych 
czynności. Nawet jak po pół roku wróci znowu tam do ojczyzny, przyjdzie kolejna, ten sam 
cykl przyuczania krótki, mało kosztowny. Firmy o zaawansowanej technologii nie 
zatrudniają takich osób, bo się po prostu nie opłaca, tak to wygląda. Dziękuję. 

V-ce Przewodniczący R.M. Stanisław Łukasik – dziękuję. Proszę pan Burmistrz Piórko. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – panie Przewodniczący, Szanowni państwo, ja jeszcze chcę zwrócić na 

jedną rzecz uwagę, bo tak wszyscy, tu pan radny Pakosz roztkliwia się nad naszymi 
bezrobotnymi itd., że nasi nie mogą znaleźć pracy, bo przyjeżdżają Ukraińcy i wielu innych. 
Proszę państwa, a jak to się dzieje, że wskaźnik bezrobocia spada z czego wszyscy jesteśmy 
zadowoleni. Ukraińcy pracują, nasi pracują i wskaźnik bezrobocia spada, ot dziwna 
matematyka. Nad tym się trzeba zastanowić, że to, co powiedział pan Burmistrz Szczęśniak, 
gdyby nie Ukraińcy, niektóre firmy w ogóle by przestały funkcjonować. A naszym, proszę 
państwa, są tacy, którzy nie pracowali, nie pracują, nie będą pracować, bo to jest dziedziczne 
proszę państwa. I tu pani … I tu, proszę państwa, pani Kierownik Ekhard o tym wie. Ja się 
urodziłem w Laskowicach Oławskich i tych ludzi znam, oni są trochę starsi ode mnie i oni 
całe życie tak żyją proszę państwa, nieźle. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – oddaję głos pani radnej Kotowicz. 
Radna Teresa Kotowicz – panowie burmistrzowie, Wysoka Rado, Szanowni goście, panowie, panie radny 

Skrzydłowski, ja niczego panu nie sugerowałam w tym temacie konkretnie. W całości 
zgadzam się z tym, co powiedział pan Burmistrz Piórko i pan Burmistrz Szczęśniak. My nie 
mamy takich kompetencji abyśmy powiedzieli pracodawcy proszę go nie przyjmować, czy 
tam Białorusina, czy Ukraińca, Włocha, Iwana, nie wiadomo kogo. Tak samo jak ja do domu 
sobie kogoś zaproszę, albo nie. Tak, jak powiedział pan mecenas, jest Państwowa Inspekcja 
Pracy. I odnoszę się jeszcze do jednej rzeczy. Pan powiedział, że ze mną pan rozmawiał, ale 
nie w kwestii zakładów pracy, czy mają przyjmować, czy nie. Tylko ja mówiłam, że mam 
problem na osiedlu, że od rana do wieczora siedzą, no taka była prawda. 

 (…) 
 O Ukraińcach. 
 (…) 
 O Autolivie wspomnieliśmy razem. Ale to ja o tym nie wiem, to jest może plotka, bajka, że 

Autoliv to, czy tamto. Ja nie siedzę w tych strukturach i nie latam nie szukam, czy ktoś chce 
pracować, czy nie chce pracować, czy mu Autoliv płaci, czy Ronal mu płaci. Panowie, to nie 
jest nasza bajka i nie nasza działka, i ja nie podniosę ręki za tym wnioskiem. I jeszcze raz 
powtarzam, ja mam tutaj, do pana Burmistrza, jedynie taką prośbę, bo swego czasu było 
złożone takie pismo w kwestii zakłócania spokoju i to intensywnie, a już jest miesiąc jutro 
kwiecień i my od tygodnia, nawet od dwóch, doświadczamy znowu hałasów i prosiłabym 
żeby ten temat, który był złożony z podpisami mieszkańców, został rozwiązany. Dziękuję 
bardzo. 
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Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – bardzo dziękuję. Przypominam, że jesteśmy w punkcie Wolne 
wnioski. Pan radny Hełka – proszę. 

Radny Jacek Hełka – pani Przewodnicząca, panowie burmistrzowie, Szanowni radni, goście, panowie, 
proszę państwa, nie wiem w ogóle o czym my tu w tej chwili rozmawiamy, bo z jednej strony 
rozmawiamy o zatrudnieniu, a z drugiej strony słyszymy o jakichś zakłóceniach porządku  
i innych rzeczach z tym związanych. Proszę państwa, ja was odwołam tylko do jednego faktu, 
Rząd Polski, Minister Finansów pan Morawiecki, Forum 2015 Krynica, Ekonomiczne, jedno 
zdanie: potrzebujemy ściągnąć jeszcze dwa miliony Ukraińców do Polski żeby wypełnić lukę 
w pracy, w braku pracowników. O czym my tu rozmawiamy? Jeżeli na takim szczeblu padają 
takie słowa, a my tutaj chcemy ograniczać liczbę pracowników? Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję uprzejmie. Panie mecenasie, ja się zwracam do pana jeszcze 
raz, ponieważ tutaj słyszę różne wątpliwości. Pan powiedział, że wniosek należy poddać pod 
głosowanie i ja się tego trzymam. Czy będzie pan uprzejmy to potwierdzić? 

Radca Prawny Sławomir Boruch – Gruszecki – tak. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – bo chciałabym zbliżać się do końca tej dyskusji. 
Radca Prawny Sławomir Boruch – Gruszecki – wniosek został złożony w formie stanowiska, w punkcie 

Wolne wnioski, więc ja nie mogę się wypowiadać merytorycznie, bo nie chcę tego oceniać. 
Natomiast po prostu mówiłem i wskazuję, proszę państwa, niestety musicie państwo 
pilnować kompetencji. Kompetencje Burmistrza są zupełnie inne. Część wypowiedzi naszych 
radnych ma, być może, charakter słuszny. Może po prostu w tym kraju trzeba po prostu 
przestrzegać prawa pracy, ale od tego jest inspekcja pracy. Jeżeli chodzi, proszę państwa,  
o ograniczenia dotyczące pracy Ukraińców, to ja chciałem zwrócić uwagę, że linia tego 
państwa jest zupełnie inna, a mianowicie oni występują do Wojewody, do administracji 
rządowej, dostają zgodę na pobyt stały, dostają jednocześnie zgodę na wykonywanie pracy. 
Chciałem zwrócić uwagę jeszcze na jedną rzecz, a mianowicie, proszę państwa, zakłady 
pracy, czy przedsiębiorcy nie mogą zatrudniać Ukraińców, czy cudzoziemców od tak sobie, 
muszą prowadzić sprawozdawczość, muszą to również zgłosić do urzędu wojewódzkiego  
i do innych tych, i muszą ponosić dodatkowe opłaty. Chodzi po prostu o to, że jeżeli państwo 
przyjmuje taką, czy inną linię – tak jak mówił tutaj pan radny Hełka – jeżeli państwo 
przyjmuje taką linię i w związku z tym przekłada na przepisy, to organy władzy lokalnej, pan 
burmistrz, czy rada nie może stanąć temu przeciw. I po trzecie proszę państwa to, co 
mówiłem, w latach poprzednich proszę państwa uchwalaliśmy ulgi w podatku od 
nieruchomości i chciałem zwrócić uwagę, że tam mechanizm był prosty. A mianowicie, 
wówczas przedsiębiorca albo dany zakład pracy deklarował, że rozszerza działalność, albo 
wchodzi z działalnością, deklarował ile zatrudnia pracowników, ale ani rada, ani pan 
burmistrz nie mógł wtedy, jak żeśmy uchwalali tamte przepisy, powiedzieć czy pracownicy 
będą tej narodowości, czy też innej narodowości. Pracodawca i zakład pracy miał tylko 
zatrudnić pracowników zgodnie z przepisami prawa jakie tutaj obowiązują koniec kropka  
i na tym kończyła się rola pana burmistrza. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję uprzejmie. Proszę państwa, widzę, że sporo osób chce 
jeszcze zabrać głos. Natomiast wniosek już padł i ja bym chciała ten wniosek przegłosować. 
Proszę państwa, stawiam pod głosowanie wniosek pana radnego Michała Pakosza  
o zorganizowanie spotkania przez Burmistrza Jelcza-Laskowic z przedsiębiorcami, którzy 
zatrudniają Ukraińców, nie wiem czy to ewentualnie chodziłoby o wszystkich 
przedsiębiorców, bo to jest niesprecyzowane. Proszę państwa, ten wniosek padł tutaj na sali 
trzykrotnie, jego zapis w brzmieniu literalnym będziemy mieli w protokole. Kto z państwa 
radnych jest za wnioskiem pana Michała Pakosza proszę o podniesienie ręki: 

 
 za   -   4 
 przeciw  - 16 
 wstrzymało się -    1 
 - wniosek nie został przyjęty – 
 
 Wolne wnioski, jesteśmy w tym punkcie. Pan radny Babski – proszę. 
Radny Tadeusz Babski – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, ponieważ jesteśmy w punkcie Wolne 

wnioski, chciałbym złożyć wniosek o zamknięcie dyskusji w tym temacie, o którym 
głosowaliśmy, żeby już do tego tematu więcej nie powracać. Dziękuję. 
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Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję serdecznie. Jest wniosek o zamknięcie dyskusji w tym 
temacie, ponieważ mógłby się pojawić jakiś inny wniosek za chwilę lub modyfikacja tego 
wniosku. Wobec tego stawiam pod głosowanie wniosek pana radnego Babskiego żeby w tym 
temacie zakończyć dyskusję. Kto z państwa radnych jest za tym proszę o podniesienie ręki: 

 
 za   - 16 
 przeciw  -    0  
 wstrzymało się -    1 
 (w głosowaniu nie brali udziału radni: Walentyna Krystyna Dekret, Ireneusz Stachnio, Michał 

Pakosz i Krzysztof Skrzydłowski, obecni na sali obrad) 
 - wniosek został przyjęty – 
 
 Proszę państwa, przechodzimy do punktu dwudziestego pierwszego. Słucham?  
 (…) 
 Wolne wnioski, panie mecenasie, przedstawiają tylko radni? Tak. Więc niestety, nie mogę 

udzielić panu głosu. 

Od. pkt 21 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, mamy punkt dwudziesty pierwszy:  Komunikaty 

organów Gminy. 
 I ponieważ zapomniałam o tym powiedzieć w punkcie Komunikaty Przewodniczącej, 

pozwalam sobie państwu przypomnieć, że do 30 kwietnia jest obowiązek złożenia 
oświadczeń majątkowych i proszę pilnować tych terminów. To jest mój jeden komunikat.  
I chciałabym przypomnieć wszystkim, również panom burmistrzom, państwu radnym,  
że w planie pracy Rady Miejskiej na kwiecień mamy takie dwie informacje, jedna dotyczy 
stanu przygotowań inwestycji planowanych do realizacji w 2017 r. i drugi: Informacja 
dotycząca realizacji programu współpracy Gminy Jelcz-Laskowice z organizacjami 
pozarządowymi. To są moje dwa komunikaty. 

 I w punkcie komunikaty oddaję panu Prezesowi głos – proszę uprzejmie. 
Prezes CSiR sp. z o.o. Krzysztof Konopka – dziękuję bardzo pani Przewodnicząca. Pani Przewodnicząca, 

Szanowni państwo, mam … Jeżeli wolno mi tylko taką jedna dygresję, która jakby nie jest, nie 
traktuję tego jako zabranie głosu w tej dyskusji, która się toczyła w stosunku zatrudniania 
lub nie Ukraińców. Chciałem powiedzieć, że „Jelcz” sp. z o.o. nie jest dobrym przykładem 
dlatego, że przyjmowanie lub nie przyjmowanie Ukraińców, to nie jest dobra lub zła wola 
Prezesa, tylko … 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – panie Prezesie, ale ja przepraszam, no jesteśmy w punkcie 
Komunikaty organów. 

Prezes CSiR sp. z o.o. Krzysztof Konopka – dobrze. Zamykam temat. Mam zaproszenie dla państwa.  
W dniu jutrzejszym w Centrum Sportu i Rekreacji ma miejsce kolejna impreza o charakterze 
sportowo-rekreacyjnym nazywa się na roboczo „Wiosna w Centrum Sportu i Rekreacji”.  
I zapraszam wszystkich państwa na czele z panią Przewodniczącą. W dniu jutrzejszym 
głównym punktem rozpoczynającym tę właśnie imprezę będzie przekazanie flagi The World 
Games 2017, to są mistrzostwa, światowe mistrzostwa dyscyplin nieolimpijskich, które będą 
się odbywać we Wrocławiu i  w niektórych miastach wybranych, m.in. w Jelczu-Laskowicach. 
I w naszym, na naszym terenie, w naszej hali będzie odbywać się impreza, będzie 
prowadzona w lipcu, dwudziestego szóstego i dwudziestego siódmego będą zawody na 
ergowiosłach, czyli wioślarstwo halowe. Ale na jutro zapraszam państwa, ponieważ ta flaga 
będzie przekazana przez Prezesa tych The World Games 2017, przekazana panu 
Burmistrzowi i pan Burmistrz później będzie przekazywał pani Dyrektor, jako pierwszy, pani 
Dyrektor Skierskiej i następnie będzie przekazany dzieciom. Więc cała ta procedura jutro, 
jeżeli państwo byście brali udział, zapraszam żebyście mogli to zobaczyć. I na koniec mam 
jeszcze jedną kwestię, którą … Proszę? 

 (…) 
 A, godzina. Przepraszam. Dziesiąta. 
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 I na koniec jako, że w dniu dzisiejszym po raz kolejny zostałem przez pana Skrzydłowskiego 
wywołany do tablicy, to chcę powiedzieć, że panie Skrzydłowski, jak przysłuchuję się pana 
wypowiedziom na wielu … 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – nie, nie. Ja bardzo przepraszam, Komunikaty organów Gminy. Ja i tak 
zrobiłam ukłon w pana stronę. Bardzo żałuję, że nas pan tak późno powiadamia, bo ja mam 
już plany na sobotę, a chętnie bym przyszła, naprawdę. Czy państwo … Dziękuję. 

Prezes CSiR sp. z o.o. Krzysztof Konopka – pani Przewodnicząca, dostępne to było cały czas na naszym 
fanpage’u, więc można było te informacje posiąść. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – rozumiem. Dobrze. Dziękuję. Czy przewodniczący komisji mają jakieś 
komunikaty o, np. posiedzeniach komisji? Nie ma. 

 Proszę państwa, składam państwu najlepsze życzenia z okazji Świąt Wielkanocnych, które 
się zbliżają. Zdrowia, spokoju, odpoczynku, wszystkiego najlepszego. 

Od. pkt 22 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – i zamykam w tej chwili XXXII Sesję Rady Miejskiej. Dziękuję państwu 

za obecność. 
 
Po wyczerpaniu porządku, Przewodnicząca Rady Miejskiej o godzinie 16.20 zakończyła obrady  
XXXII Sesji Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach. 
 
Protokołowała : 
 


